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Afsløringernes dagbog 3. bog 

Af Viggo Vikkelsø. 

 

 

 

 

Forord 

I 1988 begyndte jeg at skrive dagbog.  

Man kan ikke kalde det en dagbog, det er noget andet. Det er en Livskrise psykologisk udredning, 

der udviklede sig til en vane. En livsledsager der ikke er til at slippe. Det er meget mere, det er en 

lærebog i en helt utrolig magi og en udvikling af nogle egenskaber de færreste formår.   

Samtidigt med jeg skriver åbner hukommelsen. Der bliver støvet af på alle hylder. 

Da jeg var lille, gjorde en lærer mig ked af det. Du må ikke skrive om døden. Jeg havde lige været 
igennem en ulykke, det var på et hængende hår jeg overlevede. En ven på hospitalet døde 
medens jeg var der. Den slags skal ud før det gnaver sig fast, det kom det så ikke.  
lærerværelset var i oprør, jeg vurderer det var min fristil de skændes om.  
Jeg ville gerne eje det kladdehæfte i dag, for jeg tror jeg skriver på samme måde som den gang. 
Du har din lyd, din DNA.  
Der var ingen sorgterapi, der var ingen trøst at hente.  
Før var jeg glad, nu var jeg skuffet og ked af det.  
Skrivelysten blev taget fra mig af en lille dum lærer jeg senere låste inde i sanglokalet.  
Han krydsede min vej et par gange, nu måtte jeg ikke synge. Jeg dansede bukstaveligt rundt om 
lærerne for at få lidt anderkendelse. Den kom aldrig, det gjorde mig hård, de kan rande mig i 
røven.  
Den lille grimme hr. Æskelund kan få en røvfuld, nu var jeg stor nok til at han var bange for mig. 
Han vidste han havde gjort mig fortræd og han vidste tilbagebetalingen kom. Jeg gjorde ham til 
grin og til skamme ved at låse ham inde. Han kom sig aldrig, han kunne nemt have lukket sig ud, 
men der gik i panik i ham. Jeg havde knækket ham, det havde jeg det fint med. 
 
Klassekammeraterne samlede ind til en bog til mig. Den Grimme Ælling af H.C. Andersen.  

Jeg lærte at anderkendelse er sjælden.   

Ulykken var førstegang jeg døde og blev kaldt tilbage. Sådan oplevede jeg det. 

Jeg var blevet snydt, sådan følte jeg det.  
Min søsters kæreste Ole Bom havde en familie der altid var hjemme…  
De opdagede jeg havde 15 kr. så skulle der klunses… og så havde jeg ikke nogen penge.  
Det gør man ikke ved en syvårig? Jeg var selvfølgelig skuffet og ked af det. Jeg havde ikke en 
gang til bussen, jeg gik fra lindevangen i Virum til Lyngby.  
Det var vinter, overfor Sorgenfri Slot kælkede glade børn. Jeg tog en tur på en kælk og fik en flok 
drenge efter mig. Så skete ulykken, en motorcykel kørte mig ned. Jeg hoppede og sprang for livet 

 

Det var min far og mig der byggede Fortunbyen i Kgs. Lyngby. 

Murersjakket passede mig, jeg husker svagt de gav mig en lægtehammer. 

Min mor sagde jeg var gul og blå på bene af at slæbe rundt på den. Vi 

boede på Sorgenfrigårdsvej 55, det byggeri byggede min far til mig. Jeg 

blev syg af at bo på hovedgaden 15 hvor jeg blev født den 17. maj 1948.   
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foran ham og blev ramt igen og igen. Han kunne ikke bremse. Jeg fik brud på nakkehvirvlen og 
blev pakket ind i gips. 
Jeg fik prompte min straf, for at ”stjæle” en kælk… ja jeg tog en tur på en kælk og måtte flygte fra 
en flok drenge. ”BANG” så blev jeg ramt. En Motorcykel kunne ikke standse, det var glat, så jeg 
blev ramt igen og igen medens jeg sprang foran ham og forsøgte at undgå ham.  
Jeg kunne ikke holde til mere da vi var ved den hvide mur. Det er 50 m fra hvor han ramte mig 
første gang. jeg gled ned af snebunken i vejkanten, overfor Sorgenfri Slot.   
 
Du må ikke blive som de mennesker der lige har snydt dig.  
Det kostede mig et ½ år i gips og første klasse om.   
 
Du er ikke ordblind, du har bare aldrig lært at skrive. Der opstod en blokering. Jeg mistede lysten, 
det blev til et indebrændt had mod den skrivelyst der siden har båret mig frem.  
Den dumme skid, den får han leveret tilbage inden jeg er færdig med skolen.   
Jeg tror nu nok jeg er lidt ordblind. Men det generer mig ikke. Det der skal ud er vigtigere end stave 

fejl. Det tænker man ikke på når man skriver. Det er natur, rå natur. Jeg ville gerne se den lille 

drengs tanker, især når stilen var så kraftfuld at den blev diskuteret på lærerværelset.     

Engelsborg Skole brystede sig af at være den første i landet der samlede bogligt svage.  
Var jeg boglig svag? Noget siger mig ud fra det jeg skriver her, at det var jeg ikke.  
Jeg udviklede nogle evner der fik mig igennem nettet. Jeg blev hård mistede tillid til voksne. Det 
lagde i lang tid en angst for at blive eksamineret i skriftlige opgaver. Jeg vidste jeg kunne udtrykke 
mig, men jeg vidste ikke om jeg skulle skrive det i en stavelse?   
Det gjorde at jeg senere hjalp svage. 

 

    

 

Hvis du ødelægger noget i et barn, risikere du senere der er vokset en styrke frem du bliver 

skræmt af.  

Nu skulle jeg forsvare mig og opbygge respekt. Lærerne og klassekammeraterne kunne se jeg 

ikke var dum, de havde set hvorfor jeg havde mistet lysten til skolen før jeg kom i gang. Det er ikke 

jammer, jeg ser de egenskaber der voksede ud af den modgang jeg oplevede. Jeg var en speciel 
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dreng der kunne det jeg ville. Egenskaber der blev lagt mærke til. Han spørg ikke om lov, han gør 

det han finder rigtigt. Jeg gør mange rigtige ting og bliver tidligt kopieret.  

Jeg oplever misundelse når det lykkedes for mig, men ikke for dem der kopierer mig. 

Magien jeg tidligere nævnte begynder at komme til syne. Min klasselærer var på nakken af mig, 

jeg skulle bruge mere tid på skolen. Jeg viste ham jeg godt kunne, jeg tog udfordringer op, der fik 

ham til at sige: Du bruger for meget tid på by-pladser, jeg var mælkedreng og skomagerdreng og i 

skolepatruljen.  

Man kan ikke sige jeg var skole trat da jeg gik ud, jeg havde været trat af skolen hele vejen.  
Jeg fandt ro i kreative fag, jeg kunne tegne og forme, det var en fordel. Jeg klarede mig godt i 
læretiden som konditor. Hvis det slidsomme arbejde jeg altid havde lagt for dagen, var brugt alene 
på skolen, var jeg blevet professor. I stedet prøvede jeg mine talenter af. 
For en tid var jeg stræber og købte min første bil før jeg var 18. Det var ikke svært for mig at få lov 
til at tjene penge. Jeg arbejdede fra tidligt til midnat, jeg havde altid flere job. Det havde jeg også 
mens jeg gik i skole. Jeg vidste ikke hvad det ville sige at holde fri. Det kunne jeg ikke, der skulle 
tjenes penge til afdrag på den nye bil. Næsten nye, jeg forstod hurtigt at en bil skulle have et par 
år. på bagen før prisen var så jeg slog til. Det blev til nogle ture til Tyskland for at køre stærkt, det 
var ræs i store biler der havde interessen de år.  
Man kan sagtens have det sjovt og samtidigt gå på arbejdet. Så skete der et svigt fra en ven, han 
snød mig og jeg har ikke set ham siden. Hans far var restauratør og havde interesse i mig. Fordi 
han så jeg lavede stemning. Det betød omsætning for ham. Der var ingen ballade på mine vagter. 
  
Minderne står i kø for at blive fortalt.  
 
Allerede her er der overskrifter til at fortælle om læretiden på Vesterbro.  
Jeg kom ikke tilbage til ”kongerne” på Vesterbro, jeg opdagede jeg kunne begå mig hvor jeg ville. 

Jeg besøgte restauratøren ”Søren Hængerøv” og viste jeg ikke var narkoman. Hippie og 

blomsterbarn er noget andet. Det imponerede ham jeg kom i en Jaguar 340 MK II S typen med 

elektrisk overdrive. Så rygtet om at jeg skulle være faldet af på den blev magnet i jorden.  

Jeg gik med i ungdomsoprøret. Jeg blev påvirket i den grad at jeg gav mig selv fri. Fri og fri, jeg 
skulle jo leve. Alle unge var påvirket af de sene tressere og de første halvfjerdsere. Det var en 
bevægelse der gjorde noget ved os alle. Det var tid at afprøve evner. Jeg oplevede at være 
sammen med kunstnere og intellektuelt, for første gang. Jeg var respekteret for min holdning og 
mine evner. Nogen af dem var for intelligente til praktisk arbejde, derfor blev det mig der skulle 
skaffe et kollektiv. Jeg fandt en stor landejendom, ”Driftebohus” i Køge bag Boholteparken. I 
cykelafstand til Køge Torv. Det var da sjovt, så længe det varede, den anden vinter flyttede de 
hjem til forældrene og jeg lejede ud.  
Jeg var den unge lovende designer, med forbindelserne i orden.  
Den magi jeg omtaler, bliver rodfæstet i hippieårene. Nu ved jeg at jeg har det i mig. Jeg får senere 

et fantastisk liv, med mange rejser til Indien, hvor jeg bliver lært op af en guru. Jeg kommer til at 

undervise og helbrede folk. Det er naturvidenskab, så enkelt at det er svært at forstå.   

Her gennemgår jeg tiden hen til jeg begynder at skrive.  
Du kan sagtens leve et spirituelt liv og have et almindeligt arbejde blandt andre. Man behøver ikke 
gå i kloster. Der er regler der siger man ikke skal meditere når man er påvirket. Det kan man ikke.  
Under min udvikling lagde jeg alle stimulanser på hylden. Det skete nærmest af sig selv… kan jeg 

bedst lide at skrive. Nu får vi se hvad dagbogen afslører?  

Firsernes Jubier drak som svin. Nogen vil sige jeg var med i toppen? Sådan opfatter man det ikke 

når man er der. Der kommer sikkert nogle sjove afsløringer. Vi siger det var en anden tid, for mig 
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var det, tiden hvor der blev drukket, røget hash og kørt bil. Der tales stadig om at gøre hash lovligt. 

Det tror jeg ikke vil ske, der er alt for mange penge i det ulovlige salg.  

Jeg har altid holdt mig fra kriminalitet, syntes jeg selv. Nej til hælervarer nej til at snyde nogen som 

helst. Mit liv har vist mig alle tyvestregerne, jeg kan se en platugle før han går i gang.  

Som ung lærte jeg om handlen på Vesterbro. Restauratøren der gav mig erfaring, fik en opringning 
efter lukketid. En gæst havde mistet sin tegnebog. Ja pungen er her. Nej der er ingen penge i.  
Han tog pengene og gav mig en halvtredser.  
Jeg tog imod drikkepenge. Jeg fandt hurtigt ud af at når man gør sig fortjent til drikkepenge, tjener 

man godt. Det gav et godt renomme blandt gæster og kollegaer. Det er det samme som bonus.  

Jeg skiftede mellem Konditori restauration og bartenderi. Dengang var der ingen der vidste 
baropskrifter kom af konditori. Jeg var den eneste kvalificerede til jobbet på de passagerbåde jeg 
sejlede med. De dygtige kom på hold med de bedste. Jeg blev valgt for mine evner.    
En barchef sagde til mig:  
Spil dum, ingen må vide hvad vi tjener.  
De år giver afsløringer der er til at hulke af grin over. På søen starter en hovmester som koksmat.  
Kan du ikke blive kok, kan du blive koksmat. Har du været i DFDS længe nok, bliver du hovmester. 
DFDS var under Rederiet Lauritsen og var ligeså komisk som den satire film der blev lavet om 
dem. ”Det gode skib Marta”. Barchefen fra DFDS Peter Smith, ville have mig med på sit hold.  
Han hentede mig i Nimb i tivoli, her var hans kone buffist. Her landede jeg tit, mellem de job der 
gav store penge.   
Peter Smith lejede nu Sky barerne på G.T. det tidligere Moltorv line, der sejlede mellem Gedser og 
Travemunde. På den tid var det helt store hit spritruterne. Vi sørgede for at gæsterne festede 
natten lang. Indtil Sømandsbossen Preben Møller ødelagde festen. Den danske handelsflåde fik 
dødsstødet. Jeg trak mig i 1989. Jeg nåde at få Sky baren på kortet i international Bartenders 
Associtation. Jeg vandt nogle konkuranser og kunne derved gøre opmærksom på at baren havde 
format til at være repræsenteret i toppen. Jeg må hellere sige dengang. Kollegaerne sagde vi var 
den sidste rigtige bar der solgte drink og cocktail i Danmark.  
Sø Restaurationslivet slider folk op, alt for tidligt.  
 

    
 
  
Mit håb var at købe en forretning der ville gå. Jeg måtte kæmpe for at få omsætningen op. Det 

lykkedes til sidst og det lykkedes at tjene det tabte hjem ved salget af forretningen.  
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Konditoriet reddede mig, det er et smukt fag. Det sendte mig videre som faglærer. Jeg er af natur 
en god underviser, jeg er sød ved dem der har svært ved at lære. Så det var tydeligt at jeg skulle 
bruge mine evner på speciel undervisning. Jeg blev først faglærer. 
 
 
”Kvaliteten” vokser ud af mig. Det der blev plantet i 1971, begynder at tage form. 
Min skjulte interesse for meditation ændrer mig gradvis. Jeg skulle være begyndt at undervise i 
meditation tidligere. Da jeg begyndte at meditere åbnede døre der havde været lukkede. Jeg blev 
bedt om at undervise. Det var lidt omvendt, først blev jeg kapret til at undervise i FOF i Køge.  
Da det viste sig jeg var god til det, blev jeg sendt på skole for at tage pædagogikum.  
Det der skete i ungdommen, i halvfjerdserne, gentog sig I halvfemserne. Først fik jeg jobbet som 
faglærer på konditorskolen. De ville have mig, siden fik jeg overbygning og kunne undervise med 
papirerne i orden.  
 
Nu kom mit virkelige fag til syne. Meditations lærer.  
Du må ikke undervise, sagde dem der havde underlagt sig den nye leder, han hedder Chari. Det er 
ikke ham jeg følger. Jeg følger Babuji, jeg er Babuji elsker. Han er den sande mester.  
Sahaj Marg er et meditationssystem, Grundlagt af Sri Ram Chandra 1899-1983.  
Vi kalder ham Babuji.  
Sahaj Marg er gratis, du må ikke tjene på meditation.  
Babuji ville være stolt af dit arbejde, sagde Sister Kasturi, hans yngling. Jeg var hendes elev i 10 
år. Her fik jeg troen og sandheden, hun var ikke bange for nogen, hun behandlede alle ens.  
Selv dem der lægger låg på hende, beundrede hende og besøger hende. De kan ikke undvære 
hende. Fordi hun var en stor kapacitet indenfor spirituel viden og formåen.   
Dem der kaldte sig Mester kom til hende for at blive rensede. Ja rensede.  
Der skal en mester af en højere kapacitet til at rense en mester.   
Hvordan tør jeg gå imod dem der tjener penge på min Guru? 
Udelukkende ved at tjene min Guru. Han er det største der er sket mig. Det kan ikke siges med 
ord. Fordi hans budskab er enkelt. Verden er ved at bliver kvalt i skidt og lort. Der skal stærkere 
kræfter end mennesker til, for at ændre menneskers holdning. Når mennesker mediterer, sker 
forvandlingen indefra. Hvordan kan jeg gå ind i den kamp?  
Kun ved at udbrede kendskabet til naturens inderste lære. 
Ved at lære folk at meditere. Min mester er i den energi der gør det muligt.  
Det vil sige han kan bruge energien som han vil, i en højere sags tjeneste.  
 
Qi og Prana er ikke kendt i vesten.  
Det er en del af min opgave at udbrede kenskabet til den spirituelle verden, ved at undervise i 
spirituel træning. Det er også min opgave at gøre det der er vanskelig, let forståeligt.  
Jeg kommer til at skrive frem og tilbage i tiden, for at maler billedet.  
 
Jeg lægger fotografier ud fordi det er dejligt at se tiden gennem billeder.  
 
 
 
 
 
Under ser i min guru Sri Ram Candra Jii fra Sajahampur Indien.  
Mange syntes det var fedt han røg vandpibe, de troede han røg Hash, det gjorde han ikke.  
Han var det billede på en Guru vestens unge blomsterbørn tilbad.  
 
1964 et billede fra min læretid. Vi fik til opgave at lave en kage til EKKO, et blad der kom før ugens 
Rapport. Et mandeblad der solgte i halvfjerdserne og firserne. 
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Billeder viser tydeligt at Konditori var et mandefag da jeg var i lære, det var før tunge løft blev 
afskaffet, en sæk mel vejede 50 kg. Vi brugte kagerulle, maskinen der kunne rulle dej var kommet, 
men min mester var en nærig Jyde. Han lærte mig at nogen jyder er meget dårlige mennesker. 
Men mestersvenden i konditoriet, Morten, Sigurd Mortensen, han var en dygtig Konditor. Han lærte 
mig meget, han købte A Petit Four på Østerbrogade, overfor søerne, jeg arbejdede for ham 
medens jeg var i lærer.  
 
Da jeg kom tilbage på Konditorskolen, i 1994 var det blevet et pigefag.   
 

Biler giver gode minder om en svunden tid.  

Jeg har ikke mine egne billeder af de første 3 biler jeg kørte i. Dem du ser, er plukket på nettet. 
 

      
 
Min første bil var en Studebaker 1956, desværre brande ledningsnettet. Saab-en var hurtig og 
sjov. Volvo-en var en ræser bil med dobbelt Veber karburator og elektrisk overdrive.  
Chevrolet Bel aer med sommerfuglevinger var hippiebilen. Jaguaren var jeg glad for, den var fra 
1969, en 340 MK II der gav mig navn og ry og en rejse til Amerika og central Amerika.  
Reylien var Engelske luksus. Cadillac-en takkede jeg nej til. Den var for stor at køre rundt i og den 
gik kun 4 på litteren. 
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Jeg havde flere Chevrolet Bel air, fordi de var gode at kører langt i.  
I Amerika kørte jeg Chevrolet Stepsider. Herhjemme kørte jeg Dodge Stepsider i flere år.  
Det var en sjov tid, hvor vi kunne ”tåle” at more os og bruge penge. 
 
De store amerikanske flydere var transportmaskiner mellem København og Esbjerg havn, hvor jeg 
arbejde som bartender i førsteklasses ryge saloon, af flere gange og med flere destinationer.  
Til Færøerne, Newcastle og til Harrits. I dag findes det liv ikke, der var askebægere på bordene.  
 
 
Alle røg, i hvert fald når de kunne få toldfri cigaretter, et karton med 200 cigaretter kostede 45 kr.  
En kørte og en sov på bagsædet, bagagerummet var fyldt med udførelse. Sprut og cigaretter og 
parfume Man tror det er løgn, men vi fik rationer, udførelse, af sprut, vin sodavand og cigaretter og 
parfume. Det var frynsegoderne for søens folk. Drikkepengene overgik lønnen, selv om 
sømandsskatten var lav. Arbejdstiden var lang. Jeg købte antikviteter og kød med hjem fra 
Englang, Dansk kød i en kvalitet vi ikke kunne købe hjemme. Skibshandleren havde et katalog til 
personalet, der mindede om dem man ser i fly på charterrejser.     
 
Senere kom en fornuftig tid hvor jeg kørte Ford.  
Nu kører jeg Berlingo, det er nok den mest fornuftige bil der findes, den er hadet af alle 
bilentusiaster. Det er sku da en konebil! En pensionist bil! Ja, den er også fornuftig og veludstyret.  
Den er valgt til årets bil 2019 til prisen 185.000, - kr. 
Den er nærmest umulig at finde brugt. Jeg er i min anden Berlingo nu. 
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Jeg ved jeg begyndte at skrive før datoen under. Noter og opskrifter i en lille bog.  
Der er b.la. Opskriften på Cola. Den har jeg ikke fundet endnu, jeg har fundet en bog jeg kalder 
begyndelsen på at skrive dagbog. Det gode ved det digitale er at jeg kan være heldig at finde 
noget i gemmerne og gå tilbage og skrive det ind. Som i ser er ordet dagbog ikke blevet til daglig 
indskrivning endnu, der skal gå mange år før min afhængelighed af at skrive når så langt.  
 
28. november 1985  
Skriver jeg om en lille notesblok jeg betragter som min første dagbog:  
 
Jeg fik dig den 23. oktober, den dag Pouel Richard døde, den dag jeg for første gang gik på 
antabus, den dag verden blev lavet om, den dag det nye liv begyndte, den dag jeg indså at 
Marianne har ret.  
Så nu er du med i min tilværelse og med til at fortælle forløbet.  
Det er jo ikke nogen roman jeg skal skrive, det er meningen jeg skal blive bedre til at skrive.  
Jeg har ikke skrevet andet end regninger og tilbud på ordrer og opskrifter de seneste år.  
Det sker mere end det, for tidsbilledet jeg bevæger mig i kan ikke holde sig ude.  
Firserne var en tid hvor der bliver drukket tæt, det er helt almindeligt man ryger og drikker på 
arbejdspladserne. Og især på de pladser hvor der er udskænkning. Min arbejdsplads er en Bar på 
en båd. Jeg er blevet hentet af min tidligere barchef Peter Schmidt, han ville have mig ind i sit 
team. Vi er 15 kollegaer der lejer baren, barerne på Gedser Travemunde overfarten. Vi er et APS. 
Jeg får at vide af andre kollegaer at vi er den sidste rigtige bar i Danmark.  
På fastlandet er det for dyrt at drikke cocktail, de andre ruter et styrede af Svenske og Norske 
redere, de er, også for dyer, selv om de er toldfri. Det er ikke fordi vi er så beskedne, som det ser 
ud til. Vi tjener godt, vores priser er populære: En lille fadøl 6 kr. drink til 12 og 16 kr. Det gør at folk 
slår sig løs og vi sælger godt. Vi er populære.  
Bagsiden er at der er for meget druk.  
Du dør hvis du fortsætter!  
Ja ja, så er det heller ikke være? Men det er det, man kan ikke se det selv, der skal meget sprut til 
for at holde den gående. Du drikker fra morgen til du går i seng. Man du er ikke fuld, du er 
afhængelig. Jeg dør af druk hvis ikke jeg slår proppen i. Nedtrapninger kræver viljestyrke, det sker 
ikke over natten for mig, jeg søger ikke hjælp. Jeg trapper gradvis ned og plages af dårlig 
samvittighed når jeg falder i. Den del af mig der ikke vil drikke er stærkest. Jeg siger dig at jeg 
slæber mig ud af et helvede. Kolde Tyrkere svæver om mig, jeg finder urteverdenen, fordi 
nervepillerne gør mig afhængig. Jeg siger i sjov at jeg lærte at spille Mandolin da jeg holdt op med 
at drikke. Fordi jeg ville have noget ud af rysteturene.   
 
Den 4. november 1987  
Skriver jeg: Det bliver bedre, jeg er faldt i ved festlige lejligheder, men har kunne holde mig når jeg 
ingenting drikker, overhovedet ingenting. Mit problem er at jeg ikke bare kan nippe og at der er alt 
for nemt og billigt for mig at få sprut. Jeg står midt i slikbutikken og må tage hvad jeg vil, men jeg 
dør hvis jeg gør det. Jeg skal overbevise mig om at de bedste bartendere der har været, ikke 
drikker noget selv. Jeg er konditor, fagmand, jeg vil kunne frembringe det mest smagfulde og 
sammensatte. Jeg skal kunne forføre med min ”kunst”.  
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Der er en anden fare der kan bruges som undskyldning for ikke at drikke. 
Jeg har været til høstfest i Herfølge. Da jeg rejste i central Amerika, sendte jeg hamp frø hjem til en 
hippie ven. Planterne til høstgildet blev rystet og presset til 23 g stjernestøv. Nu har jeg et andet 
problem. Det er for nemt at få fat i pot. 
 
Jeg er endnu ikke kommet til at jeg skal ud af branchen. Jeg tjener penge som skidt og jeg vinder 
bartender konkuranser. Men det sker medens jeg er bevist om at jeg skal lave mit liv om.  
 
 
Båndoptageren og tegninger blev også brugt.  
Marianne samlede hørerspild på spolebånd.  
Marianne er min kone, vi har kendt hinanden fra 1977. Hun passede et værtshus jeg kom på 
Røgmandskroen, hun var god til billard. En kom til at sige hun var for dum til en studenterhue.  
Det skal man ikke sige til Marianne. Hun fik højeste karakterer i alle fag. Hun bestod med bravur 
og læste videre til Ergoterapeut. Det blev til meget mere hen ad vejen. Hun er det klogeste 
menneske jeg kender.  
Vi flyttede sammen i en lille lejlighed i Peter Fabers gade 35,5 tv. På Nørrebro. Jeg var på Oslo 
ruten. Lejligheden fik jeg gennem en kollega i DFDS, gammel Peter. Du skal have en lejlighed i 
byen, så du kan komme af med dine toldfri rationer, sagde Peter. Sig til udlejeren, jeg er blevet for 
gammel til 5. sal. Jeg fik en fuldmagt til overdragelsen og gode råd om at ”Jøden” der 
administrerede ejendommen, kunne lide at se penge. Sørg for at have et ortenligt vred penge i 
lommen og betal kontant og lad som om du har penge. Kontoret lå i Yorks Passage og lignede 
noget fra en Olsen banden film. Jeg havde dagens salg i lommen, der blev lavet kontrakt med det 
samme.  
 
Der var mange stråmænd dengang.  
Jeg kom i Nyhavn 41og mødtes med vennerne. Selv om jeg hadede værtshuse, jeg fik rigeligt på 
arbejdet. Nyhavn 41 blev bestyret af Steen Papas, han bad mig om at holde en natklub ”La 
Cubana” åbent medens ham der forpagtede den ”Nybyggeren” Var på hospitalet med prostata, 
han hed Henry Jørgensen. Bent Hasselback, havde ejendomsretten. Bent syntes det var en god 
ide med nogle unge drenge… Han var bøsse og en succesrig restauratør. Jeg kendte de gamle 
Restauratører gennem Søren hængerøv… jeg arbejdede for ham i læretiden og lige efter. Han 
havde De fire årstider på Halmtorvet og Blokhuset i Virum. Dem der er gamle nok, kan huske at 
Halmtorvet og Istedgade dannede rammen om en stor tid, de kender navnene.  
Øl strejken i 1965 satte min senere svoger Jens Holm i gang som restauratør.  
 
Jeg samlede et hold til at drive LA Cubana i Alegade, overfor Lorry, det var ikke så svært, de fleste 
var der allerede. Der manglede kun en der kunne få spiritusbevilling, jeg fik natklub og variete 
bevilling, af politimesteren på Frederiksberg.  
”Krigeren” var den første jeg ville have med, han er bedre end en vagthund. Det lyder rigtigt godt 
sagde han. Vi kørte i Regent og købte en habit og et par skjorter og han var på. Krigeren er en god 
inspektør, han ved alt om værthus drift. De rigtige folk dukker op fordi det her bliver sjovt.  
Hans Christian Jørgensen, HC, pressede på for at jeg skulle sige ja. Selv var han forsigtig med at 
skrive under på noget som helst. HC var Niels Brokker og solgte alt, han så guldet og 
omsætningen. For fanden, her er to etager og tre barer og en sene og plads til 2-3 hundrede. 
Fredag og lørdag fyldte vi huset. Dem der var på som tjenere og bartendere fik 15% af deres 
omsætning. Musikken spillede på døren. Dørmændene fik også løn af døren. Krigeren ville have 
en kasse øl i garderoben. Jeg lånte dørmænd af Anna Bell, min ven og skolekammerat ”Gas” 
Simon havde Anna Bell. 2 brødre Benny og Johnny fra Kommandanten i Ny Adelgade var dygtige 
bartendere, de kom når der var mest gang i den, de fortalte senere at de skorede kassen.      
Lille Pers orkester Ragna Rock og Katja Conradi’s dansetrup havde LA Cubana som base og ikke 
mindst en musiker vi kaldte Per Musik, var husorkester. Per var også Kok, LA Cubana var kendt 
for Pariserbøffer, så snart stegeosen bredte sig gik mad salget i gang.    
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Vi havde det sjovt, for sjovt og for stor succes. Nybyggerens søn Ole ville have det vi havde, men 

kendte ikke magien. Der var ingen der gad at hjælpe ham. Alle skred da han overtog. Han bad mig 

komme tilbage for der skulle betales husleje og EL. Det er ødelagt, sagde jeg til ham. De vil tro jeg 

arbejder for dig og bliver væk.  

Jeg ved jeg har billeder… fra La Cubana, de kommer her når jeg finder dem.  
 
Anekdoteskrivningen udvikler sig.  
Det bliver tydeligt at jeg må springe frem og tilbage i tiden, for at få detaljer med. Jeg tænker det er 
som i film, der bliver antydet og lidt efter lidt afsløres baggrunde og målet.  
 
Jeg vil tro at dagbøgerne gør det samme, men jeg har ikke læst dem, jeg har kun skrevet dem.  
Mange siger at da de læste en Yogis selvbiografi af Parma Hansa Yoga Nanda, skete der en 
omvæltning i deres liv. Det perfekte sprog, Indere gør meget ud af, kommer jeg ikke til at bruge. 
Jeg skriver fra hjertet og forsøger ikke at spille klog eller gå akademiske og spirituelle omveje.  
Jeg søger et enkelt forståeligt sprog.  
Længere fremme vil i forstå hvorfor. Det jeg siden skal lære er svært nok at forstå i forvejen.  
 
Jeg tror der blev lagt en rute for mig. Da jeg mødte Babuji begyndte jeg at undervise.  
Det havde jeg slet ikke regnet med og det føltes heller ikke som at undervise. Jeg viste bare andre 
det jeg kunne. Netop den metode bliver jeg rost for. Jeg er ikke bedre end dig, jeg viser dig noget 
du ikke har lært endnu. Det havde med tidsånd og design at gøre. Babuji så også noget andet, han 
så jeg lyste når jeg glemte mig selv, når jeg viste andre vejen.  
 
Jeg mødte min gamle klasselærer Johannes Blomgren i Banken i Lyngby, Jeg satte penge ind, 
han skulle låne. Han havde fået en svampet tud på de få år. Han tog det som hævn og en 
personlig fornærmelse fra min side, at jeg fortalte jeg underviste i design og kunsthåndværk, på 
Køge gymnasie. Han har altid hadet mig og gjort hvad han kunne for at tryne mig, nu gav jeg ham 
baghjul. Jeg viste ham hvad jeg solgte, han kunne ikke lave en femslået Tyrker fletning uden 
ender, mine flettede bælter solgte godt. Læderhåndarbejde var den tid. Nu kunne han se hvad jeg 
havde lært som skomagerdreng. Jeg kunne arbejde med læder og skind og det var højeste mode.  
Vi er i midten af halvfjerdserne, jeg solgte mine vare hos Karen Jespersen Kunst på Lyngby 
Hovedgade 72. og i den permanente overfor hovedbanegården. Jeg har altid elsket Karen 
Jespersens butik, det vidste hun, for mine forældre boede i samme ejendom. Hun har fulgt min 
opvækst.  
 
Min far hadede mig, lige så meget som jeg beundrede ham. Der var et far søn forhold, en respekt 
for den andens evner. Han var af en gammel skole, jeg gik foran ind i en ny tid. Igen har det noget 
med en svampet tud at gøre. Druk ødelægger meget af tilværelsen, det slider på familien. Jo jeg 
har drukket, det troede jeg man skulle, men jeg er også holdt op igen. ”Selvfølgelig” har jeg haft en 
ungdom med Hash og LSD, sådan var tiden. Men jeg blev ikke hængende i det.  
 
Had er ikke det rigtige ord, hverken til Blomgren eller min far. Hvordan kunne jeg gøre dem begge 
stolte af mig? De var modpoler. Min far fandt en By plads til mig da jeg begyndte i skolen.  
Klasselæreren gjorde hvad han kunne for at få mig til at opgive By pladsen, til fordel for skolen.  
Jeg vidste den var gal i 6. klasse. Jeg forsøgte at komme på Billum privatskole. Det havde min far 
ikke råd til, så han blev skrub tosset. Senere syntes jeg at de gjorde det godt begge to. Det er ikke 
kun i skolen man lære noget. Jeg lærte et håndværk ved siden af skolegangen.  jeg fik også det 
kreative og det sociale sammenhold med i opvæksten.  
 
På samme måde som jeg er tro overfor Babuji, er jeg tro overfor min stand. Jeg er en fattigrøv.  
Det lyder som jeg er et socialistisk fjols… Ja det er mejslet ind i mig, jeg bliver irriteret, på folk der 
udnytter andre. 
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Jeg giver dem ikke en røvfuld som min far gjorde. Jeg fælder dem på anden vis. 
 

     
 
 
Jeg voksede op i den kolde krig, i skyggen af frygt. Senere forstod jeg øgenavnene: som Marg 
Frøslev, der sad i fangelejr, den lungeskudte, han var trykker på Lyngby Tårbæk bladet, de var 
vores naboer på Lyngbyhovedgade 46. Man kunne se kuglerne i muren, det kunne man også 
overfor i nr.15 hvor jeg blev født. Her gemte de modstandsfolk og hjalp jøder til Sverrig, de kunne 
komme afsted over kirkemuren i baghaven. Da Ungarn blev besat i 1955 – 56 mærkede jeg frygten 
for endnu en krig, hos de voksne. Jeg kunne se mange søge min far, som havde han været en 
slags officer. Han havde ikke brug for rigdom, han havde en højere rang. Han kunne passe på folk, 
de stolede på ham, han havde vist sit værd. Jeg så også smerten og fattigdommen, forfaldet.  
Det var et hårdt liv, han kæmpede som en gal for at få sine børn godt i vej. Det kom vi! Min ældste 
søster Bente blev bankuddannet, hos Bras Thomsen. Min søster Alice blev Irmapige og senere 
fagforeningsmand. Min bror Finn blev Elektriker og installatør. Jeg blev Konditor mm.  
 
Hvor er så min mor i alt det her? Hun er kærligheden og sammenholdet. Alle kunne lide hende. 
Døren var åben, der var brød i den nederste skuffe så de mindste kunne nå. Der sad tit et sultent 
barn på køkkengulvet og spiste gammelt brød. Hun manglede ingenting, hun følte sig rig hele sit 
liv. Hun levede og åndede for at gøre noget for andre. I mine barneår og ungdomsår hjalp hun i 
kantinen på rådhuset og havde andre små job. Hun passede min søsters børn. Senere passede vi 
hende.  
Mine antikhandlervenner gav hende det hun ville have, uden beregning. De elskede hende, jeg 
holdt en med whisky, Helge Bahl. Nej jeg var ikke smugler, ingen kunne ryge og drikke alt det vi 
måtte tage med hjem i toldfri udførelse, så jeg delte ud til vennerne. Vi fik også kostpenge, dem 
skaffede sømandsbossen Preben Møller Hansen os.  
Viggos mor skal sku da have en Nærtspæls med muffe, når det er det hun vil have. Vi havde det 
hylende grinagtigt. Jeg kunne vælge på alle hylder, min kone behøvede bare at antyde hvad hun 
ville have, så var det der.  
 
Jeg kørte tit med og ryddede dødsbo. Helge lærte mig temmelig meget om antikviteter. Han var et 
meget temperamentsfuldt menneske, det rørte mig ikke. Det var jeg vant til fra min far. Han blev 
hidsig og jeg tog brodden af ham. Det skal siges at dengang drak jeg. Da jeg holdt op døde 
venskabet og forbindelsen til Helge.  
 

Min far havde sin storhedstid fra han var midt i tyverne, han er født 
1901. 14 år. som målmand på Lyngbys førstehold. Søndag 
formiddagen stod han på mål, søndag aften forsvarede han titlen som 
bokser. Han var en legende, Jernmanden, Jeg tror ikke navnet kom af 
han var uddannet vogn og beslagsmed. Der var ingen der kunne 
hamle op md ham. Som så mange stærke blev han slidt op.  
Jeg kan huske han sad og så trist ud efter et besøg hos lægen.  
Hvad fejler du? Ikke noget, jeg er bare slidt op.  
Han levede et hårdt liv, han tog stadig arbejde som 
murearbejdsmands, da han var over 60 år. Han var med til at bygge 
fortunbyen og Sorgenfri komplekset, der blev røget og drukket på 
arbejdet dengang.  
Han var med i 2 krige, her fik han navnet piloten, det blev til Pelutten. 
Min søster fortalte ved min brors begravelse, at de så ham skyde en 
Tysk officer, der ville afsløre en våbentransport.  
 



12 
 

Imellem mine job på søen, havde jeg job på Hotellerne i København. Når man en gang er kendt i 
systemet går man ikke fri. Det ødelagde mange gode folk, vi nåede ikke at sove ud mellem 
jobbene. Vi var tro mod A kassen og fagforeningen, men de kørte os hårdt. Dem der ikke har 
prøvet det, kan ikke forestille sig de urimelige tider vi arbejdede på. Forestil dig at du ”skal” sige ja 
til alt arbejde, ellers får du 5 ugers karantæne. Nogen arbejdsgiverne er nogle svin. Samtidigt med 
at vi forsøger at arbejdede os op i fagene, blev vi tilbudt ekstra vagter i og for Loge brødrene. Det 
var ærefuldt arbejde, uden løn.  
Det ypperste var at blive indkaldt når de kongelige var med. Hvis man var rigtigt med, blev man 
loge bror og arbejdede gratis. Jeg afslog det med at jeg kun kan tjene en Mester, en Gud. Du skal 
være 100% loyal og underkaste dig. Jeg så kollegaer blive mere og mere snobbede, men de steg 
ikke i graderne. Det var virkeligt svært for dem at være sammen med almindelige kollegaer. De 
krympede sig når de kom ud af inspektøruniformen og blev sendt på arbejde som reservetjenere. 
Sådan er branchen, det ene øjeblik får du direktørløn, det næste er du på dagpenge. Der kørte 
nogen systemer for overtid, efter 7 timer 50%, efter 12 timer 100% og dobbelt søndag og 
helligdage. De store banketter lå altid i weekenden. Jeg gik tit lige over i en morgenvagt, ingen 
andre tog de vagter. De vidste ikke hvor meget jeg fik… jeg skulle ikke rigtigt lave noget, tit lå jeg 
og sov, der var sjældent tidlige gæster. Morgenmads buffet rettede køkkenet til, jeg var på fra 06 til 
08. For nogen var det en faglig drøm der gik i opfyldelse, for andre var det døden.  
For mig, indså jeg senere, var det at blive god til at omgås alle. Du skal have en overbærende 
medmenneskelighed i dig, er den falskt, bliver du slidt i stykker på rekordtid. 
 
Du skal kunne begå dig med alle. Når jeg var til privat fest med dem der kender mig, blev jeg sat 
ved siden af dem der ikke kunne styre sig. For at de ikke skulle ødelægge festen.  
Det gør at når jeg er sammen med mange, er jeg på arbejde, bagefter vil jeg gerne være alene. 
Jeg går ind og laver mit job, gerne i ”orkanens øje” men jeg bliver ikke hængende. Du ser mig ikke 
på værtshus dagen efter. Jeg holder mig for mig selv. Jo mere jeg skal yde, jo mere skal jeg kunne 
trække mig tilbage.  
 
 
Her bevæger jeg mig tilbage i begyndelsen af mit nuværende liv. Nuværende, fordi jeg tror på vi 
har flere liv. Så let slipper vi ikke, et liv er bare en forsmag på hvad der venter. Vi kan lige så godt 
venne os til tanken. Lever du er ordenligt liv, bliver det bedre neste gang.  
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Billedet er fra 1949 Hovedgaden 15, min mor med en flok unger. Jeg tror det er mig i barnevognen. 
Tove tv bag. Det er min mor i midten bag, jeg kan kende mine søster, Alice med sløjfe og Bente og 
Tonny der ser på mig og Jørgen Ballon har hånden ved munden.  
 
Jeg er født på Lyngby hovedgade 15 den 17. maj1948 Jeg fik mellemørebetændelse, så min mor 
ville ikke bo der. Hun gik op på rådhuset og talte med fru Sjack, der sørgede for at vi fik en 
lejlighed i det nybyggede fortunbyen på Sorgenfrigårds vej. Det var vild luksus, dengang, elektrisk 
køkken, radiator, badekar og vaskekælder. Vi flyttede tilbage til hovedgaden da jeg skulle begynde 
i skole. Denne gang i nr. 46 overfor nr.15 I boghandler C.G. Petersens gård. Min far havde stadig 
råderet over baghuset i nr.15, han lejede det ud til Pouel Spæk, der var vendt hjem fra Grønland. 
Han havde også stadig sin garage og en god plads til lastbilen. Og ikke mindst haven, Jeg kan ikke 
huske ham uden et stykke opdyrket jord med kartofler og grøntsager. Der var praktiske grunde til 
at han ville tilbage til hovedgaden. Han kunne leve af at bo på hovedgaden. Han var vognmand og 
kørte for de handlende og passede fyret og ejendommene, som varmemester. Vi holdt fortågende 
fri for sne om vinteren. Her var hele familien med, tidligt og sent.  
Den lige side af hovedgaden skulle gå på Engelsborg skole og den ulige skulle gå på Lindegården. 
Selv om skolegangen var lidt af en plage, tror jeg det var heldig for mig at gå på Engelsborg. Her 
var meget mere disciplin, Det så jeg på kammeraterne, vi lærte mere, til gengæld var de ikke så 
underkuede og bange for lærerne. Der var en meget gladere tone i deres klasser. Stræberånden 
var meget tydeligere på den ”fine skole” Rig og fattig, du bliver aldrig til noget, sagde nedladende 
lærere, der fortjener at blive talt ned. 
Min far var født i Bondebyen, på Høstvej overfor slagter Krog. I et dobbelthus. Jeg kom hos min 
bedstemor som barn. Vi kom også i Frelsens Hær, der lå lige ved siden af, medens vi boede i 
fortunbyen. Jeg oplevede ikke bedstefaren, stærke Hans. Han var to meter høj og skeløjet. Vores 
læge dr. Ildsø kaldte ham den sidste kæmpe. Min far ville gerne have vi skulle bo i hans forældres 
hus. Men min mor og mine søstre nægtede at flytte ind i det gamle lort.  
Jeg tænker at min far har fået et eller andet ud af det. Jeg ville gerne have haft det hus i dag.  
 
Kongens Lyngby var ikke noget dårligt sted at vokse op. En konservativ By der tog sig godt af sine 
borgere. Aftenskoleundervisning var gratis. Min mor har aldrig følt sig så rig som da hun fik 
folkepension… min far var nærig. Nu kunne han ikke styre hendes penge. Unge mennesker i dag 
vil ikke kunne forstå den måde vi levede på. Du skal være flittig og du skal kunne klarede dig selv. 
Det betød at man selv betalte for sin uddannelse, der var ingen offentlig støtte. Ville du have noget, 
måtte du selv tjene til det. Man betalte det halve af lønnen for at bo hjemme. Fagskolen foregik om 
aftenen, min mester betalte ikke, fik jeg senere at vide. Skolen beholdt mig fordi jeg var en af de 
dygtigste.  
Det var et helt almindeligt liv. Jeg var med det første S tog ind til Københavns hovedbanegård, 
hjem ca. kl. 22. Hvad skulle man ellers lave?  Det var et godt liv, jeg trænede i Københavns Bad og 
Hos Kringelbach. Vægttræning og Judo. Og Bokseklubben Frem på Lyngby stadion. Og 
vægttræning hos Pouel på Buddingevej, en skør rad. En lille bryder der elskede at gøre folk bange.  
 
Rockklubben på Carlshøjvej, jitterbug på Ørholm Hotel, hos Søren hængerøv, hans søn Mads 
mule-mand var min ven, Han hed rigtigt Bent. Vi havde Dyrehavs Bakken og Tivoli.  
Hvad mere kunne man ønske sig. Den første racercykel, den første kæreste, den første knallert.  
Jeg var godt i lærer, jeg kunne spille og synge. Min far sang altid, min bror spillede Saxofon.  
Jeg spillede meget med Finn Overballe, vi var meget musikalske begge to 100% gehør. Jeg fik en 
elektrisk guitar i hånden til en amatør konkurrence og vi vandt. Det må have larmet forfærdeligt, jeg 
var vandt til akustisk.  Her kunne jeg lave melodistemmen med i rytmen, det lød som der var flere 
der spillede. Finns Harmonika blev også forstærket, den var et orkester i sig selv. Her lød den som 
et hammondorgel. Vi skrålede sangen ud. O Wen the Saint go marchen in. Finn var nok den 
barndomsven jeg holdt mest af. Musikken kan hverken lyve eller snyde, den gjorde os altid godt 
tilpas. En der havde spillet tromme i Ole Ficks orkester, Flemming, sagde jamen i kan jo spilde alt. 
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Bare i har hørt det kan i spille det. Vi øvede i spejderhytten ved Toftevangen, mod at vi var med til 
noget af deres.  
Vi spillede i klubhuset på Toftebæksvej når Kommunisterne holdt fest. Finns familie var 
kommunister. Allerede her var jeg god nok på begge sider af Hovedgaden. Knud Jespersen holdt 
tale og der blev sunget det forbudte vers i man binder os på hånd og mund.  
 
Minderne vælter frem, min far ville også have mig til at spille, når han sang. Ser du figo, indledte 
han sine sange på den tid. Agdon, en stor stærk ven havde knækket en fortand på ham, rent 
venskabeligt.  
Hold kæft hvor kunne han synge, folk lå flade af grin, han valgte et underholdende repertoire.  
Han kunne blive ved, der var altid en tekst mere. Jeg hørte ham gå og øve Bellmand om 
morgenen.  
 

 
 
 
 

       
 
Skomager Hans havde været kaproer og han havde kørt for den Amerikanske ambassade. Hans 
kone Jenny var husbestyrerinde hos ambassadøren, jeg gik i ambassade børnenes aflagt tøj. Det 
forvirrede mine lærere at jeg gik i dyrt tøj. De kunne ikke regne mig ud. Hans var dygtig, jeg lærte 
at regne ved at hente øl. Fredag aften blev der klunset om øl i baglokalet. Min regnelærer fru 
Møller Mogensen sagde jeg ikke kunne regne…, prøv mig i 56 tabellen, sagde jeg. En øl kostede 
56 øre.  Den tabel kunne jeg fra et til ti, jeg troede hun ville blive glad, klassen var ved den lille 
tabel. De dygtige fik gode karakterer fordi de lavede ekstra opgaver, jeg troede jeg kunne opnå 

Ford V8 var en af mine 
favoritbiler. Den var en i 
rækken af mange. Vi havde 
brug for større biler, han 
kørte længe i en Opel Blits.   
Under krigen brugte min far 
hestevogn.  
Om søndagen kørte vi tur 
med skomager Hans i hans 
Buick. Jeg tror det var der 
min trang til store biler kom.  
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gode karakteren fordi jeg kunne regne. Jeg havde ikke tid til dukseopgaver, jeg havde by-plads, før 
og efter skole. Det skulle jeg vidst ikke have sagt, jamen jeg har lært at regne på et 
Nationalkasseapparat og giv byttepenge tilbage. Om morgenen skal jeg læse og regne når jeg 
pakker min mælkerute. Jeg kan forsåle et par sko og pakke dem ind med bærepind. 
Klassekammeraterne var missundelige, men ikke regnelæreren. Jeg tror det var førstegang jeg var 
hos inspektøren, hun røg store cerutter. Jeg syntes hun var god nok, fordi hun havde smil i øjnene, 
da hun hørte på mig. Du er både foran og bagefter, sagde hun. Du er tydeligvis god nok og kreativ. 
Jeg må have været der flere gange, hun havde tjekket mig. Hun vidste jeg var god til at tegne og til 
musik, hun havde set mig danse til skoleballerne og vidste jeg var god til gymnastik. Jeg havde 
ikke problemer med at bede hende skrive mig ud af skolen, da tid var.  
En klassekammerat kastede et grønt æble i hovedet på mig, jeg gav ham et slag og han jamrede. 
Klasselæreren ville stille en boksering op i gymnastiksalen og give mig en røvfuld, sagde han.  
Fint jeg træner i BK frem tre gange om ugen, jeg er klar.   
Til inspektøren sagde jeg at jeg havde fundet en lærerplads.  
Hun havde hørt fra klasselæreren læreren jeg var villig til at bokse med. Igen så jeg et smil, det 
behøver vi ikke at tale om.  
Du skal nok klare dig, sagde hun.  
  

   
 
Hans Petersen kørte Packard før han kørte Buick. Vi kørte tur hver søndag, Min far og mor og 
søster og konen Jenny. Det var et godt liv, selv om min søster Bente allerede var syg. Hun var 
meget smuk og klog, jeg leder efter et billede af hende. Hun fik lede-gigt, jeg tror guldkuren tog 
livet af hende, ikke med det samme. men af alt den efterfølgende medicin.  
Hun nåede ikke at blive 30. 

  
Jeg tror det er her jeg lukker ned for forordet. Ellers giver jeg mig til at skrive en bog uden at se i 
dagbøgerne.  
 

 
Kapitel 1 

 
Jeg vil se min spirituelle udvikling, det kan jeg kun ved at se hvad jeg tænkte tidligere. Det er vores 
livsopgave at vi skal udvikle os. Noget der har været svært at skrive om, bliver nemmere ved 
gentagelser. En udrensning tager ikke det hele med førstegang, meget af det spirituelle arbejde 
handler om gentagelser.  
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 01-06-2019 begynder jeg at skrive min første dagbog ind i den elektroniske verden.   
Jeg har taget tilløb på siderne over. Jeg ved ikke hvorfor jeg er så nervøs…? Der er ingen vej 
tilbage. Jeg kommer til at sige noget om nogen jeg ikke mener, da jeg skrev det skulle det ud af 
systemet.  
 

 

 

Den 4. november 1987  

Marianne er gravid, igen, denne gang tror vi på det 

lykkedes. Hun skal holde sig i ro omkring 12. uge og 

skannes når hun er kommet gennem det svage punkt. 

Denne gang lykkedes det. 

 
Vi ville så gerne. Det er ikke hende der er noget galt med, det er mig.  
Et sundt menneske vil afvise et usundt. Det ville naturen gøre. Marianne afviser mig ikke, 
hun hjælper mig. Meget mere end jeg ser da vi er i den svære tid. På afstand skammer jeg 
mig over at være så dårlig til at være der for hende, som hun er der for mig. 
Jeg er alt for nem at lokke.  
Bøsse venner Marianne har bragt ind i mit liv Jan og Peter, kommer og trøster, ikke 
Marianne men mig… Vi skal da ud til Marianne! Nej nej der er mere i flasken.  
Det vil sige, de trøster ikke, de ødelægger, noget der skulle være smukt for Marianne og 
mig. Det var en sorg vi skulle have sammen. Nu er jeg af min svaghed gjort til en virkelig 
idiot.  
Jan og Peter er begge to så fordrukne at de ikke kan tåle at se en flaske med noget i, 
uden den skal drikkes, her er mange, så jeg havde dem hængende et par dage.  
Netop der hvor jeg skulle være der for Marianne.  
Jeg får det virkelig skidt efter. Jeg skal nok få afleveret den skyld, selv om min egen 
svaghed er skylden, føler jeg Jan skal have den tilbage. Han skal pyntes.  
   
Jeg bliver steriliseret efter, ikke lige efter. Efter en masse prøver der viser det er mig der 
har kromosomfejl. Fremkaldt af dårlig livsførelse. Det burde jeg selv kunne regne ud.  
De grundige undersøgelser rækker ind i familien, det vil jeg ikke tillade. Siger man ja, er 
man ”forsøgsdyr” for videnskaben. Det vil vi ikke være, netop fordi det kan gøre 
familiemedlemmer u trykke. Min brors piger, nevøerne Tom og Kim og Alice min søster … 
Kim har alle dage været på et sidespor. Skal jeg videre i rækken dukker der sikkert en 
masse op ingen taler om, fordi det er glemt og gemt. Den ballade det kan frembringe vil 
pege på mig. Min mor sagde: I alle familier er der nogen der falder uheldigt ud. På min fars 
side passede min bedstemor hans brors søn, ”røde Leo” Dem der vil kende historien, må 
selv opsøge den. 
  
Jeg drikker Jan skide fuld ved flere lejligheder, efter jeg selv er tørlagt. Han er så grådig, 
det er gratis, han er nem at lokke. Jeg stiller ham så andre kan se svinet i ham danse. 
Hans begær får ham til at stå og svine æde af et overflødighedshorn, før det bliver 
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serveret, så de andre gæster forarges. Vi er da slet ikke kommet til kagen, den skal da 
beundres som festens højdepunkt. Det er Jørgens fest du ødelægger. Kagen er til Jørgens 
60års fødselsdag, hans bror er bagermester, han roser den som et mesterværk. Jan får 
lyst til at ødelægge den… fordi han er missundelig og han tror han rammer mig.  
Han dør af druk samme år. Han er blevet lige så stor som Perry Mason, da han var ung 
var han tynd som Mike Jakker. Jeg bliver bedt om at finde et billede af ham til hans søn, et 
pænt billede. Det er der ikke, dem jeg har sidder han med en stor dåseøl og en cigaret af 
de ekstra lange. Jamen du har da taget mange billeder. Ja men Jan ser sådan ud på dem 
alle sammen. Tyk som tynd.    
 
 
 
   

Den 18 september 1988 skriver jeg: 

Det var egentlig meningen at du skulle bruges til at 

komme af med aggression.  

Men efter Marianne og jeg har elsket, ser jeg lysere 

på tilværelsen.  

Jeg vil med vilje tale til dig som en person, jeg kan 

afreagere på, en der ubetinget er på min side, eller 

imod hvis jeg har lyst til det. Du skal bruges når 

jeg har lyst til at hælde vand ud af ørene. Jeg kan 

mærke det bliver en langsom start, jeg er temmelig 

genert, måske dum. Helt ærligt er jeg ked af jeg ikke 

kan skrive ordenligt. Marianne bliver nød til at 

rette… det går nok, jeg elsker hende. 
Marianne har aldrig rattet i min dagbog, jeg kan spørger hende om svære ord. Senere Googler jeg. 

Min håndskrift er pæn efter alt er jeg Konditor, det ses på min kalligrafiagtige håndskrift. Jeg har 

valgt den skrifttype der er tættest på min skrift.  

 

09-11-1988  

Det er noget pis, jeg vågnede ødelagt af arbejde og 

sprut, igen. Dårlig samvittighed, har været ved at dø 

to gange, kunne ikke få vejret. Måtte stoppe bilen, 

jeg kunne ikke få luft. Jeg har tjent en masse penge, 
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hvad helvede er det værd når jeg har det dårligt. Jeg 

kan ikke blive ved med at græde snot over mig selv.   

Jeg starter snart som selvstendig, har fået alt 

”forærende” mangler bare at leve op til opgaven. 

Gode venner har skaffet mig en god forretning. Jeg 

bliver god. 
Jeg blev sagt op på GT ruten, fordi der ingen bar er på den 

nye båd, hed det sig. Jeg har arbejdet her fra 1982. Nogen 

ville af med mig, andre ville ikke. De så mig som ven og en 

god kollega og tillids mand. Nogen kunne endda se jeg havde 

bragt GT ind i den internationale, bartenderverdenen. Så 

der var en hel del ballade over at den nye Norske ledelse 

satte en båd ind uden Bar. Baren har været selve nerven på 

ruten alle årene, Hverken rederiet eller kollegaer i andre 

afdelinger vidste hvad vi tjente. Men det var den misundelse 

der lukkede baren. Kontoret kender vores løn, det er 

drikkepengene de vil kende. Ingen får at vide hvad en 

Bartender tjener. Måske var det fordi jeg var tillidsmand at 

ingen på kontoret ville give mig en fyreseddel. Jeg havde 

redder alle ansatte sidste gang rederiet skiftede ejer. Jeg 

bliver ikke stemplet ud i søfartsbogen. Kontoret mindede om 

opløsning, bare giv mig min søfartsbog. Jeg laver ingen sag 

ud af det. Min tid på GTruten var ovre.  

 

 

 

Den 15. november 1988 

Vi holdt reception i madbutikken, Charcuteriet, der 

var propfyldt af venner af flere omgange. Vi fik 

årgangsvin og sprut, blomster, værktøj, en 
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transistorradio. Terkel og jeg har så mange venner 

indenfor restaurationsbranchen, mange flere end vi 

troede. Både leverandører og vinfirmaer og kollegaer 

og restauratører og rejsebureauer var på gavelisten. 

Det kan da kun gå godt? December havde en fin 

omsætning, januar var dårlig. Jeg skal sælge for 

1.750 kr. om dagen for at det løber rundt. Jeg kan 

lave 10 gange så meget. Problemet er at der ikke er 

strøgkunder nok. Den del af København kender ikke den 

mad jeg byder dem.  

Jeg kan godt glemme alt om fine retter, jeg skal 

finde deres smag. 

 

     
 

19-02-1989  

Marianne og jeg går fejl af hinanden. Hun sidder og 

ser en dødssyg tøseserie, jeg hører Pink Floyd Umma 

gumma, i hørertelefoner. Marianne siger en mand 

tænker på sex en gang i minuttet… Jeg tror jeg har 

lært at lade være med at presse, men jeg har svært 
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ved at tænke andet end at hun må have lyst, når hun 

hopper rundt i sengen i de gennemsigtige. Jeg laver 

jeg morgenmad, hun bad mig flytte bakken, hun havde 

været vågen flere timer. Hun fik glimtet og den 

erotiske udstråling, jeg tænkte på de gennemsigtige. 

Hun flyttede munden og talte om gamle mennesker og 

kaffeånde. Telefonen ringede, det var Bo der ville 

have os med på Moppydick, den 16. marts. Marianne var 

længe i badeværelset, kommer ind og siger: Nå skal vi 

så eller hvad? Ja det er derfor jeg ikke render 

rundt, hun havde glemt alt om sin erotiske gnist. Hun 

mente stå op! Vi havde en dejlig dag, vi elsker at gå 

lange ture, langs søerne til Langelinje, gennem 

Nyhavn og byen til Palads, vi så Willow og gik hjem i 

måneskind. Jeg havde kamera med, men filmen var 

spolet tilbage, det sker elektrisk. Vi har det godt, 

Marianne opdrager mig. Jeg tænker stadig på sex en 

gang i minuttet, hun lære mig at nyde skønheden, uden 

at gramse. Vi kan gå i bad sammen, uden at bolle 

bagefter… hun kan. Jeg syntes det er spild af en god 

mulighed for sex. Marianne siger at sex ikke er 

kærlighed, jeg skal forstå at nyde uden at kræve. Jeg 

syntes det er selv pineri og spild af en god 

mulighed. Hun vil lære mig noget andet, se spillet 

mellem to der kører godt sammen.  
 

19-02-1989  
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Man kan ikke komme tættere på hinanden end når man 

elsker…? 

Vi vil hinanden mere nu, vi har fantastiske tider, 

noget er tabt, vi søger og er for det meste tæt på at 

finde harmonien. Vi har det bedst når vi har en 

madplan.  

Vi kan også bedst lide at have et ”skema”: Træning, 

Teater, Film, Louisiana, Svømmeklub, Sommerhus, 

planlægning som fornuftige mennesker planlægger 

tilværelse.    

Forretningen kræver tid og omsorg og penge for at 

arbejde sig op.  

Den daglige omsætning er for lille, det gør at jeg 

laver hjemmelavetpålæg, rullepølse, skinke, det må 

ikke koste noget. De kan lide mit brød. 
Marianne kan godt se jeg kæmper. Hvad nytter det at jeg kan lave for langt mere end jeg 
kan sælge, når det ikke bliver solgt. Forretningen på Tagensvej overfor Mjølnerparken er 
en fin slagterforretning. Her er alt, undtagen ”ordenlige” kunder… Jeg er havnet blandt 
Hallal indvandrere og gamle Nørrebro sovs og kartoffel mennesker, de er ”provinsielle” de 
er så langt under mit nivau. De foretrækker flæskesvær og håndfrikadeller, frem for alt det 
fine indbagte jeg forsøger mig med. Jeg kommer fra et restaurationsliv, hvor folk står på 
nakken af hinanden for at få lov til at købe. Her skal jeg virkelig stramme mig op for at 
skabe forretning.  
 

20-08-1989  

Det du får går, det du gir bliver. Et par visdomsord 

af Piet Hein, efter en røv syg aften i butikken, Jeg 

måtte kæmpe mod folk der ville snyde og troede de 

kunne true mig. Køb en frisk anretning, den der har 

stået længe, han ville have den for halv pris. Han 

solgte den på værtshuset om hjørnet og en kom og 

ville bytte den. Ham du købte den af fik den for halv 
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pris fordi den skulle smides ud! Det er ham der har 

snydt dig ikke mig. Under hele forløbet havde jeg en 

kunde der ventede på mad, stor mand men synligt 

rystet. Jeg undskyldte balladen, han kender dem og 

han var glad for at jeg ikke lod mig skræmme.  
 
Nu har jeg har rystet dem der bestemmer i gaden, det rygtedes. Bageren kom og klagede 
over jeg solgte brød, det inspirerede mig til at lave flade osteboller og pizzaboller boller 
med tomat og reven ost. Det var håndværker mad og mad til de unge der altid er sultne. 
Nu begyndte Bageren at kopiere mig, det er fint sagde jeg. Jeg var nød til at tjene på alt. 
 

Jeg føler det som et nederlag at blive generet af 

fordrukne folk. Jeg burde kunne manipulere dem til at 

elske min mad. Der er umulige mennesker: 

KEJSERSTUEN er det lokale værtshus, her er en 

dronning. Hun er tredjegenerations arbejderklasse 

arbejdsløs, hun bestemmer hvem stamgæsterne kan lide. 

Jeg kommer udefra med nyt, de ejer gaden og de er 

ikke vandt til at få igen af samme skuffe. Og de har 

aldrig prøvet at blive smidt ud af en slagterbutik 

før. Jeg har ikke råd til at gå fra forretningen nu, 

så jeg kæmper. Det lykkedes at vende stemningen, de 

har set jeg ikke er en slagsbror, men er en glad mand 

der hellere vil danse. Han er god nok, siger de, det 

var deres egen skyld, de kunne bare lade ham være.  

Helgs Angels kommer og køber smørrebrød, de har 

klubhus i Titangade. 
 
Det skal med at jeg har en hjælper Terkel Vogelius Sørensen. Det er nok mig der hjælper ham…  
Han spyttede ikke penge i foretagendet, han spytter bare. Spytter og hakker og hoster, han var 
dygtig og farverig og han ville have mig som ven. Han så fordel i at køre på frihjul hos mig.  
Jeg fik ham over i de selvstendiges fagforening, han var for gammel til det hårde liv i 
restaurationsforbundet. Han fik en lejlighed og min antik ven Helge Bahl gav ham møbler.  
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31-08-1989  

Stimulanser af en hver ard ødelægger et hvert 

forhold.  

Jeg har skruet ned for drukken og op for at ryge 

marihuana. Det er billigere og kan dæmpe mig efter 12 

timers arbejde. Marianne har røget, men får paranøja, 

jeg stresser bare af. Planterne fra haven er meget 

milde, det kommer sig af at jeg ikke har vænnet mig 

af med det vilde liv med toldfri sprut. Jeg arbejder 

på sagen og det gør Marianne også, hun burde give mig 

sparket, jeg ved ikke hvad der får hende til at tro 

jeg kan rette mig?  
 
Et liv i overhalingsbanen slider. Jeg troede jeg skulle slappe af og hygge mig. Nu står jeg i et nyt 
helvede, en forretning der tager al min tid. Jeg har længe vidst at jeg skal slå proppen i for at 
overleve.  
 
Jeg savner at deltage i verden, der sker så meget. Berlin muren falder til tonerne af Winds of 
Change med Scorpions. Jeg får tid til at tænke over livet, medens jeg afsoner en sprit dom.  
 

09-01-1990  

Afsoning af spritdom. 

Allerede da jeg kom til Hillerød kunne jeg se hvem 

jeg skulle afsone med, dem i afslappet tøj og med 

sportstasker. Vi fulgtes i toget til Mårum, en herre 

nikkede tilkendegivende, han har en 

smørrebrødforretnng på Vigerslev alle. Nu var vi på 8 

mands stue. Vi var 20 ved indskrivningen, personalet 

tjekkede for spiritus, medicin blev inddraget til 

udlevering på faste tidspunkter. Det var en 
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feriekolloni, ingen grove forbrydelser, småsvindel, 

overtrædelse af fiskekvoter, er ung opvasker fra G.T. 

ruten havde kørt for hurtigt på knallert. Momssvindel. 

Her var også en ”berømthed” Mågens Bernt… en 

journalist, Afsoningsanstalten er åben, på et 

afgrænset område, man kan gå hvis man vil. 

Indretningen er som en feriekoloni. Der er 

arbejdspligt, man kan lave sit eget eller få et job 

til 4-5 kr. i timen. Nogen østarbejdere er glade for 

arbejdet. Jeg har regnskab med.  

Jeg ser folks adfærd, mange er dybt ulykkelige, 

rigtige mænd taler ikke ud.  

Jeg passer min træning, andre følger med, en ung 

tømmer der var involveret i en bilulykke og en 

kioskejer fra Søborg. Vi var heldige at en vægtløfter 

gad at træne os. Jeg spildte ikke tiden. Jeg ville 

finde ud af alt om alkoholafvending, jeg bad om at 

komme i behandling, var ærlig og klar. Jeg kunne lige 

så godt få noget ud af opholdet. Erkendelsen af at 

jeg resten af mine dage skulle være afhængelig af 

alkehol eller hash gjorde mig skruptosset. Giften 

skal fandeme ikke bestemme over mig. Jeg vil ud af at 

være afhængig af en hver rusform.  
 
Jeg havde godt af afsoningen.  
Den gjorde noget ved mig.  
Hvorfor kørte jeg?  
Selvransagelsen nåde frem til: 
Omvæltning i livet fik sandheder frem. Et usundt liv gav dårlig sædkvalitet og smertefulde aborter, 
det var min skyld. Jeg var skamfuld. Marianne skal ikke have ondt og være i sorg på grund af mig. 
Jeg lod mig sterilisere og græd snot som mænd gør. Jeg vidste ikke der kom en psykisk reaktion. 
Det er forfærdeligt at jeg ikke taler med Marianne om det, men i stedet vælger trøst hos gamle 
kollegaer, nogen jeg har sejlet med. De arbejder på natværtshuset Witta. Peter Smith havde Witta i 
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Store Kongensgade. Her kan man ikke holde om dagen, jeg måtte have bilen med hjem, det var 
tidligt morgenen, der var ingen trafik… Mekanikeren havde stillet tomgangen lige lavt nok, Dodgen 
gik i stå når jeg slap pedalen, her var ingen, så jeg holdt ind og åbnede klappen for at justere 
gassen. Det var en varm sommermorgen, medens jeg stod og drejede på tomgangsskruen, kom 
politiet. De ville bare hjælpe, det er en bil der vækker opsigt. Det blev en lang morgen, hold kæft 
hvor jeg ærgrer mig. Sprutten damper af og operationsarret gør nas.    

 

   
 

17-01-1990  

Jeg får ideer, aktivist-ideer, jeg vil gerne byde ind 

med noget, jeg ved ikke hvad?  

Marianne og jeg støtter Børnefonden, Amnesti 

international og Naturfredningsforeningen. For vores 

samvittigheds skyld, man må gøre noget.  

Vi har gjort op, vi får ingen børn, vi har ikke lyst 

til at være forsøgs- personer i et lægeeksperiment, 

Vi vælger at elske alle børn og gøre noget for 

samfundet. 
 
Sundhedsvæsnet vil meget gerne inddrage og snage og gøre os afhængelig, først er man ydmyg 
så tager forskerene lillefingeren og alarmklokkerne ringer. Kromosonsfejl, genforskydning, arvelige 
sygdomme. Du blev dømt som far til to da du var 19 år. de børn ville de også tjekke, samt resten af 
vores familier. Gør hvad i vil, men det bliver uden os, vi kan ikke se os selv i det samarbejde.  
Jeg ser et meget dyrt projekt som jeg ikke vil give næring.  
Jeg tror et sundt liv løser problemerne. 
 
Efterskriften er svar på hvordan jeg ser det nu. I dagbogen står der for meget, jeg koger det ned, til 
en stærk essens, så man kan se udviklingen. Samtidshistorien er en del af formålet med at skrive 
dagbøgerne ud. De gamle hippiers stemme er i underskud. Der må komme noget længere fremme 
om kollektiv og viseværtshus.   
 

Peter Schmidt håndplukkede mig til baren. Vil du lærer mig at blive en 
dygtig Bartender? Unge mennesker plejer at være for kloge til at lære 
noget, sagde han og tog mig ind. Baren er et ”helligt” sted, meget få får 
adgang til, de hemmeligheder en dygtig bartender kender.  
Hvad har du sagt til Peter, siden du er forrest? Må jeg blive din lærling? 
Senere blev jeg brugt af vin og spiritusfirmaer, til at lave færdige drink 
på flaske. Gør det så enkelt som Gin og tonic, sagde jeg, de er på 
hylderne endnu. Selvfølgelig er det ikke noget jeg har fundet på.  
De var bare ikke kommet til Danmark endnu. Jeg taler stadig i telefon 
med Peter. Han er 84. i skrivende stund 05-07-2019   
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20-01-1990 

Jeg har læst Gurdjief. Han er filosof og vismand. Han 

giver forklaring på et godt liv, mange af de tanker 

jeg havde i 60 – 70. Sund fornuft, tag hensyn til 

medmennesker og naturen. En rigtig start og en rigtig 

afslutning, Hold orden, som på en renlig 

arbejdsplads, man kommer ingen vegne med rod. En god 

konditor har det i sig. Jeg arbejdede for en Bager i 

Ryesgade, han ville have konditori som blikfang. Han 

troede jeg havde svigtet, fordi der var rent. Han 

blev så glad da han så hans køleskabe var fyldt med 

kager, at jeg fik lov til at leje hans lejlighed i 

Valdemarsgade på Vesterbro. Som betaling for 

arbejdet. 

Skræmmebilledet går ud på at hvis du har levet et 

hensynsløst liv, bliver du brugt til brandstof for 

universet. Har du levet et godt liv får du lov til at 

udvikle dig i neste liv.  

Det handler ikke så meget om religion, mere om 

menneskets holdning. Dårlige mennesker udsletter sig 

selv, kan du ikke finde ud af at leve et ordentligt 

liv, er der ikke brug for dig.  
 
Det afspejler sig meget godt i måden du er mod andre på. Først når du gør dig umage, 
begynder rejsen. Mange beder om nåde og tilgivelse før de dør. Mange køber aflad for 
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deres synder. Det er dem selv de skal have fred med, hvis de får det ved at give det de 
har raget til sig væk, så fred være med dem.  
 

Den 31. januar 1990  

Jeg drømte at påvirkninger fra Østeuropa, murens 

fald, gav næring til at ringe i vandet vil bringe os 

forandring. Forudsigelser går i opfyldelse fordi 

klare øjne ser hvad vi kan gøre for at få det bedre. 

Undgå forurening i din levevis.  

Forurening er den største trussel vi har. Dem der 

nære forurening er med til at nære vores undergang. 

Jeg har set hvor langsom vores omstilling er, 

alligevel er jeg fortaler for økologi. Tanken om 

forurening af grundvand og luften, gør mig til 

aktivist. Først går du ind for at redde verden, så 

handler du. Der kommer en og henter brugt stegefedt 

og friture olie. Det er organisk olie der kan renses 

og genanvendes. Jeg bruger ikke tilsætningsstoffer, 

jeg har en ren produktion. Der er ikke rigtig noget 

madspild. Der kommer nogle drenge og hjælper mig med 

at lukke. De får det der er tilovers.  
 

11-02-1991  

Forretningen har nået en omsætning så den kan sælges. 

Jeg har en kinesisk køber, det gør nogen i 

andelsforeningen Heimdalhus rasende, meget grimme i 

munden, utroligt racistiske.  

Min svoger Jens Holm er advokat, han kender en der 

kun kører andels erstatningssager. Forretningen er en 

andelsforretning, da jeg købte den var det for at 
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kunne leve af at lave mad. Jeg har åbenbart lavet en 

god kontrakt, der ifølge advokaten, gav mig lov til 

at gøre med forretningen hvad jeg ville. Hvis nogen 

modsatte sig, skulle de betale erstatning.  

Det lukkede munden på dem der ville bestemme hvem jeg 

skulle sælge til.  

Kineseren ville ikke have forretning blandt en flok 

racistiske idioter.  

Der kom et par, hvor konen havde arvet og deres ven 

havde en smørrebrødsforretning.  

Jeg kom ud af min gæld og fik lidt oven i.  

Det var en anstrengende periode, banken var ikke 

særligt medgørlig. Jeg var ved at være trat, 11 timer 

om dagen og selskab i weekenden. Omsætning og avance 

er to ting, jeg lavede alt selv fra bunden. Derfor 

overlevede jeg, kipstegeren og ovnen kørte hele 

tiden, der lå skinker og rullepølse i saltlage. 

Skinke og bacon blev røget i kødbyen, selv 

grisekæberne blev brugt. Grisehandleren kom med halve 

grise, hver tredje udenfor regnskab. Jeg ville også 

have lidt lommepenge. Alligevel var vores økonomi 

slået helt i stykker. Jeg kan huske jeg bad til 

Babuji og sagde det her går ikke… mine fingre bliver 

ødelagt af brandmærker, tilberedningsmåderne i det 

varme køkken er slidsomme. Jeg tror det var her det 

vendte.  
 
I peroden på Tagensvej fik jeg øjnene op for meget. Medens jeg kæmper for mit liv, ser jeg 
andre få iværksætter støtte og fritages for moms og skat. Hvad fanden er meningen.  
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En dygtig skrædder der kan lave overdådige kjoler og teaterkostymer, en bøsse der var 
feteret i de kredse og så sandelig også syede kostymer med Dronning Magrethe. Steen 
hed han, han havde forretning lidt længere henne af gaden.  
Den anden jeg vil nævne er grønthandler sønnen Lars, han fik iværksætterpenge til at 
åbne en grøntforretning. Den blev dog aldrig åbnet, han begyndte med at sætte den i-
stand, men blev trat og tog til Mallorca og brugte pengene.   
Samtidigt blev jeg kaldt til momskursus for nystartede, de sagde jeg kunne sælge min bil til 
forretningen og købe den tilbage når den var nedskrevet. I mine øjne er det svindel, næ 
det gjorde mange for at få moms tilbage. 
  
Jeg lod mine nevøer Tom og Kim låne min Dodge stepsider.  
En gang i mellem kommer det over mig at gøre noget for familien, det ender som regel galt 
og jeg får skylden… De/Kim hældte motorolie på geerkassen og geerkasse olie på 
motoren. Det blev dyrt, min søster Alice blev tosset, du kan sku da ikke regne med at de 
kan finde ud af at køre amerikanerbil. Jeg gjorde det godt igen ved at de fik lov til at l stille 
en båd i min have midlertidigt. De er lystfiskere, men lysten til at sætte båden i stand kom 
aldrig. Efter en årrække bad jeg dem fjerne båden… nu var jeg en dum onkel igen.  
Jeg forsøger gang på gang at skabe en god forbindelse til min familie, uden held. 
Marianne er tålmodig, Alice gav det også flere forsøg, hun inviterede på oksesteg, hendes 
foretrukne. Om jeg begriber hvordan hun kan lave en oksesteg om til viskelæder?... god 
sovs, sagde jeg. Hun ved jeg kan lave mad, så hun bestilte mig til at lave fest mad til 
hendes fagforenings venner Lillian Knudsen og Harald Børsting.  
Jeg kan huske at de var vilde med røget kalkunbryst. Det var en af de specialiteter mit 
madeventyr kastede af sig.  
 
Jeg var rykket over i de selvstendiges fagforening.  
Efter salget var jeg ledig, jeg havde ikke lyst til at begynde forretning igen.  
Det svirrede i mit hoved, noget med at alle de timer jeg har arbejdet til nu, er mere end en 
der går på pensionen. Jeg var faktisk udtjent, og at jeg havde ”fri”, gav en uventet 
reaktionen. Jeg blev syg, ryggen sagde fra, der var mere. Jeg gik i gang med at behandle 
mig selv.  

 

25-03-1992  

Nu er jeg snart kommet i Sahaj Marg Meditationscenter 

i Holbergsgade et år og trænet Tai Chi et år. Jeg går 

og vender mig til mit nye liv. Jeg går ikke så meget 

med i debatten. Jeg kender mange af de gamle 

abhyassier, nu ser di mig så her. En ung spurgte om 

jeg var ny? Han har mediteret i 20 år, svarede en af 

de gamle.  
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27-03-1992  

Fredag er min dag ifølge det kinesiske horoskop. Min 

spirituelle træning er i gang, morgen meditation når 

natten bliver til dag.  

Kiropraktor kl.9 ryggen er rattet, stadig smerter. 

Til Tai Chi og styrketræning.  

Bagefter meditation hos Birthe i Greve, hendes datter 

Elsebeth sad med. Der sker meget i det spirituelle, 

jeg får så meget transmission som i det første møde 

med Babuji, han gør jeg ved vi er sammen. Han er her 

ikke fysisk, han er i meditationen. Jeg kan høre hvad 

der sker i hovedet på andre. Babuji vil have mig på, 

med det samme, jeg ved ikke om andre lytter eller det 

er underbevidsthed? Jeg hører en spørger hvorfor jeg 

ser sådan ud? En svare: han er sportstrænet. Der er 

mere omvæltning Chai er valgt til efterfølger. Det 

skaber forvirring hos mange. Jeg syntes jeg er 

afklaret, Babuji er Mesteren. Chai føre missionen 

videre.  
 
Jeg kommer hos Birthe om onsdagen, hun er pensionist nu.  
Medens jeg sejlede kom jeg også hos Birthe, nu er det regelmæssigt. Jeg tager kage med 
og laver små reparationer for hende.  
 

30-03-1992  

Spiren til en melodi med tekst, er ved at vokse frem. 

Som et mantra. Når der er noget jeg er glad for 

kommer der en melodi og en sang. Jeg har brug for at 



31 
 

terpe, at gøre mig fri af tanker. Melodien går på 

hjerteslaget, den kommer jo indefra, en enkel smuk 

melodi. Noget af den sang jeg som barn. Teksten tager 

form. Jeg skriver en spirituel vejledning der minder 

mig om hvad jeg har gang i.  
 
Ordene kommer til mig i sangen som en bøn. Sangen er vejledning i rigtig levevis. Jeg behøver 
bare at slå tonen an, så forsvinder uønskede tanker. Der er så meget jeg skal lære og jeg har ikke 
lyst til at blive påvirket af en retning jeg ikke vil gå.  
 

06-04-1992  

Der er åbent hus i centeret i Holbergsgade. 

Det gik som ventet… polarisering, stridigheder med 

grundlag i breve der blev sendt fra Indien. Birte 

læser et brev op Chai har sendt til hende, hun var i 

tvivl om hun skulle læse op, fordi nogen var 

modvillige, de ønskede at sætte mundkurv på dem der 

mente noget andet end dem. De blev dog fejet af 

banen, traditionen med oplæsning skal blive. Jeg var 

i køkkenet, hvilket var naturligt for mig. Jeg skulle 

overvinde angsten for at tale i gruppen. Jeg talte to 

gange, først fordi en ung preceptor blev angrebet. 

Det er u-berettet sagde jeg, pigen er fyldt helt op. 

hun gav en god sitting. Under debatten kom hun med en 

beretning der klingede behageligt i ørene, den gik 

lige til hjertet. Men hun blev irettesat af Carl for 

at bruge jegformen. En kedelig måde at spille klog 

på, effekten var at han lukkede for noget smukt og 

gjorde en pige ked af det og mig skeptisk overfor 

ham. Selvfølgelig kunne forsamlingen mærke 
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mistilliden til Carl og opbakningen til pigen, det 

gjorde mig ikke noget. Nu havde de set hvad jeg stod 

for.  

Steen og Mikela fortalte om planerne om et 

meditationscenter i Jylland. Cari syntes det er en 

god ide. Jeg tænkte… det kommer til at koste.  

 

Den dejlige følelse af konstant remembrance, 

forbindelse til højere magter, gør det dejligt at 

arbejde med sangen. Den kan styre tankerne. Jeg 

startede med at tekste på Indisk Engelsk på Babuji-s 

fødselsdag, da jeg lavede en kage for at fejre ham.  
 
Det er underligt, før jeg mødte ham kendte jeg hans stemme, vi har siddet sammen og vi taler 
sammen i meditation. Når jeg gengav hans steme for dem der havde mødt ham, genkendte de 
hans ord. You Shut chink off nothing! 
 
Som jeg frygtede blev der samlet penge ind til det nye center, folk gældsatte sig for at yde en stor 
donation. Det var ikke vejen til himlen for dem, nærmere til helvede. Det afstedkom en masse ævl 
om hvem der var helligst. Chai forsynede dem der gav mest med et diplom, det blev det kun værre 
af. Nu havde de noget at slå hinanden i hovedet med.   
Birthe var af natur nærig og datteren Elsebeth havde ikke en krone. Men de havde diplomer på at 
de var valgt af Babuji… Dem ville Chai have. Han ville også have alle andre diplomer der ikke var 
givet af ham. Papir er magt! Men der er større magt i ikke at være bundet af et stykke papir.  
Det har jeg tydeligt set mange gange siden. 
 
Fornemmelsen af at være rengøringskone og slave og ikke kunne nærme sig meditationscenteret 
uden at blive plaget om penge, ødelagde festen. Jeg lavede en etagekage til Babuji, den blev solgt 
til 20 kr.  stykket. Det ville jeg ikke være med til, så jeg blev skubbet ud.   
De gamle Babuji elskere var ikke velkomne.  
Jeg kom hos Birthe om onsdagen, jeg havde altid kage med. Birthe og jeg kørte den gamle stil. 
Datteren Elsebeth og sønnen Henrik kom tit når jeg var der, det var en blanding af jalousi og kage 
lyst. Vi mediterede og hyggede.  
Det var nemt at se om de var der, de havde haft en fri barndom. Tøjet de smed smed på gulvet 
førte hen til dem.  
 

17-05-1992  

Jeg har fået to artpenne i fødselsdagsgave af Jørgen 

og Ulf, de er ikke til at skrive med. Perioden er 
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god, selv om jeg ikke er fri at tjener jobbet. Jeg er 

blevet sendt på krydstogt som Bartender med gamle 

Winston Churchill. Birthe giver mig meditation på 

distancen. Her er ene unge der ikke kender faget, jeg 

kender hovmestrene, de fortæller jeg er en gammel 

rotte. En ser bartendernålen i min rever og spørger 

hvorfor jeg ikke har været til optagelsesprøve? Jeg 

var med til at lave nye regler og spørgsmålene. Før 

blev man anbefalet, det blev ændret fordi der blev 

lukket nogen ind der ikke kendte faget. Hun bestod 

ikke prøven, jeg kendt hendes kæreste. Leif Skotte vi 

har ikke arbejdet sammen. Han er stor i slaget. 

    
 

Når jeg er hjemme arbejder jeg for Helge Bahl, jeg må 

finde mig i hans raseriudbrud lidt endnu. Jeg skal 

skaffe til dagen og vejen. Andre muligheder viser 

sig, jeg tager kursus på Konditorskolen.  

Jeg forsøger at komme ud af restaurationsmiljøet. Det 

vil ikke slippe mig. 

Jeg gennemgår meget udrensning. 
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Jeg er på vitaminkur og Tai Chi og Meditation og styrketræning. En kold tyrker…  
Jørgen og Ulf er to af flere bøssevenner, Marianne har bragt ind. Jeg tror det er gennem hendes 
arbejde med modetøj…? Bøsser kan godt lide at have heteroseksuelle venner. Vi bliver inviteret 
med til gode fester.   
 
 
 

27-05-1992  

Jeg bliver splittet i beslutningen før EF 

unionsvalget. Splittet af dem der er bange for 

fællesskabet. Vi skal da kæmpe! Ja, selvfølgelig 

bliver vi udnyttet, det er jo det fremtiden skal lave 

om på, Vi bliver også udnyttet nu og det vil 

fortsætte længe endnu. Jeg har set langt frem og der 

ude samarbejder vi. Vi skal være med til at skabe 

fremtiden. Der vil blive snyd og svindel og 

undertrygt langt frem i tiden, Det svinder langsomt 

ud. Rige lande bukke under på grund af grådighed. Små 

lande blomstrer af opfindsomhed.  Vi kommer til at 

høre på mange ”skrigehalse” der kun vil penge. 

Selvfølgelig er der ingen der tror på mig, men jeg 

tror på ham der har vist mig fremtiden.  

Birthe og Marianne siger jeg er en drømmer, de 

stemmer nej.  
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Jeg fortæller ikke hvad jeg skriver og tænker, allerede her ved jeg at jeg skriver mig ud.  
Ud af angst og forfald og ind i et bedre liv. Jeg er ikke klar til at stå som en tåbelig fantast der ikke 
kan svare for sig. Overgangene til den spirituelle verden, er for underlige at forstå for ”normale”… 
Folk der er spirituelle vil blive diagnostigceret af psykologer der ikke kender den spirituelle verden.  
Jeg har talt med nogen, fordi jeg elsker filosofi, de bliver blæst omkuld. Det er tydeligt jeg taber 
dem. Mine svar kommer prompte, når der er forbindelse til kilden, det er hvad transmission er.  
 

15-08-1992  

Asrammen i Vrads Sande bliver indviet den 21-08-1992  

Chai er her. Marianne har fået individuelle 

sittinger. Vi kører til Jylland, Elsebeth er med i 

bilen, hun skal bo på Vrads. Vi har bestilt værelse i 

købmandshandlen, det er i gåafstand, vi har ikke lyst 

til at bo på sovesal. Der er mange glade mennesker, 

Chai giver nogle gode meditationer. Han er glad, 

fordi ”han” lavede en god handel. Ham der solgte 

ejendommen sagde han mødte sin Inder… det betyder på 

ejendomshandler sprog at ejendommen blev solgt langt 

under salgsprisen. Det var ikke snyd… men der sker 

noget der gør at det lige pludselig kan lade sig gøre 

at købe en ”landsby” og lave den om til Ashram.  

Før var det en kunstner sammenslutning, men der er 

ingen der har gjort krav på at holde prisen. Det 

ligger langt ude på heden, det er fint til retræter 

og møder. Her er smukt.  
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09-09-1992  

Marianne har ferie, vi er med til at lave mad til 

Chai, i Fredensborg hos Jytte Holm, hun leder den 

nordsjællandske gruppe. Vi skal sørge for 150 gæster. 

Elsebeth har anbefalet os, fordi vi har hus i 

Nordsjælland. Jeg føler nu mere vi er her for at lave 

mad. Chai laver hakkeorden, så hvorfor skulle dem han 

peger på ikke gøre det samme. Chai udgiver sig for at 

være mester, det er han ikke, han er valgt til leder 

af missionen. Dem der ikke har forstået hvad der 

foregår, gør som Chai siger, ikke hvad Mesteren 

siger. Jeg tror Babuji ville have lejet Storekro i 

Fredensborg, så alle kunne være gæster. Og byen kunne 

tjene på hans besøg.  

Det ville udbrede kendskabet, gøre missionen mere 

populær. 

Jeg ser krævende mennesker. Her er ikke givende, det 

er svært for ikke at sige umuligt nu, at tale om 

Babuji… Jeg ville gerne tale med Chai om Babuji.  
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Der er lukket, det bliver taget ilde op, Lad være 

siger Birthe, ikke her, ikke nu. Senere vil alt falde 

på plads, lige nu er der magtkamp, fordi der er nogen 

der har givet mange penge til bygninger. Dem der 

honorerer vil honoreres.    

            
 
Det er godt nok at Chai er her, der bliver arbejdet på os, vi finder os selv. Jeg tager mig af Birthe, 
tiden er skiftet. Marianne ser et skinhelligt hysteri. Hun accepterer min version, vi har det godt 
sammen. Birthe spørger hvorfor Marianne ikke er med? Hun er skam med, det kan hun ikke 
undgå, hun sidder ved siden af mig når jeg meditere. Hun er bare alt for fornuftig til at lade sig 
indfange i en gruppe hun skal lægge sig ned for. Birthe vakler også, fordi det ikke føles rigtigt, hun 
er bare alt for indpakket i omgivelserne. Jeg tror det giver hende trøst at vi har stået meget 
igennem sammen. Jeg svigter hende ikke.  
 

Jeg har været helt oppe og nede igen. Selvfølgelig 

ved at være i nærheden af Marster Chai… han har det.  

 

12-09-1992  

Den anden september havde jeg drømmen, den anden 

september fik jeg tatoveret en snoet slange på 

skulderen, ned ad overarmen. Den lagde sig om et 

hjerte jeg tidligere fik lavet til Marianne, nu er 

det pænt. Det var også den anden september der skulle 

skrives dagbog til Nationalmuseet. Det kunne jeg 
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ikke, dagen var for personlig. Jeg vågnede tidligt, 

normalt kan jeg huske drømme. Jeg var i et rum i 

aftenlys, derfor havde det ingen størrelse. Det var 

halvbeskidt, røg og druk, alligevel var der tegn på 

noget utroligt foretagsomt, smukt og kunstnerisk.  

Jeg fik fornemmelsen af at være fotograf i et 

tidligere liv.  

Et motiv af kvinder der dannede en kreds, som hjulet 

i det Indiske Ashoka Chakra der forener alle 

religioner.   

Drømmen skifter til et træ der vokser inden i et 

andet træ. En svamp der ligner en syg svampet hjerne, 

blev fjernet, for at det sunde kunne gro.  

Fornemmelsen af der var blevet arbejdet på mig var 

tydelig.  

Jeg tror at det der er plantet i os, ligge i dvale 

til det bliver passet. 

 

En anden drøm var om musik, hvor jeg er tiltrukket af 

strengeinstrumenter.  

Jeg er musikker i drømmen, skriver politiske sange og 

bliver dømt til døden for at sige det rigtige.  

 
Mine drømme siger mig hvad jeg savner, livagtigt på en måde så jeg tror det er tidligere liv der 
taler til mig. Det er nok nærmere en påmindelse om hvad jeg kan gøre hvis jeg tager mig sammen.  
I barndommen læste min mor om drømmetydning, jeg tror det var i ugebladene. Hun havde også 
en drømmetydnings bog. Veninderne hyggede sig ved eftermiddagskaffen, med at slå drømme op. 
Min mormor lagde kort, og klippede små amuletter vi kunne lægge under puden. De vidste begge 
en masse om urter. Jeg havde mellemørebetændelse som ganske lille. Mormor klippede en 
syvstjerne og bad for mig. Det var der vi fik en moderne lejlighed med centralvarme. Jeg tror nu 
mere det var fordi min mor skavede sig på rådhuset. Når hun blev tosset slog det gnister.      
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Den 28-09-1992  

Møgungerne nede i gården har ekset min cykel. Jeg 

saver et aflåst skur.  

Klager giver lejeforhøjelse. Min aktivist tilværelse 

bliver vakt. Jeg taler med huslejetilsynet og med 

andre i ejendommen, naboerne regner med mig.  

 

Den 10-10-1992  

Der bliver holdt Tai Chi opvisning, vi træner hele 

dagen for at være klar. Arnkjell Jolike er stifter af 

Nordisk Tai Chi Chuan forening. Opvisningen markerer 

5 års dagen for oprettelsen. Arnkjell er halvt 

Nordmand, der er en afdeling i Oslo. Arnkjell laver 

lidt om for at få programmet til at tage sig bedst 

ud. Jeg stoler på ham når han siger, det kan du 

sagtens. Dog ikke uden at være spændt og nervøs. Vi 

er i det gamle Idrætshus på Østerbro. Der kommer 

mange for at se os, vi har alle Tai Chi dragter på. 

Det ser flot ud, Marianne og hendes søster Berit ser 

på.  
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Arnkjell Jolike Nielsen har undervist alle Tai Chi lærere i København, fordi han var den første… 
Det er nu ikke helt rigtigt, jeg har senere trænet elever der lærte Tai Chi før Arnkjell. Men de 
kender ham fra Tai Chi kredse. Vi har det godt sammen, jeg bliver hos ham i 7 år. Vi har mange 
gode oplevelser sammen, han er akupunktør og jeg havde ondt i ryggen og i livet så vi fandt 
hinanden på et godt tidspunkt. Det var Marianne der førte os sammen, hun havde prøvet et 
aftenskolehold, hvor han underviste. Hun var med i starten, men sagde fra. Det sårede hende at 
han lod elever der ikke var klar, undervise. Jeg giver hende ret, der var nogle bæster imellem der 
ikke skulle have lov til at bruge deres dominans på andre. Jeg gik i rette med nogle stykker senere.  
Gør du andre ondt, går jeg efter dig. Nogen spurgte Arnkjell hvem der var de sværeste 
modstandere? Boksere, sagde han, de går ikke af vejen for en øretæve, Jeg var bokser og jeg har 
kæmpet med mange der jamrede sig og fægtede med arme og ben, når jeg gik for hårdt til dem. 
Jeg er også blive slået ud. Det vil aldrig ske i Tai Chi.  
 
 
 

Den 28-10-1992  

Uge 44 er jeg på kursus på konditorskolen i Ringsted. 

37 timers fastfood, mødetid kl.8. Det tager en times 

tid at køre til Ringsted. Jeg skal lige vende mig til 

at det er kursus, ikke arbejde. Jeg skal lære at nyde 

det, vi hygger os, der er mange pauser. Det er 

lykkedes mig at skifte forbund, nu er jeg i Bager og 

Konditor forbundet. Det giver adgang til A.M.U. kurser. 

Selvfølgelig er det sjovt, alene at få afprøvet min 

kunnen, blandt kollegaer, giver selvtilliden et pust 

opad. Angsten for at skulle ud og arbejde som 

konditor efter at have været mere eller mindre ude i 

24 år er væk. Jeg kan sagtens begå mig. Jeg har i 

sinde at tage alle de kurser jeg kan få, indtil det 

gode vellønnede job byder sig.  

 

2. kapitel  
 
Det lader til jeg har skrevet to bøger i samme periode, på samme tid. Jeg bruger 
skrivemetoden til af få skidtet ud, finde ud af hvad der skete. Der var stor smerte og sorg 
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og stor skuffelse over at opdage hvor uretfærdigt livet er. Vi er da gode mennesker!  Jeg 
havde begravet mig i arbejde og kendte ikke andet end den smalle cirkel omkring mig.  
Jeg søger i mig selv for at finde min spirituelle begyndelse. For at vise hvordan jeg blev et 
spirituelt menneske. Jeg ved godt at jeg vil blive beskyldt for at være tosset. Folk der siger 
noget andre ikke forstår, skal holdes nede, de er farlige, gør ham til grin. Skyd ham før folk 
begynder at tro på ham. 
 
Jeg kan fortælle dig at du ikke behøver at underkaste dig nogen eller noget.  
 
En’ forbindelse er nok.  
 

 

Den 30 0ktober 1992  

 

Det er for tidligt at begynde på bogen, men det skal 

fortælles. 

Hvordan jeg fandt min mester og Sahaj Marg.  

Jeg blev slynget ud i rummet og stod og tudede over 

at opdage at alt var kaos, magtbegær og pengejagt. De 

store faderfigurer fandtes ikke. 

Trippet havde givet mig et overblik og et klarsyn der 

skræmte mig så meget at jeg satte mig til at tyde 

hjerteskærende over ikke at kunne gøre noget. Vi er 

ved at tilintetgøre jorden, forureningen vil blive så 

kolossal at vi udrydder os selv.  

Erkendelsen af at jeg på daværende tidspunkt, ikke 

var trænet i at skrive og ikke havde selvtillid nok 

til at stille mig op og tale. Jeg vidste jeg var for 

sårbar til at stå frem og sige hvad jeg så. Jeg blev 

hånet for den mindste lille kritik.  

Synske mennesker er altid blevet straffet for at sige 

sandheden.  
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Ved et lykketræf eller måske en forud bestemmelse? 

Var jeg på mit første trip havnet i det tredje øje, 

hvor man taler med Gud. Du møder forbindelsen til det 

Guddommelige i dig. Man taler ikke sammen med ord, 

der er direkte tankeoverføring. Du er udenfor tid, 

ikke udenfor rum, snarere ude i rummet, siddende og 

betragte Jorden og tale om hvad der gik galt? Hvordan 

kan det ændres? Muligheden for at tænke en tanke til 

ende… føre den til dørs og se hvad den vil bringe af 

godt i fremtiden? Og fører til tilbage.  

Udgangspunkt er lig indgangspunkt.  

Tilbage til tegnebordet og drøfte forbedring. Det er 

muligt, lynende hurtigt.  

Medens vi sad og talte og afprøvede svar, havde vi 

fået en gæst, eller det var måske et sammenfat i den 

specielle oplevelse.  

Han kendte mit navn og vi talte sammen som det 

naturligste i verden.  

Han kunne svare på alt hvad jeg kunne finde på at 

spørge om, på en enkel og let forståelig måde. Jeg 

følte mig meget tryk og godt tilpas ved at være 

sammen med ham. Men jeg så ham ikke, han sad bag mig. 

Senere tænkte jeg på ham som en flyver, eller en 

Engel i Guds tjeneste. Vi sad stille og så ned på 

Jorden, da der lød et glædesbrus. Han sagde: Det må 

være Gud de fejre, siden lyden kan nå helt her op. 

Nej der er enten en fodboldkamp eller en rockkoncert.  

Det burde være Gud der blev fejret.  
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Oplevelsen foregår in kold januar nat i 1970,  

Peter og jeg tager trippet på vej hjem fra 

Vordingborg til huset på hellebækvej i Køge, på 

Ølbylyng. Vi kører i en Chevrolet Bel air, den med 

sommerfuglevingerne. Det begynder at sne, det er en 

stor oplevelse på trip optur.  

Vi er Flemming Vincent og hans kone Lisbeth, Peter 

Hofmand og min bror Finn og mig. Peter har overbevist 

mig om at jeg ikke kan fortsætte livet uden at have 

prøvet et L.S.D. trip. En hjerne orgasme kalder han 

det. Han har lært mig at ryge hash, på det tidspunkt 

har han nok prøvet alt hvad der er at prøve af 

stoffer. Peter har overtalelsesevner og charme, Det 

tog mig flere år at finde ud af hans sande natur. Han 

er dyr at kende og jeg havde ikke tænkt mig at blive 

narkoman. Vi havde besøgt hans farmor, hun bestemte 

og holdt ham med lommepenge. Hans familie var 

tydeligt rige, de havde et stormagasin, her tog vi 

hen og blev ekviperet. 

Peter gik og ventede på at hans farmor skulle dø, så 

han kunne arve hende.  

Jeg har før set arv sætte dårlige tanker i hovedet på 

folk. Peter havde set mig være tilfreds, uden at eje 

noget, det var han ikke. Hvis jeg ville noget, gik 

jeg efter det, jeg forventede ikke at få noget 

forærende. Derfor ville han ind i hovedet på mig. Det 

kan man bare ikke, vi har hvert vores liv. Hans 

fantasier og håb og tro, eller mangel på samme, 
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sendte ham ud i et evigt forfald. Han fulgte i hælene 

på mig i hvad jeg gjorde i håb om held, men det endte 

i en evig rus. Jeg måtte ryste ham af mig, fordi jeg 

skulle passe mit arbejde.  

Jeg lavede forretninger og levede af det, han stjal 

for at overleve. 

Han forsøgte virkeligt, jeg havde ham med ude hos 

Birthe. Han har charme, sagde hun, men han er lidt af 

en skurk. Han kunne ikke falde i meditation, selv om 

vi havde haft samme oplevelse. Han havde bagtanker, 

det havde jeg ikke.  

Jeg fik den oplevelse han søgte, men kun kunne få 

gennem stoffer.  

Jeg fik bare den ægte varer.  

Et hvert rusmiddel er en lille bøvs, i forhold til 

den Guddommelige kærlighed, der opleves i rigtig 

meditation. Peter var med til at føre mig til 

oplevelsen, men han blev aldrig selv lukket ind.  

Han kunne ikke give slip på det ego der tvang ham i 

døden.  

Jeg havde ikke brug for stoffer.  

 
Som i kunne læse ovenfor gik der tid før jeg slap rusmidlerne.  
Hele 20 år. Rusmidler og rusmidler, almindelige mennesker regner ikke Vin og øl og dyr spiritus for 
rusmidler, de regner det for luksus. Jeg var fagmand i den luksus, tiden var en anden. Jeg havde 
en flaske Campari og et karton Prince med når jeg besøgte Birthe.   
Birthe sagde:  
Du skal gennemleve dit liv, for at nå den tilstand du forudså. 
Du er der ikke, selv om du har været der, du er på vej, det er noget andet.  
Nu begynder arbejdet, det kræver disciplin at gennemfører opgaven 
 

Min Mester lod mig se ind i fremtiden. 
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Når du er i meditation får du svar, har du haft nogle 

tanker, kommer svaret når du slipper dem. Det er ens 

for alle, der er ikke noget mystik.  

Naturen retter hele tiden op, det sker med 

naturkræfter. Der bliver ikke taget særligt hensyn 

til mennesker. Det skræmte mere end frygten for 

krige, at se hvordan storme ødelagde og oversvømmede 

og udslettede lande. Broerne der ikke var bygget 

endnu, brød sammen. Det var ikke en gang, nej mange 

gange. Til sidst er her ro, men det er langt ude i 

fremtiden. Naturen vinder, jeg ved ikke om jeg fik 

det vist eller om jeg var der, da harmonien var 

genskabt. Kald det visioner eller fremtidsdrømme, 

eller at være synsk. Jeg følger min Guru, han svare 

enhver som var vi børn.  

Men der er mere, det er også som en vridemaskine, man 

bliver rasende og ked af det, føler skyld. Du får jo 

hele dit liv endevendt, du har ikke altid været rar… 

Du skal af med laster, ikke bare druk og dårligdomme, 

nej menneskelige laster der ikke er i harmoni med 

naturen. Jaman når livet omkring os slet ikke passer 

med den opfattelse. Hvordan får vi omgivelserne til 

at følge med.  

Min Mester har lært mig: Modtager vi kritik som gaver 

fra himlen, er vi med til at ændre verden til et 

bedre sted. Vi skal ikke en prædike, men en lytte, 

reflektere. Gør det de beder dig om, så falder 
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tingene på plads. Dine tanker breder sig til andre og 

de beder dig om det du ser som det rigtige. 
 
Jeg skriver mig ud. Det er ikke nogen ukendt metode, vil du kende dig selv, så skriv det der plager 
dig. Senere renser lære du at rense dig hver aften, før du sover.           
 
 
 

Marianne siger jeg skal øve mig på at formulerer mig. 

Den og dem om andre er ikke godt nok. Hvor er der 

revolution du taler om? Vi kan ikke se den fordi vi 

er midt i den. Medierne udvikler sig hurtigere end 

folk kan følge med. Videnskabsfolk siger vi er gået 

for langt i forurening af jorden. De bliver sablet 

ned af advokater fra pengelobbyen. Der kører 

retssager der er så nonsens at alle kan se at penge 

og magt afgør hvad der er rigtigt. Afsløringerne er 

til at tage og føle på, folk bliver syge af 

luftforurening. Vand på flaske er almindeligt i syd 

Europa og asien, på grund af grundvandsforurening og 

kolibakterie. Men der findes ikke en skyldner. Der 

findes ikke en regering der ikke er købt til at se 

bort fra svineriet. Ja vi bliver kvalt i skidt og 

lort, men det er ikke nok. Sideløbende plyndre de 

rige lande de fattige i jagten på resurser, olie er 

magt. her er menneskeliv bedøvende lige gyldige. Det 

handler om penge og magt, det giver krige og 

masseflugt.  

 

Hvad er det der sker spørger jeg Babuji?  
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Udrensningen er i fuld gang. Her skal du holde tungen 

lige i munden. For det kan mistolkes til alle sider 

og til alles tilfredsstillelse. Det er svinet i dig 

der skal renses ud, ikke ved hjælp af andre men af 

din egen fri vilje. Hvorfor tror du jeg er så vild 

efter at få folk til at meditere? Det er vores eneste 

mulighed for at overleve. Jeg finder mig i dumme 

svin, jeg bider smerten i mig. Jeg er tålmodig som en 

Engel, jeg står og stryger fjolserne med håret. Som 

en mor med et evnesvagt barn, Meditation betyder 

forbindelse, direkte forbindelse til Gud.  

Gud ødelægger ikke Jorden, han skaber balance. Jeg 

glæder mig når jeg ser nogen af mine rette sig. Jo du 

kan godt vise vejen, men folk skal selv gå. De skal 

ville, derfor opmuntre jeg selv de svageste, det gør 

ikke noget at de ikke kan, bare de vil. Bare de 

bliver i troen, det er nok til at de langsomt bliver 

trukket ind til målet. 

Vi er på vej ind i det spirituelle år tusinde. 

Vi må ikke forvente at alt bliver godt lige med det 

samme. 

De rigeste lande vil bukke under. Der går nok 1500 år 

før de er på ret køl igen.  

Danmark er så lille at ve går fri. Ve bliver ikke en 

stormagt. Spådommen siger Ve bliver: The Capitol of 

Spiritualitet. Det syntes jeg er stort. Indien der er 

spiritualitetens hjemland, kommer til at leve sin 
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materielle drøm ud. Der går også 1500 år ca. før de 

søger tilbage til deres mål.   

   

  

Den 03-12-1992  

Uge 47 bød også på et lærerigt kursus. Konditor trin 

et. For mig er der dejligt at gennemgå Desserter, 

fromager, fra de tunge til de lette, muse, souffle og 

videre til is, igen fra de tunge til de lette, fra 

Parfait is til vand is. Vi gennemgik ommeletter søde 

og salte med ost kød og grønt. Vi lavede ostekager, 

oste-creme, indbagte oste. Jeg nød det. Gammeldags 

desserter, sangerinde ris, karamelrand, mandelrand. 

Der var tid til at øve færdigheder af, pynte med 

blomster lavet i marcipan, karamel og 

chokoladearbejde.  

Jeg blev mindet om den virkelige verden, af stressede 

bagere der kun kunne arbejde hurtigt. Giv jer dog til 

at nyde faget! Det kunne de ikke, de var ødelagte og 

skammede sig over det sjusk de leverede. 

Konditorafdelingen blev ledet af Ole Jellov, det var 

tydeligt at han ikke var ”kunstner”… Han fortalte 

han var født ind i faget. han blev missundelig på alt 

arbejde der overstrålede hans. Jeg ville have elsket 

at hjælpe en elev med talent. Det gjorde Ole ikke, så 

jeg mistede hurtigt respekten for ham. Jeg var 

ligeglad med ham, jeg brugte konditorskolen til 
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træningsbane. Vi fik kagerne hvis vi ville have dem… 

ellers blev givet væk til andre på skolen.  

 
Vennerne kom allerede med bestillinger, jeg kunne stå på skolen og montere, det kalder man 
forarbejdet og siden samle de store kager hvor festen skulle holdes.  

       

          
 
Jeg har et andet liv nu, langt fra den hårde kurs. Jeg forstår godt at de unge ville tjene hurtige 
penge. Konditorskolen kunne ikke vise hvordan man kan arbejde både hurtigt og nøjagtigt.  
Ude i det virkelige liv skal man skal arbejde hurtigt for at følge trop.  
Jeg ville ikke tilbage i masseproduktion, jeg holdt den gående så længe jeg kunne på 
understøttelse. Jeg kunne få job i lufthavnen som konditor i samlebånds afdelingen. Flycatering…  
 

15-01-1993  

Birthe lærte mig at sende op. 

Man sender op for at få svar, svaret kommer prompte, 

man når ikke at tænke. Nogen gange må man gerne 

spørger det Guddommelige om hjælp, det skal ikke være 

vrøvl og sludder, eller giv mig nogen penge. 

Misbruger du tjenesten lukker den.  

December har været lærerig på fejl, jeg aldrig ville 

begå. Den slags hvor man siger til sig selv at det må 

du aldrig gøre og det skal du gøre i stedet.  

Informer i god tid… så folk kan planlægge. Der var 

bokseturnering i Idrætshuset i december, viste det 

sig. Vi holdt Jul hos Bo, Mariannes bror og hans kone 

Lone og resten af familien, jeg skulle lave maden… 
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Det er nyt for mig at holde fri. Fri og fri. Man 

forventer jeg er med på alle fronter og det er jeg 

så.  

 
 

Den 18-01-1993  

Jeg sendte op. 

Jeg spurgte to gange med en dags mellemrum.  

Først: Hvordan kommer jeg tilbage til den gode 

periode? Svaret lød: glid af, lad vær med at tage 

noget personligt. Vær tålmodig, den søgende får altid 

hjælp. 

Andet spørgsmål: Hvordan er teknikken? Svaret lød. 

Brug mere tid på kronsjakret, så undgår du 

sammenfald. 
 
Når du koncentrerer dig om toppen, får du en lang lige ryg. Derved undgår du sammenfald og 
blokering. Teknikken bruges for ikke at stagnerer, jeg døjer stadig med en svag ryg.  
Den lange køretur gør det ikke bedre.  
 

Den 09-02-1993  

Roberts begravelse, han døde to år efter sin ven 

Marg, dagen var valgt og afskeden var tilrettelagt, 

til toner af Freddie Mercury der også døde af aids. 

Roberts vilje var stærk, han tog afsked med de samme 

vennerne der var med til Marg-s begravelse på dagen 

to år før. Bisættelsen var på Sundby krematorie, 

Marianne var rigtig glad for Robert, han havde mange 

venner. Værtsparet fra Cafe Frydenlund lagde hus til 

afskeden, de var venner og nogen gange arbejdsgiver, 

Robert kom når de havde brug for ham, i dag var der 
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brug for en hjælper, jeg kørte med hen i Hansens 

familiehave efter weinerstole.  

Robert var fri, mange ville have ham. I den periode 

døde mange af aids.  

De skifter partner og bliver smittet. Mange bøsser er 

polygame.  

 
Der døde mange af AIDS før de fik styr på behandlingen.  
Robert er en af de høje slanke typer, han er tynd af natur. Du må love mig du ikke taber dig mere, 
sagde Robert til mig ved nytårsfesten. Jeg havde været på fastekur og udrensningskur, jeg havde 
tabt mig fordi jeg ikke drak så meget som før. Du kan også blive så sund at du ser syg ud, sagde 
han. 
Der blev holdt nogle fede fester, med blandede par, mænd og mænd og damer og damer.  Jeg 
havde min Marianne. Bøsser generede mig ikke, jeg er til damer, de damer der var her, var også til 
damer. Og til fest og til optræden, nogen i læder andre i overdådige rober, mænd i kjoler. Der var 
noget døden i Venedig over det. Mange var utroligt dygtige til at arrangerer og til at lave mad.  
Det var altid overdådigt, overpyntet, jeg lavede et overflødighedshorn, så stort at en sad med en 
ring om halsen. Mit kamera blev stjålet ved den fest, så der er ingen billeder. Døren var åben 
nogen havde ringet til bøsseværtshuse og fortalt om festen, så der var rand ud og ind, sent på 
natten.  
 
 

Den 05-05-1993  

Sadhana af Ramana Maharshi   

Hvad er det for en tanke?  

Hvor kommer den fra?  

Hvem er den til?  

Til mig, hvem er så jeg? 

 

Ramana er en kendt Indisk Guru da han døde bad hans 

tilhængere Babuji blive efterfølger. Det kan man ikke 

sagde han. Så bad de ham lede missionen.  

Det kan jeg ikke sagde han, jeg har min egen.  

De respekterer hinanden og deres tilhængere 

respekterer hinanden.  
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Man kan kun tjene en Mester. Det forklarer hvorfor 

man ikke bare kan samle alt under et. Din Mester er 

din lærer, han viser vejen du skal følge. Det er 

svært hvis du samtidigt følger en anden vej. Babuji 

siger alle religioner er velkomne, men han begynder 

ikke at prædike dem. Vi kan sagtens sige det er det 

samme, men valget af Mester er ikke det samme, det 

har stor betydning.  

Meget stor betydning, det er din forbindelse til Gud.  

Jeg har fundet min Mester så jeg kan godt skrive om 

andre og jeg kan tale med andre og læse andre.  

Ramana bruger ord der kan fjerne de tanker der 

forstyrre, det virker.  

Babuji bruger ingen ord, det er ikke nødvendigt, når 

du tænker på ham er der ingen tanker. 

 
Jeg ved det ikke er nemt til at begynde med, hæng på så kommer det. Når du tænker på Babuji 
dukker dit billede op foran ham og han sender, du kan mærke ham. Med tiden bliver forbindelsen 
tydeligere. Han hjælper også med klining. En metode er at kører på åndedrættet, træk rent og friskt 
ind og send overflødigt bagud. Lad som om det er ham der gør det i dig.        
   

Den 09-05-1993  

Svømmeklubben har været på Mallorca. 

Det var på flere måder en oplevelse at være tæt på 

vennerne en hel ferie. 

Jørgen William er en livsnyder. Han kører stilen med 

vin til maden hver dag.  

Han længtes efter at gå på pension, så han kan holde 

ferie året rundt. Han burde være adelsmand. Jørgen er 

en ven alle holder af, han er hetronormatives 
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ynglings bøsse. Han får også respekt, fordi han har 

været Cypon soldat.    

Ulf har blåt blod i årene, han er fin og skrøbelig, 

han ligner en kordreng fra et Michael Angelo maleri, 

så der må være noget i ham. Han har også højdeskræk, 

jeg viste ham et tryk der får det til at gå over. Han 

har det heller ikke godt på bagsædet af en lille varm 

bil og det med at være så tæt på andre er han heller 

ikke god til. Jeg respekterer ham og vil ikke såre 

ham. Jeg ville gerne vi tale om store tanker…  men 

det går ikke. Selv om han har læst religionshistorie 

på oldgræsk og meget mere, ved han ikke noget om 

spiritualitet, eller man kan sige: han afviser alt 

der ikke er skrevet i de bøger han har læst, i sin 

snart livslange uddannelse. Jeg tror aldrig vi vil 

kunne tale om Gud. Han kan kun læse om Gud, han 

forkaster at spirituel træning kan give forbindelse.  

Ulf mediterer ikke og han vil ikke tale om det. 

Det er medvirkende til at jeg vil være sober, så jeg 

ikke såre en ven. 

 

Marianne nyder ferien og jeg elsker hende. Hun soler 

og bader, stranden er lige nedenfor. Vi går i vandet, 

vi holder rigtigt ferie. 

 

Jeg er mest sur og skuffet over mig selv.  

Jeg troede jeg var sluppet af med druk og 

cigaretter… Her er også gæster af den gamle skole 
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der er på charter druktur. Nogen genkendte mig, de 

ville drikke med deres bartender fra spritbådene. Det 

blev sidste gang jeg rørte alkehol.   

Jeg har slået proppen i nu! For altid!  

Det er ferien hvor jeg endegyldigt beslutter at nu er 

det slut. Aldrig mere vil jeg spilde min tid på druk 

og stinke af cigaretter. Det er afskyeligt, nok fordi 

jeg aldrig har kunnet finde ud af at drikke normalt, 

hvis der er noget der hedder et normalt alkehold 

forbrug?  Nydelse min bare røv, det er en stor løgn, 

der dækker over svaghed og afhængelighed. Jeg skal 

lige drikke mig mod til. Der er ikke noget så pinligt 

som at hører på fulde folk og se dem optræde. Nej det 

er ikke sjovt, det er pinligt at se Høj som lav kvaje 

sig i en brandert. Det er kun til at holde ud for 

nogen der er fuldere end dem selv. Folk der drikker 

lyver for sig selv, nej du er ikke et geni, du er 

dranker og du har et forskruet billede af dig selv.  

Nej du er ikke sjov det er kun dig selv der syntes du 

er sjov. De griner for at du ikke skal ødelægge 

festen. Nej du er ikke hurtig, slet ikke, du er 

pinlig. Du er en snøvlet langsom dranker. Der er slet 

ikke noget kvikt over dig. Gør omverdenen en 

tjeneste, holde op med at drikke. Jeg skældte mig 

selv ud.  

Ferien? var da dejlig, vi havde mange oplevelser. Vi 

kørte øen rundt, så perlefarm hvor en lille figur 

dannede perlemorsoverflade i en østers, jeg købte 
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øreringe med en perle der lignede en lille elefant, 

til Marianne.  

Vi ser mandeltræer, i byen så jeg en slags 

kransekage, sprøjtet ud med stjernetyl. De har 

eksport af mandler.  

Vi spiste grillet kanin, på et lokalt sted, med 

snegle til forret. Lige pludselig var restauranten 

fyldt, der var plads til flere hundrede. Den aften 

glemmer vi ikke, det var virkelig en oplevelse hvor 

vi følte os godt behandlet. Jørgen W sagde at meget 

af det vi fik, ikke blev skrevet på regningen, Jørgen 

W er kassemester i svømmeklubben. Nej nej det er på 

huset, sagde tjeneren.   

Der var dans om aftenen med levende musik, på 

hotellet. 

 

Jeg mediterede første aften ved ankomsten, her kunne 

jeg mærke øen.  

Der er noget blødt over Mallorca, en særlig stemning 

der gør befolkningen er venlige, de har en god 

historie. Fortidens charter rovdrift er lagt bag. Jeg 

føler på stenen undergrunden består af… fedtsten de 

er lette, næsten bløde, nemme at bygge huler i. Vinen 

og vandet tager smag, grøntsager frugt og oliven får 

en særlig smag. Det er selve undergrunden der smitter 

af på øen. Derfor har søfolk altid været glade for 

Mallorca.            
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        Viggo                Marianne      Ulf.        Jørgen 
Svømmeklubben begyndte som en svømmeklub, hvor vi er en stor venneskare der svømmer i 
Frederiksberg svømmehal en gang om ugen. Hen ad vejen bliver det til en spiseklub, 
medlemmerne svinder ind, nogen gider ikke svømme… vi vil hellere pleje venskab og der er en 
”naturlig” bortgang.       
 

 Den 17-05-1993  

Det mareridt jeg så ihærdigt prøver at komme ud af, 

hjemsøger mig. Det er ikke nok at skifte fagforening 

og a-kasse. Regeringen er aggressiv, man skal søge på 

alle hylder, 5 ansøgninger om ugen, ellers er der 

ingen dagpenge.  

Personalechefen i DFDS ringer, der er job på Winston 

Churchild, denne gang som konditor. Jeg er ikke 

dygtig nok til at stå alene, siger jeg, hun lover det 

ikke vil ske. Jeg skal møde i Hamborg dagen efter, 

Vinston Churchild bliver brugt af militæret om 

vinteren, de bruger ikke Bageriet, så det virker 

ikke. Maskinerne har sat sig, afbrækkeren og rulle-

Marie virker ikke, ovnen har kun et varmelegeme, ud 

af tre. Her kan man ikke arbejde. Der er ingen 

hvedemel, der er fransk flutes mel, det er groft som 

sigtemel, der kom bid i wienerbrødet. Der mangler 

proviant.  

De skulle bruge en bager, han gik da han så 

forholdene og bageriet.  Konditoren jeg skulle 
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arbejde under sagde også fra, han sagde at ingen kan 

arbejde under de forhold. Hovmesteren er ude af den, 

passagerer og personale der skal have morgenmad, brød 

og wienerbrød. Skibet sejler om lidt, jeg kan ikke nå 

at komme fra borde, der skal bruges brød. Kokken 

tager sig af desserten, han kan ikke bage. En 

hovmester forsøger at hjælpe, jeg kender flere af 

dem. Der er en iblandt vi kaldte Elmer fjot, sidst vi 

arbejdede sammen, var han ”gulv violin” i 

kødhallen. Nu havde de arbejdet sig op til et par 

striber på skulderen, ingen af dem var dygtige nok 

til at blive valgt til baren. Det husker de mig for…  

Maskinfolkene forsøger at få bage maskinerne til at 

virke. Jeg kan slå brød op i hånden, hedder det, når 

man ikke bruger maskiner. Det kommer i til at betale 

for sagde jeg til hovmesteren. Han ville give mig 

alt, bare jeg ikke skred, han var virkelig ude og 

skide, han lovede at hjælpe mig alt hvad han kunne. 

Jeg blev, det er min natur ikke at svigte, selv om 

hovmesteren svigtede alle aftaler. Da han en gang så 

jeg havde præsteret, så jeg ham ikke mere, han undgik 

mig. Han kunne ikke overholde noget af det han 

lovede. Han lovede lønnen var til landoverenskomst. 

Det betyder den stiger ved overtid. Han lovede der 

kom en afløser, jeg var der i 8 dage uden afløser. 

Jeg arbejdede næsten i døgndrift.  

Jeg blev kaldt hjem over lyngbyradio. Min mor lå for 

døden.  



58 
 

DFDS fortjener at jeg skriver de har ødelagt 

søoverenskomsten så lønnen er en tredjedel af 

landoverenskomsten. De har også ødelagt fagene der en 

gang var besat af uddannede personale. Nu er det ene 

udenlandske og uuddannede og udlændinge der går til 

en meget lav løn. Jeg passede slet ikke i billedet.  

Jeg bad dem om aldrig at kontakte mig igen. 

 
DFDS gav 55 kr. i timen, landoverenskomsten var 125 i timen. Det er fordi skatten er lav. Den lave 
skat blev givet til søens folk fordi de er væk fra familien. Pengene skal ikke komme arbejdsgiveren 
til gode, sagde jeg.  
DFDS havde deres egen overenskomst med sø og restaurationspersonalet nu.  
Forbundet havde totalt svigtet deres medlemmer Da jeg afmønstrede i december 1989 fra G/T var 
det også fra tillidsmandsjobbet. Jeg har ikke fulgt med i SØ overenskomsten. Jeg vidste der var 
forringet men ikke så meget. Jeg undlod at søge andre job på søen.  
Regeringen lagde mere pres på A kassen. A kassen har i forvejen aldrig virket, det ved 
arbejdsgiveren. Så snart de opdager det er jobsøgning gennem formidlingen, siger de nej, selv om 
der bliver gjort meget ud af jobsøgningskurser. Deres kurser var til at dø af grin over… lær at 
tænde og slukke for computeren. Man må ikke selv finde sin uddannelse. Det der kunne være så 
godt blev og bliver stadig ødelagt af kontrol, i stedet for at uddanne og opgraderer, har A kassen 
aldrig haft føling med arbejdsmarkedet. De er et forsikringsselskab vi er tvunget til at bruge. 
  
Gamle rotter der er dygtigere end lærerne, vi har gennemskuet systemet. Jeg tæller 60 til et 
fuldstendig meningsløst kursus… vi beder sidemanden om at lade være med at spørger.  
Hvis vi spørger skal vi være her fra morgen til aften i flere dage.  
De taler kun arbejdsgiverens sag.  
En gæstearbejder spørger til den lilleløn, den han hele tiden får, ”dagpengene”… og den store løn, 
den han får når han arbejder. Hvorfor er det sådan? Han hører han kun må arbejde 37 timer om 
ugen. Nej, nej.: når der er travlt, er det i døgndrift, ellers er der ikke noget arbejde…   
Alle med sæsonarbejde og løst arbejde ved hvad jeg taler om.  
Du kan tage Lærere, studerende, kunstnere, sene-arbejdere, filmarbejdere, hotel, restaurant, 
enhver markeds og festivalplads, gartnerenes plukkere.  
Alle der tjener penge, ”udenfor” hvad A kassen og politikkere forstår, ”har for mange timer.” 
Arbejdsgiverne er bedøvende ligeglade, som DFDS. Nogen områder tager kun sort arbejde.  
Fremmedarbejderen fra før, opfatter den lille løn, som en grundløn der betaler huslejen og de faste 
udgifter. Den store løn er den man lever af. Når du har været på arbejde en hel sæson, er der råd 
til en bil. Jeg købte et sommerhus og siden en andel.  
Vi skal være i A kassen, den tager sig ”ikke” af os. Deres opgave er at finde ud af hvordan de kan 
undgå at udbetale dagpenge. Det bliver der lovgivet om. Der bliver ikke forsket i hvordan man får 
systemet til at virke. Selv om det er såre nemt. Faggrupperne ved selv hvilke opdateringer de har 
brug for.  
Vi er ikke der hvor vi kan sige: I nedgangstider opdaterer vi os, vi dygtiggør os når der er tid til det. 
Medens sæsonen står på arbejder vi. Når de store ordrer skal indfries, arbejder vi. Problemet er at 
nogen ikke rører en finger hvis de kan slippe. De vil ikke kunne klare sig selv. Her er politikkernes 
virkelige rolle. Vi skal tage os af hinanden, det indebære også at vi skal opdrage og vise hvad god 
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stil er. Vi skal ikke forsørge folk, vi skal lære dem at forsørge sig selv. Vi skal lære dem at måle 
deres arbejdsindsats. Er du din løn værd? Bidrager du?  
 

Den 24-05-1993  

Min mor døde kl.07.30  

Søster Alice ringede hun havde fået hende indlagt. 

Marianne hentede mig på Hillerød station, jeg kom 

direkte fra afmønstring i Hamborg. Vi nåde at tale 

sammen på Gentofte sygehus, hun havde fået morfin og 

var fredfyld. Det betyder meget at tage afsked, hun 

så mig og jeg så hende. Hun var der også i tankerne 

på båden, hun så jeg arbejdede hårdt. Det gør mine 

mænd, sagde hun. Hun har før brudt ind i mine tanker 

og fået mig til at komme når hun havde brug for mig. 

Det var som om hun vidste jeg nåede det, eller 

ventede.  

Vi kørte til sommerhuset. Marianne er en udmærket 

billist, men ikke nogen stigfinder, derfor er hun 

ikke meget for at kører alene. Hun kan når hun skal. 

  

Begravelsen var den 26-05 kl. 13.  

Vi sang lysets engel går med glans, dejlig er jorden 

og jeg er trat og går til ro.  

Præsten hed Finneberg, han prædikede over temaet 

Guddommeligt lys i hjertet. 
 
Der er ikke helt styr på tiderne i dagbogen, jeg tjekker søfartsbogen.  
Jeg mistede min fødselsdag og min mors indlæggelse, men jeg så hende og talte med hende 
inden hun døde.   
Jeg troede hun forlod verden med bulder og brag da Politiet skød på Fælledvej den 18. maj.  
Nu forstod jeg at hun var glad for at jeg var ude og sejle så jeg ikke kom til skade i den aktion. 
Vores særlige forhold byder på mange uforklarlige episoder. Hun var synsk, hun kunne kalde mig 
og finde mig, lige meget hvor jeg var.  
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Den 28-05-1993  

Medens jeg lå ude op havet forsøgte jeg at få Marster 

og de højere magter til at hjælpe mig med mit 

mareridt lignende arbejde. Jeg brugte sangen jeg 

havde skrevet om Sahaj Marg, vejen, som mantra til at 

få styrke, jeg mediterede flere gange om dagen. En 

sang blandede sig, Pouel Henningsens sang om den 

hvide sne, den ville fortælle mig noget. Min mor 

havde brug for medicin. Det faldt på plads da søster 

Alice ringede over Lyngby radio og fortalte hun havde 

fået mor indlagt. Alice er helt utrolig bestemt, 

lægen og vagtlægen måtte rette ind efter hendes 

ordrer. Kan i ikke se hun er syg! Kan i så se at få 

ringet efter en ambulance! En brok bredte sig i maven 

og en klemte på spiserøret, så giv hende dog noget 

medicin! Alice satte hende op i sengen, kan i ikke se 

at hun ikke kan få luft? Nu gik det stærkt. 
 
Familiebånd er stærkere end hvad læger kan se, vi er knyttet sammen på følelser.  
Nu gik det stærkt med behandlingen, der blev lagt drop. Hun fik væske og morfin, hun skal da ikke 
lide. De fandt ud af hvad hun fejlede og handlede. Men hun havde bestemt sig for at dø, så 
kroppen kukkede ned.  Det var ikke kanser, hun havde haft vrøvl med maven, uden at vide det var 
brok. Nu ved vi det… Hun havde lagt en natkjole og en perlekæde klar til begravelsen, hun bad om 
hvide syrener, de blomstre nu. Hun ville begraves på de ukendtes i Lundtofte, her lå Bente og far.   
 

Den 31-05-1993  

Ansigtet var fredfyldt, det var tydeligt at se hun 

havde det godt. De smilende øjne, selv om de var 

lukkede. Jeg kom til at tænke på hendes far Christian 

Møller, børnehjemsdrengen fra Ryesgade… 

Tusindekunstneren med musikalsk talent. Han spillede 

violin med Melchior, en dygtig annerkendt violinist. 
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Derfor fik de lov til at bo i hans gård. En 

legetøjsrepræsentant købte hans kreationer til 

produktion. Morfar kaldte dem tankelåse, små figurer, 

samlet som et puslespil, Jeg kan huske en Elefant og 

en kugle og en firkant, når man trykker et bestemt 

sted skilte de ad. Da jeg var dreng var de i 

enkeltstykker sammen med Irma kaffe. Jeg elskede det 

legetøj, uden at vide det var min morfar der havde 

lavet modellen. Min mor sagde han ville have dem til 

at forstå hans magiske legetøj. Det kunne de ikke, de 

kunne ikke samle det, han havde ingen at give det 

videre til, Jeg kunne. Generne hopper en generation 

over.   

Jeg var der da han døde, sikkert min første ferie i 

Svendborg. Hvidt hår og hvidt oerskæg og gul hud og 

temperament. Hold så kæft for helvede! Skreg han, det 

var ikke til at få ørenlyd med alle de kællinger 

samlet. Den remse levede videre i onkel Basse og 

fætter Tommy og Ole, jeg har også en kusine Jonna. 

Men hun snakkede lige så meget som min mor og moster 

Bette og moster Olga. Og så er der onkel Peter og 

Fætter Freddy og moster Maggi. De var der alle 

sammen, så snakken har skruet sig op, indtil den 

gamle eksploderede i et  

”Hold så kæft for helvede!” 

Min bror Finn var der også, han fik en kromatisk 

mundharpe, hvids han kunne spille på den. Jeg kan 

huske jeg blev nervøs på hans vegne, men han spillede 
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fint. Det gjorde morfar glad at musikken levede 

videre i familien. 

Han havde gigt og lynende øjne. 

Jeg skal også have onkel Martin med, morfar smed ham 

ud fordi han ikke troede det var hans søn. Han meldte 

sig som sygepasser under røde kors. Ham mødte sin 

kone fru Helmarg da han var udstationeret i Findland, 

hun var læge. Det var barske tider. De havde et 

hospis, på Kalvebod brygge, her besøgte jeg onkel 

Martin og fru Helmarg, med min første kæreste Lone 

Kransø. Onkel Martin var altid smilende og glad. Han 

vidste han var udsat for kritik, fordi han havde 

giftet sig rig. Der var meget misundelse om ham. Det 

kom han i forkøbet ved at præsentere sig som 

kvaksalver, det vidste han at onde tunger kaldte ham.  

Han havde amputeret og lappet så mange soldater 

sammen, at han var en hærdet mand. Ingen i familien 

havde været så tæt på krigen som ham. Min bror Finn 

blev opkaldt efter krigen i fondland. Jeg husker ham 

også for at han ikke rigtigt gad at drikke spiritus. 

Måske en likør til kaffen. Min mor var også ligeglad 

med spiritus. Hun sagde at da drabene stod på var 

himlen rød af blod, hun vidste Martin var midt i 

slaget, hun elskede sin storebror. Han flyttede til 

Færøerne da fru Helmarg døde, hun var ældre end ham. 

Hans efternavn var med W. Wikkelsøe, han fik ikke 

navnet Møller som morfars efternavn var. Kun hans 
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mors efternavn, stavet som præsten syntes det skulle 

staves. Jeg var også glad for min onkel Martin. 

 
Hvad med min fars begravelse? Og Bentes? Jeg husker dem ikke så tydeligt… jeg var der.  
Kom for sent til min fars, det var ikke Lyngby kirke som jeg regnede med, Alice var tosset, jeg tror 
allerede jeg sejlede dengang. Jeg må spørger Alice… hun ved den slags, far har fødselsdag den 
19 marts, tror jeg, mor den 13 november. Han er født i 19001, hun i 1910. 
Der er plads til huller i hukommelsen på samme måde som erindringen åbner, lukker den også.  
Min far elskede Bente, hun var ikke hans datter, jeg tror også han elskede min mor. Han ville have 
hende, de passede sammen. Der var noget u- tæmmet over dem, tiden krigen, hendes første 
mand blev minesprængt. Der er en halvbror mere, Alf, på Ærø. hendes første mands forældre tog 
sig af ham. Hun så min far bokse på et af hotellerne hvor hun arbejdede. Han kunne ikke stå for 
hende og Bente og tog dem med til Lyngby. Han var en sportshelt, så hun var glad. De skændtes 
men de elskede også hinanden. De havde begge temperament, min mor indgød respekt ved ikke 
at være bange for nogen, hun sagde sin mening. Du kunne ikke løbe om hjørner med nogen af 
dem, jeg tror det var derfor de var vellidt, på hver deres måde.  

 

Den 08-06-1993  

Chai er i Danmark  

Jeg var med i lufthavnen og hente ham. Jeg var glad 

for at se ham og være tæt på ham. Der var 

transmission som når Babuji er her, ingen tvivl om 

det. Jeg så også en usikker mand der straks blev 

beskyttet af hans nærmeste tilhængere.  

Jytte Graversen er valgt af Chai til præsident af den 

danske afdeling.  

Hun gav Chai noget slik at dele ud, det gør det 

nemmere. Elsebeth har ikke noget følesses filter, 

eller skal vi sige: Hun registrerer ikke andres 

følelser, her var det befriende for Chai, han gav 

hende sit specielle dask på skulderen og sagde: Det 

er mit barn, fordi hun lettede hans spænding: Hvad er 

programmet, spurgte hun? Der er jo ingen der gider 

tage til Vrads, sagde han, i spøg. Så vi bliver i 
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København, der er indrettet en lejlighed til ham i 

centeret i Holdbergsgade… Chais ord bliver 

viderebragt som konen med æggene. Vi skal ikke til 

Vrads! Folk havde taget fri og lånt penge og fundet 

barnepiger. Marster har talt. 

 
Mine tanker er at Chai vil have noget ud af det. Jeg ser ikke at han mange dobler og udbreder 
kendskabet til Babuji.  På det tidspunkt ligner det han vil have hus og lejlighed stående parat til han 
kommer. Det minder mig om Scientology. Babuji ville aldrig gøre som Chai., Der er hoteller! og 
kongressale i byen. Hvorfor skal folk sendes over på den Jyske hede, i et dyrt oprettet center?  
Det virker som Chai vil oprette ejendomme til sig selv, Jeg kan ikke se retræte ophold på det her 
tidspunkt.  Jeg respekterer ham fordi han er valgt af Babuji, men det kan ikke udjævne de 
spændinger der er imellem os. Meditation går ud på at skabe en bedre verden for alle, ved at være 
et godt eksempel… tænker jeg. Men jeg tror tiden føjer noget til.  
 

Den 13-09-1993  

Chai er på Vradssande, Elsebeth har 40års fødselsdag, 

vi skal der over. Nogen gange retter aftaler ind 

efter det der er bedst for alle. Jeg tror ”ånden” 

vil os det bedste. Først havde Elsebeth og Birthe 

bestemt sig for at kører med os, så fik de et andet 

tilbud. Det lettede og gav vores egen planlagte 

teatertur plads.  

 Vi skulle se Ulla Henningsen synge Liva Weel i 

Falkonercenteret.  

Det dominerende, alt overskyggende Chai ræs gav på 

forunderlig vis plads til at nyde livet, med lidt 

kultur. Alligevel skal de strenge regler overholdes. 

Marianne har fået individuelle sittinger før hun må 

sidde med i meditationssalen. Det er den slags der 

bliver spurgt om, for at man kan slå hunanden i 

hovedet på sekterisk helligrøvs maner. Marianne har 
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fået flere sittinger med Chai end med Birthe… 

alligevel er der nogen der er ude med riven, Vi sover 

i telt på en mark op til lejren. Det var godt vi fik 

lov til at være lidt alene, både på turen og medens 

vi er her. Der var et Bryllup i lejren, jeg ser mere 

egoisme end hengivenhed. Alligevel er det godt, Chai 

gør det godt. Jeg er glad for at Marianne får noget 

ud af meditationen. Jeg længtes indvendigt efter en 

lys fremtid for Sahaj Marg. Chai taler om at det er 

menneskene der ser og dømmer der på sigt bliver lavet 

om. Der er ikke noget galt med meditationen og den 

guddommelige transmission.  

Det er bare så nyt i Danmark, alt skal tilpasses.  

Vi holder ind i Odense og ser HC Andersen museet og 

spiser kinesisk.  

 
Det er øjnene der ser, tankerne kan være på vildspor.  
Folk aner ikke hvad de laver, det er nyt, de er søgende. Der er mange farer, vores egne mure er 
sværest at bryde ned.  
 

Den 30-06-1993  

I dag møder jeg meget tidligt hos Serups bageri på 

Øresundsvej. Bagerhjørnet.  

Sidste udkald før det offentlige jobtilbud. Lønnen er 

rimelig, 4000 om ugen.  

Det er for tidligt at skrive om indtryk.  

 

Den 06-07-1993  

Der er ikke noget galt med manden, lønnen er for høj. 

Den skulle være 3.500,  
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Konen havde sat sig for at jeg skulle have 4000, så 

jeg blev fyret, manden bestemmer. Sådan var der: Alle 

var kejthåndede og halvfulde. Hvorfor tale når man 

kan skændes?  Der var ikke bare rod, der var svineri, 

der var ikke noget afløb, så der kunne ikke vaskes 

gulv. Det undrer mig at sundhedsvæsnet ikke har 

lukket forretningen. Sønnen præsenterede sig som Lars 

”skizofren” han er blevet fyret 9 gange på et år. 

Man får ikke at hvide hvad man skal lave, man får at 

vide hvad man gør forkert. Eksempel: Lav en kagemand! 

Der skal ikke glasur på, kun under slikket… Der skal 

navn på, så laver jeg et monogram? Et hvad? Jeg kan 

lave et forklæde med tillykke? Ja prøv med forklæde… 

Den skal ikke se sådan ud! Den er for fin. Så vil de 

have den så fin hver gang. Det kan de andre ikke. Du 

er fyret!  Pouel Serup drak sig skide fuld hver dag, 

konen så mig som en der kunne lave lidt om på 

stemningen i bageriet. Jeg var der med løntilskud fra 

A kassen. De griber det forkert an, Sig jeg får 

mindre i løn, medens jeg oparbejder rutine. så er 

kollegaerne ikke misundelige. De vil ikke hjælpe hvis 

jeg får det samme som dem. Supplerende løn fra A 

kassen, skal udenom arbejdsgiveren. Jeg talte med 

søster Alice, hun er fagforeningsmand. Hun 

diskuterede mit forslag med sine. Skriv til 

ministeren sagde hun. Skriv ti Jytte Rasmussen, det 

gjorde jeg. Selv om Pouel Serup oplevelsen var langt 

ude, kunne jeg bruge den, håber jeg. 
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Den 23-07-1993  

Jeg blev hurtigt anvist nyt arbejde, jeg kunne endda 

tillade mig at sige nej til SAS, catering. En ven fra 

konditorskolen anbefalede mig.  

Denne gang er det et hjørnebageri i Tåstrup. Jeg 

begyndte den 09-07, mødetiden er kl 07.00. Det er ene 

unge mennesker, mesteren har fået lån til 

forretningen. Hans far sælger tøj så så vi er pænt 

klædt. Der bliver solgt til kantiner og forretninger 

i nærheden, der bliver også købt dyrt ind.    

 
Jeg er i et arbejdsmiljø der står stille. Jeg skriver til ministeren. Som jeg husker det, til ingen 

verdens nytte, svarbrevet er nedladende: Du skal nok lære det, når du har øvet dig. Hun viser hun 

ikke fatter en skid af hvad jeg skrev. Hvad ved en arbejdsminister om arbejdsmiljø? Søster Alice 

kan godt se hvad jeg mener, sådan er politik, de har fået deres reform og fire år til og en god 

pension. Nogen lunde som i dag.  

 Hjørnebageren holder ikke længe, nu arbejder hans far for ham… De tror på en eller anden måde 

de ejer personalet. Jeg arbejder fra 07 til 15, han vil have mig til at arbejde mere. Selv er han der 

mindre. Konen passer ikke forretning, som i starten. Han spørger om råd, men lytter mere til sin 

far, der er godt i gang med at tømme kassen. Han får en lærling fra Jylland, der spiller basun i en 

eller anden garde. Da forretningen ikke kan slæbe afdragene på lånet hjem og alt det han har købt 

rykker for betaling er han kørt på røven. Ny bil og cowboytøj til ham og konen. Shetlandske ponyer 

er den store interesse. Han ligner en idiot med cowboyhat… han er duknakket, så hatten glider 

ned i panden. Jeg ser hvordan han og faren formøbler en god forretning væk, på ingen tid. Han vil 

have mig til at møde kl. 04, jeg har lugtet lunden. Der er ikke råd til løn.  Lønmodtagernes 

garantifond betaler min sidste løn.  

Jeg bliver ringet op af hans bank og bedt om at kører forretningen videre, den er ikke noget værd 

når den står tom, bare til den er solgt. Hvis jeg må lave den om til et cafe- konditori? Det er mit job 

og det vil den egne sig godt til. Nej den skal sælges som bageri.  

 

Den 19-07-1993  

Vi er lige kommet hjem fra Lisas 9års fødselsdag. 

Lone og Lisa fylder år tæt på hinanden, så de slår 
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dagen sammen. Lone samler på æggebægere, vi køber et 

i Tivoli. Lisa får en nylon rygsæk der kan være i en 

bæltepung… Vi hygger og spiller billard, Bo har 

renoveret et billard jeg byttede mig til af Helge 

Bahl, for en Daimler. Bilen står i en lade på midt 

sjæland, jeg købte den af en busvognmand fra 65 

ferie.  Bo har plads så det er helt naturligt det 

står hos ham. Nu er det snart 3mdr siden jeg har 

røget og drukket. Marianne selskabsryger, hende og 

Lone vil have en smøg til vinen. 

 

Søndag den 01-08-1993  

Der er ikke noget som en fridag der begynder med at 

sove længe. Nu har jeg fri hver anden weekend og om 

onsdagen. Marianne er ved at blive sluset ind i 

meditation, hun er glad for de ugentlige besøg hos 

Birthe. Vi havde aftalt at tage sammen i 

Holdbergsgade, Jeg kan godt forstå hun får ondt i 

maven… ”hellige” mennesker er ikke rare ved 

hinanden og slet ikke ved nye. Du får ikke fred.  

At begynde at mediterer er indgangen til en ny 

verden. Det er ikke for tøsedrenge, det kræver mod og 

overvejelse at gå hele vejen. Jeg husker angsten for 

det uvisse, det giver en indvendig duel, angsten for 

at miste forbindelsen. Følelsen af ikke at være 
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værdig til at modtage så meget godt. Man kan ikke 

tale åbent, der er hele tiden en sky afstand der 

beder dig holde dit inderste for dig selv. Siger du 

noget bliver du bedømt, af nogen der tror de ved 

bedre. Du er alene med dine tanker. Indtil du lære at 

bruge den utrolige styrke der også er i den 

spirituelle verden. Her får du de rigtige svar. Det 

er din verden, din Mester, din vej. Du er beskyttet. 

Marianne har ikke lyst til at bedrevidende skal 

overfalde hende. Du er sårbar i starten, alt kan 

bruges imod dig. Det vare lidt inden man opdager at 

det åbne sind beskytter dig. Du behøver ikke at sige 

noget, du åbner for din indre kraft og dem der havde 

lyst til at skade eller irettesætte dig, trækker sig. 

Der er to veje, det der kommer til dig og det der 

sendes ud af dig. Meditation har en meget stærk 

energi. Indtil du lære det bliver du udsat for prøver 

fra alle sider. Marianne har stor viden og sund 

fornuft og hun har mig. Hun behøver ikke at sidde 

sammen med folk hun ikke har lyst til at være sammen 

med i Holbergsgade. Jeg blev senere spurgt hvorfor 

hun ikke er med… det bliver jeg ikke igen. Selv 

Birthe har forstået at Marianne er beskyttet, at 

angribe hende er at angribe mig. Ander søger hen til 

mig når de får nok af dem der angriber. En sagde: jeg 

giver mig til at tude hvis de bliver ved. Hun elsker 
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Babuji, derfor kommer hun, hun har ikke lyst til at 

blive angrebet af kællinger. Jeg har set så mange 

søde mennesker bukke nakken og ryste på hovedet. De 

tør ikke at sige højt at der er nogen der dominere 

alt og alle. Sådan var det ikke før.    

 

Mandag den 02-08-1993  

Chakrafarver og aurafarver jeg har ikke set så mange 

farver før under en meditation. Jeg sad op ad vægen 

hvor sollyset faldt ind, Birthe sad i den anden ende. 

Jytte Graversen sad i midten, vi dannede en trekant. 

Før meditationen lyste farverne, Jytte havde et rosa 

skær, hvem skinner på hende? Solen? Nej Birthe 

sendte, eller der blev sendt gennem hende. Den samme 

perlehvide stråle som altid, Babuji er bag. Strålen 

ændrede Jyttes farve til gylden. Hun lyste som et 

fyrtårn ud over flokken, som en preceptor skal gøre. 

Hun kleenede forsamlingen, Birthe kan ikke lade være 

med at sende, det gør du også siger hun. I denne tid 

er jeg meget påvirket af Chai, i Vrads hørte jeg ham 

i mig. Han bad mig være hjørnet af spidsen i 

trekanten. Han lyste på chakrene, det skete også her. 

Mørke partikler blev fjernet, uanset hvilke farve den 

enkelte havde. De fleste har en fast farve, der toner 

lys og mørk. Lige her havde jeg ikke tanke for hvilke 
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farve der betød hvad… Der bliver lyst på et chakra 

punkt og det skinner tilbage. Vi bliver flyttede som 

vores spirituelle træning skrider frem. Fornemmelsen 

af hvor grundig kliningen virker, viste sig for mig 

som en spiral bevægelse. Jeg kan ikke huske om jeg 

har siddet og læst om chakrafarver?  Kron chakret 

lyste violet som en ædelsten. Chai blandede sig igen, 

han holt hænderne over hovedet og sendte lyset ned. 

Løft os op på det stade, sagde jeg, som i bønnen. Han 

kastede lyset ned til os og morede sig over at 

lyskeglen blev hængende i luften, som en kugle.  

Da jeg fortalte Marianne om oplevelsen, sagde hun:  

Dit fjols du sagde nej til lyset. Sådan opfattede jeg 

det ikke, vi skal der op, det skal ikke kastes ned 

til os.  

Du er den eneste Gud og kraft der kan løfte os op på 

det stade.  

Det er Mesterens opgave at løfte os op på det 

Guddommelige stade.  

Den 10-08-1993 

Det er nogle underlige dage jeg er rendt ind i, 

budskabet med at holde hjørnet og sende energien 

videre, summer i mig. Der er kommet flere hjørner i 

min tilværelse. Der er plads til fejl. Jeg ved ikke 
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om det har noget at gøre med, at alt ikke behøver at 

være perfekt. Der skal være noget til tvivleren. Det 

indre råd gør mig trygt. Når jeg laver kager er der 

en hvor jeg glemmer et stykke pynt.  

I Tai Chi sker der også enkelte fejl, det går ud over 

koncentrationen.  

Jeg er blevet flyttet til klassen for viderekomne. Vi 

træner de fire verdenshjørner, det plejer jeg at være 

god til. At blive flyttet i Tai Chi, betyder at jeg 

kommer til at passe et hjørne, altså at kunne formen, 

helt og fuldt, så de andre har en at følge. Jeg er 

blevet en af de store nu. Faktisk er det meget godt, 

fordi jeg fører hele klassen af nye gennem Tai Chi 

formen. De nyeste bliver undervist af de ældste. Der 

er en bestemt orden, hvor dem der lige er kommet, går 

fra når de ikke kan følge med mere. Den ældste går 

fra og underviser dem, han begyndte i formationen i 

højre hjørne, forreste række. Den nester der bliver 

taget fra af ”mesteren” er venstre hjørne. På den 

måde bliver vi brugt til at undervise alle sammen. 

Metoden er god, jeg brugte den senere på fagskolen. 

Her bad jeg de dygtigste vise de svageste, man skal 

gøre sig umage når man skal undervise, der følger 

ansvar med. Man bliver selv dygtigere ved at 

undervise.  
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Derfor er Tai Chi meget mere end en kampsport.  

 

Tillægsskriften er, at jeg vælger utraditionelle fag. 

Det er fint nok med mig, jeg vil hellere arbejde med det ”naturen” lægger foran mig, end søge et 

traditionelt stræberjob. Jeg er vendt fra penge til natur. Jeg må god nok sige at jeg føler mig sendt 

afsted på en mission, jeg har kun mit indre kompas at gå efter. Uden andet at stole op end stemme 

inden i. Den stemme jeg aldrig kan fortælle om… er du tosset, de ”normale” vil tro jeg er skør og 

spærrer mig inde. Min hemmelighed, mit orakel. Jeg kom til at sige til en Tai Chi ven der er 

musikker, at jeg stemmer guitaren på gehør nu. Da jeg talte om at når en ting kommer i balance, 

følger andet med, blev han fjern i øjnene. Tai Chi folkene ved ikke jeg mediterer. Han vidste godt 

at når man løfter røret på en fastnettelefon, hører man tonen A. Vi var til fest hos en arkitekt uden 

retningssans, er han arkitekt? Ja! Det var satans, han står altid i den forkerte retning. Han har gjort 

det godt, vi var i en stor lejlighed med udsigt til Østerbro station. Han må være nem at plukke i 

billard, han kan hverken se vinkler eller hjørner. 

Jeg ser klart! Jeg siger ikke fra overfor dem der har valgt side. Det har jeg selv, jeg er Babuji 

elsker. Folk bliver oprørte når de er er usikre. Går du dem på klingen, er det flokken de er bange 

for. De kan ikke se de er et ekko i et hierarkisk system, langt fra Babuji-s lærer. Spørger jeg Tai 

Chi læreren, er han ikke meget længere end os andre. De sælger varen, du må selv gøre det du 

får spiseligt. Motiverne til at lære er forskellige, min rute er at bruge Tai Chi og meditation. Fordi jeg 

opdagede at øvelserne har tydelig forbindelse til at forstå naturen. Vi har så utroligt meget at lære, 

et glimt af helheden giver et øjebliks indsigt. Forstår du at når Gud- s finger rører dig, forstå du 

meningen. Sådan føles det, du forstår ud fra hvad du ved i det øjeblik det sker, senere kommer der 

mere til. Fra at være søgende til at være en del af det du søgte, er en åbenbaring. Hvis min rejse 

kan lære bare nogen få at søge indsigt, er den værd at skrive om. Selv om kun få kender deres 

indre ”kompas” er det vigtigt at sige at vi alle har det i os.  

 

Lørdag den 11-09-1993  

Det er fri weekend, de sidste dage af Mariannes ferie 

er vi på landet. Vejret er bedre i nord sjæland end i 

København, Gribskov er som et bælte der holder på 

skyerne. Jeg så det tit når jeg kørte fra nord 

sjæland til Ringsted og Tåstrup. 

 

Den 23-12-1993  
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Det er så længe siden jeg har skrevet at jeg har 

dårlig samvittighed. Da jeg mediterede efter Tai Chi 

Julefrokoster, dvælede jeg ved at Arnkjell ville mig 

noget, han skrev en påmindelse om at jeg forsømte at 

skrive. Jeg tror Babuji brugte Arnkjell-s billede 

fordi vi var sammen.  

Jeg husker jeg talte som er vandfald ind i 

spolebåndoptageren, i april 1991. Jeg blev flyttet et 

stade, det gav en reaktion så det væltede ud af mig. 

Jeg ville ikke være i stand til at skrive reaktionen. 

Jeg tror også det er lige meget, båndet er for længst 

overspillet. 

Medens du er i spirituel væren er det svært at 

skrive. Jeg har været udsat for en åbenbaring, andre 

skal vide det ikke er farligt. Angst kan sætte det 

overstyr, så du ikke tør nærme dig oplevelsen. Andre 

vil følge efter, det er vigtigt flere kommer til. Der 

er mere mellem himmel og Jord end vi ved. Tag imod 

oplevelsen, det er nemmere at være et godt menneske 

og elske sin næste, når man har oplevet os alle, ja 

hele universet som en helhed. 

 
Jeg træner meget, er meget disciplineret. Man siger at når man slipper en last kommer der en 
anden. Jeg føler ikke meditation og Tai Chi er en last, tvært imod, det har reddet mit liv. Når jeg 
kan helbredde mig selv, kan andre også, det er min opgave. Jeg er ikke helt kommet dertil hvor jeg 
skriver øvelser ned og fortælle hvordan de virker inden i. Men det er da helt tydeligt at det er det 
jeg vil. Jeg kommer til at skrive lærebøger. Hvis jeg kan fortælle min udvikling samtidigt med jeg 
beskriver hvordan samfundet bevæger sig på sidelinjen, vil man se at mit arbejde ikke er 
forgæves.  
Tingene hænger sammen, der er tanker vi er fælles om. Du kan ikke engang kalde de fælles ting 
dit og mit, det er noget vi gør, lige som vi lever og ånder og trækker på den samme energi.  
Der er mange ting vi aldrig taler om. Du er mystikker, sagde kollegaerne. Jeg ville have at en 
samtale er mere end overfladisk. Det er der mange der ikke kan tåle, de bliver usikre. Forstår du 
jeg tager dem med derhen hvor jeg beskriver det jeg taler om. Tanker de aldrig har tænkt, fører 
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dem langt over deres grænse. Usikre mennesker reagerer usikkert. En samtale afslører hvad du 
indeholder, hvad du står for, hvad du er værd. Vil du noget? Kan du noget? Er du et godt 
menneske?  
 
 

Den 12-01-1994  

Vi er kommet godt ind i det nye år. 

Nytårsfesten var hos Jørgen W Hansen, han var 

stresset, Ulf og jeg hjalp ham med maden. Der var tid 

til at kæle, Ulf laver chokoladekage, jeg laver 

kransekage. Nytårs udstillingen hos La Glace gjorde 

det ikke så pænt… der kunne jeg havde arbejdet. Arne 

har arbejdet der fra lærlingetiden, han var blevet 

bedt om at spørger mig om jeg ville skifte til dem. 

De andre på lærlinge uddannelsen vidste jeg var hos 

en dårlig mester, Det kom frem senere.  

Jul hos Bo og Lone. 

Susanne, Stig P og Signe var med. Stig har fortrudt 

et sidespring, nu er han lagt på is. Det koster ham 

at han køber en lejlighed til Susanne i Dybensgade. 

Bette puster til ilden ved at give dem sengetøj med 

navn. Søren er gået fra Dorthe og de havde lige købt 

hus. Hvad med lille Alexander?  

 
Udredningen er at jeg ikke drikker, det bemærkes mere af omgivelserne end af mig. Den kamp har 
jeg vundet, jeg fester lige godt uden spiritus. Og jeg har nogle dejlige mennesker at skrive om. 
Bøssevennerne laver gode fester og vi nyder at være med. Nogen af dem er kendte fra tv og 
reklamebranchen, jeg træder tilbage for andres lyst til at lave kager og desserter.   
Mariannes familie har et spændende indhold med Stig P som omdrejningspunkt. Han er en stor 
personlighed, han er også navnet på dyr smag i modeverdenen. Stjernerne køber ind hos ham, 
fordi han har de mærkevarer de går efter. Det er hans kone Susanne, Mariannes søster og Berit 
den anden søster, der køber ind, sammen med ham, de ved hvad der sælger.  
Mariannes mor Anna Elisabeth, Bette, er et mesterstykke af en svigermor, fordi jeg er favoritten 
blandt sviger sønner. Marianne og jeg er jo gift, det er de andre ikke, dem mopper hun. Signe er 
Stig og Susannes datter. Søren og en søster, Chrestina er fra første ægteskab, Stig er lidt efter 
ham, måske fordi han har samme evne til at lave penge. De har ejendomme i Sverige og Portugal, 
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de er gode til at designe sko. Farbrikker i Portogal laver deres mærkevarer, både i tøj og sko. Her 
hjemme er det Chrestina der syr deres læder og skinddesign.  
I halvfjerdserne og firserne var det Tjekker der syede Stig P skindjakker, dunjakker var et stort hit. 
Til tider blev jeg kaldt ind for at rydde op på lageret… det er håbløst, Stig roder det til med det 
samme. Han var nu også meget god til at ville have lavet en orden så de ikke behøvede at lede 
efter tingene. Han er designer og mange af hans ideer er blændende, ligesom han er god til at 
finde de specialiteter der sælger, før andre finder dem.  
 
Lugten af læder kunne sagtens have ført os sammen tidligere. Jeg var med på lædermoden i 
hippietiden, hotpaint var hot og gik som varmt brød. Først i vaskeskind så i ruskind. Dem, jeg 
havde forretning med, solgte mange, både herhjemme og i Sverige. Jeg kunne skære i skind og 
læder, jeg var tilskære. Vi var fire hippievenner der fandt sammen, først lavede vi tøj til os selv, så 
til andre. Lisbeth og Flemming Vincent, Peter Hofmand og jeg. Flemming blev senere kunstmaler, 
Peter Hofmand døde for tidligt, han var søn af hofmand og søn, hans far var sønnen, Peter var en 
fantast, der var med overalt. Lisbeth og Flemming var gift, dengang. Lisbeth og datteren Michel 
blev boende i Køge.  
Efter en stor ordre kom Flemming hjem i en ny Mersedes, det blev for meget for mig. Det var ikke 
aftalt. Jeg pakkede Chevroleten med skindrester og åbnede en forretning i Hugos gård i Køge.  
 
Jeg var tæt på at komme til at handle med Stig P.  
Dengang blev vi ikke præsenteret for hinanden, nogen havde vist ham mit arbejde, længere kom vi 
ikke. I København var der gode læderdesignere, Stig var en af dem. Jeg boede i Køge, men blev 
omtalt i BT som en lovende ung designer. Bodil Kat skrev om mig.  
 

        
 
Jeg har næsten ingenting fra dengang, billedet i BT var af en pige med en speciel smal rygsæk, 
man så hende bagfra med numsen bar, sådan var tiden. Vi var frigjorte. Jeg troede fuldt og fast på 
at de gamle håndværk ville komme tilbage, naturen skal da bestå, vi er et med naturen. Vi forsøgte 
at efterleve det vi forudså. Idealismen blev smadret og fortrængt, det var ikke mange der forstod 
hvad hippiebevægelsen stod for. Det frigjorte blev gjort til porno, kollektiverne blev opfattet som 
ikke monogame eksperimenter. Jeg var flov og ked af det, over måden vi blev opfattet på. Alligevel 
fortsatte jeg i indstillingen. Ikke som et langhåret levn af hippiebevægelsen, nej i troen på en 
bæredygtig tilværelse. I tiden efter ved alle vi havde rat, vi trak i bremsen længe før forureningen 
var synlig. Andre kunstnervenner beskrev hvordan den rige mand slog verden ihjel. Vi vidste det 
først ville gå op for befolkning når vi ikke kan trække vejret i storbyerne, på grund af forurening.  
Og vi ikke kan drikke vandet fordi grundvander er forurenet.   
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Det er 50 år siden jeg var der hvor unge bliver hørt i dag.  
Hvorfor tror du at de unge og de gamle aktivister taler så godt sammen? Vi ser det samme.  
 
I tankerne er jeg tilbage i Køge, hvor jeg boede fra 1969 til 1975 
Den gang blev Hugo Jørgensen fra Hugos vinkælder og hans gamle noble købmandsforretning, en 
ven der lyttede til de unge. Han var i byrådet og fik et tragisk endeligt, da han skød sig i byrådsalen 
for det vi troede på. Jeg vidste det ikke før senere, det blev holdt hemmeligt. Jeg kan huske at 
stemningen skiftede fra had og frygt, til imødekommenhed. Først var stemningen imod det 
anderledes, vi stod for. I 1971 da aktivister besatte Christiania, planlagde vi at tage et tomt hus ved 
åen i brogade. Byrådet fik revet huset ned på ingen tid, men der var rusket op i dem der bestemte, 
nu var vi velkommen på Køge galleri. Bedsteborgerne kunne lide det de så. Vi fik lov til at lave 
kunst happening der fyldte galleriet, der ellers stod tomt. Senere blev Jan Sivertsen leder af 
galleriet og fik siden et internationalt navn. Den tid er der ikke skrevet om. Hippiernes historie 
mangler, Jeg kan først komme på banen nu, fordi navneforbuddet ophæves efter 50 år. der er 
navne der kan føle sig krænkede. Jeg tror nu ikke Peter Ålbæk bliver krænket over at blive nævnt 
som ”kanonfotografen” fra Køge. Han fotograferede gæsterne i Landsbyen i Køge.  
 
Det var en underlig tid. 
Det var ikke bare en revolution og et ungdomsoprør, alle var påvirkede af tiden i slutningen af 
tresserne og først i halvfjerdserne.  
 
Matadorerne i Køge tog sig nu af de unge kunstnere og designere, nok mest fordi de kunne tjene 
på os. Det var slet ikke dårligt, vi kunne bruge hinanden. 
Møller Jensen brødrene ejer byen.  
Flemming Vincent og jeg arbejde for Ejgil Møller Jensen, der havde restaurant Casino på torvet og 
konditoriet. Flemming var en dygtig tjener, men det gad han ikke, han ville hellere være kunstner 
og musikker.  
 
Ejgils svigersøn Birger Gylling var impresario for Peter Belli og havde et diskotek og en 
restauration i byen. Birger fik Ejgil til at lave et viseværtshus i gården til Casino der hed Grotten. 
Jan Holger en af byens kunstnere indrettede grotten så det lignede en stenhule.  
Han klistrede nogle kæmpe klatter pu-skum på vægen og malede dem så det lignede en grotte. 
  
Jeg var i Casino og så byens liv, bag og for og under facaden.  
Thorvald Jessen var en gammel tjener, han arbejdede på Casino af andre grunde. Han var 
ejendomsspekulant. Casino var en frokostrestaurant om dagen, med glaskabinet til møder hvor 
byens aftaler blev lavet. Jessen havde fingeren på pulsen, retsmøder fortalte om tvangsaktioner. 
Jeg behøvede bare nævne jeg søgte et sted til kollektiv og jeg havde det. Driftebro-hus, et stort flot 
to etagers hus med en kæmpe lade, i cykel afstand fra torvet, en enorm ejendom til 1.300, - kr. om 
måneden. Det var bedre jeg lejede ejendommen, end den stod tom.   
 
Alle der var noget og ville noget spiste frokost på Casino.  
Der var værelser for pensionerer øverst i ejendommen. Her var også ledige værelser der blev 
brugt af brødrene og vennerne. Ejgil kaldte mig ”søn” det kaldte han og brødrene alle unge mænd, 
som en joke for deres vitalitet.  
 
Jeg skaffede kunstnere til Grotten, ved at opsøge dem hvor de optrådte.  
De spillede på døren og overnattede i kollektivet.  
Havde de talt med Birger Gylling, ville de have et helt anden honorar.  
Dem der spillede i viseværtshuset i Tivoli, spillede også i Grotten i Køge. De fik så også en 
weekend oplevelse, der gjorde de kom igen. Jeg måtte bede oldermanden i snapselauget, Erik 
Ejemose, om ikke at drikke dem fulde. De optrådte tit i par: Sebastian og Jørgen Mader, Pouel 
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Dissing og Egon Ågård, Trille og Freddy fræk, Sæsar og klarinetten, Frode Wedinge kom alene. 
De holdt pause i snapselauget, mens andre var på senen.  
 

Det var et spring i tiden. Jeg ved ikke om dagbogen åbner for mere. 
 
Der er nok at tage af:  
Skibshandleren fik ”selskabsdamer” til at hjælpe med salget. 
Huset på Hellebækvej, på Ølbylyng, havde rand af unge døtre og deres mødre, der ikke ville hjem.   
Hashkager blev delt ud ved en fejl.  
Rejseholdet havde en meddeler.  
Nytårs fest med trip i punchen.  
 
Der blev også lagt kimen til en spirituel udvikling.  
 
 

Den 15-01-1994  

Svastika  

Der er ingen der kan lide hagekorset i Sahaj Marg 

emblemet. De ved ikke hvad det står for. Birthe holdt 

Nytårs talen på Vrads, hun læste den op for mig før 

hun tog afsted. På det tidspunkt var den stadig et 

puslespild. Den faldt på plads, der blev føjet lidt 

til der gjorde den historisk korrekt.  

Begejstringen var så stor at tilhængere fra Amerika 

bad om at få lov til at trykke den i deres blad.  

Talen gik på oplysninger om vores emblem. Tegnets 

betydning, hvordan vi via det æld gamle (nok verdens) 

ældste soltegn, stiger gennem de sorte sneklædte 

bjerge, mod solen og videre til det endelige mål, bag 

solen.  

 

 Hvordan solens stråler symboliserer at den 

spirituelle lærer vil bredde sig ud over hele Jorden. 

Om hvordan den gamle Guru Vive Kananda hjalp med til 

at genskabe tegnet som det havde været i tidernes 
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morgen. I Bagavad Githa skriver de at tiden kan 

følges 120.400 år tilbage. Jeg blev nød til at slå 

det op, side 215 i Bagavad Githa, der siger: Manus 

tidsalderen er beregnet til at være 305.300.000.år. 

hvor af de 120.400.000. er gået, siden Herren 

fortalte Solguden om Bagavad Githa. Jeg ved ikke 

hvordan jeg fik flettet tiden ind? Det er nok fordi 

svastika giver dårlige minder om hagekorset. Tiden 

for tegnets tilblivelse er så uendelig lang, i 

forhold til den tid hvor nasisterne misbrugte tegnet. 

Derfor er det godt at Birthe fortalte om soltegnet i 

emblemet.  

Jeg kan fortælle at i Indien betyder tegnet stor 

lykke, Der er svastika på børnenes slik og på 

kondomer. 

  
Jeg tror at grunden til at Hitler brugte svastika, var hans egen tolkning af et rent folk…  
Det er rigtigt at folk bliver rene og smukke når de forstår tegnet.  
Gennem dit indre skaber du forbindelse til oprindelsen, til Gud. Der skal mediteres meget for at 
lære vejen at kende, Bag bjergene og Solen til foreningen. Sahaj Marg betyder den direkte vej, 
eller Konge vejen. Jeg har emblemet tatoveret på min skulder, Jeg er fuldt og helt Sahaj Marg.  
 
 
      
 
 
 
    

   

 
 
 
 

 
Tegnet har givet mig adgang. Du kan sku da ikke bare vise en tatovering? Jo det er hvad 
tatoveringer kan. Tatoveringer der ikke er til pynt, men til alvor, åbner døre.  
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Den 29-01 1994  

Fagforeningen fik endelig udbetale mit tilgodehavende 

fra Henning Galler i Tåstrup. Han bildte dem ind han 

rejste til Amerika, for at slippe for 

konkursbegæring. Ansvaret for at de job de gav ikke 

var særligt gode, skulle nu skubbes over på mig. De 

vidste godt at bagerhjørnet ikke skulle bruge en 

konditor, Pouel Serup skulle bruge en natbager. Det 

skal han altid, ingen kan holde ud at arbejde for ham 

i længden. Og de kendte Henning Galler fra tidligere 

sager, de vidste han var en dårlig betaler.  

Jeg er den første der har givet ham konkursbegæring. 

   

Hvis man ikke behandler fagforeningspamperne som 

rådne æg og møder op mindst en gang om ugen, gør de 

ikke en skid. Tålmodigheden og papirerne skal være i 

orden, få navn og dato på den du har talt med. Sørg 

for at få dine papirer med hjem, når de har taget 

kopier. Er der ingen papirer er der heller ingen 

hjælp.  

Jeg skal bevise de er dårlige til deres arbejde, på 

en måde så jeg virker godtroende. 

  

Pludselig gik det stærkt, jeg blev sendt gennem et 

par arbejdsanvisninger. Hvorefter jeg endte i Grøndal 

Centeret. De havde brug for en kok eller en med 

kendskab til restaurationslivet. Grøndal centeret er 

kommunal drevet virksomhed, så tempoet er der efter.  
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Det er det første køkken jeg har været i hvor man som 

det naturligste i verden bestiller maden ude i byen.  

Man laver ikke rigtigt noget i Grøndal Centeret. Der 

går fastansatte rundt på 10 år der aldrig har lavet 

dagens gerning.  

Hakkeordnen er:  

Chefer, driftassistenter og føl, det er 

langtidsledige. Der er ingen der skal lave noget, 

sådan føler jeg det, hvis der skal laves noget bruger 

man folk udefra. Sådan ser de ansatte ikke på det. De 

er glade og tilfredse med et arbejde på en 

arbejdsplads til en god løn, hvor alle er lige, mere 

eller mindre.  

Vi er alle ansat som driftsassistenter så vi skal stå 

i fagforening hos lager og handel. Det er Chefens 

gamle arbejdsplads, han har også været hospitals 

borgmester. Afdelingen hylder den kommunale 

løntrinsmodel, jo længere du har været der og jo 

mindre du laver, jo mere får du i løn.  

Der var absolut ikke brug for mig, men når man ikke 

kunne finde andet var det et godt sted at glemme mig.  

Der er en stor uvilje mod orden og regnskab og 

kontrol. Der er ingen lagerføring, Jeg tegner en grov 

skitse af det jeg ser. De fleste ville ikke kunne 

klare sig på en privat arbejdsplads, hvor de skal 

tjene deres løn via omsætning. De forskellige 

afdelinger har ingen lagerført beholdning, dem der 
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står ved kasseapparatet kan stort set selv bestemme 

hvor meget de vil have i løn… ser det ud som.  

Det er et stort hus med masser af besøgende, så der 

bliver solgt meget slik og sodavand og kaffe. Jeg 

tror det var meningen de skulle have lidt mad på 

programmet. Jo der er fester hvor Catering leverer, 

køkkenchefen tager kokketøj på og hilser på gæsterne, 

jeg er også i kokketøj. Han laver en tun -muse sf 

smør og dåsetun, der er rørt op, for at vise han kan 

lave mad. Han er en flink ung mand på 28 år, uddannet 

til søs. Vi har det godt sammen. Her er plads, her er 

mange afdelinger og sale der står tomme det meste af 

tiden. Køkkenet er stort og der er lige så meget oven 

på og endnu mere under… Jeg får mange ideer til 

hvordan det kunne drives. Der er kælder under med 

store fyldte kølerum. Her er EU overskuds kød og 

smør… Var jeg ved at få færden af et gigantisk, 

svindel rummer?  

Nej nej, 

Jeg havde hørt om kæmpe overskudslagre, der blev 

holdt kørende for at opretholde landbrugsstøtten. Nej 

det kunne ikke passe, Det var tilladt at bruge varen 

på velgørenhed. Jeg havde en fornemmelse af at jeg 

skulle være forsigtig. Køkkenchefen Michael syntes 

det ville være fint med en kage i cafeen. Hvad vil du 

helst have? Begynd med Linser sagde han! Fint jeg 

laver linser, det er et stort hus, jeg fylder 

køleskabene med linser di kan tage af. Jeg brugte 
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lidt af EU smørpuklen og lod som om velgørenheden lå 

i billig mad til de unge sportsfolk der brugte 

faciliteterne i Grøndal Centeret.  

Jeg kan ikke huske hvad der mere kom på, jo 

skærekager hvor jeg brugte overskudsfrugt. Store 

stykker der mætter og er sunde.  

Der gik gang i salget af bøfsandwich, men ikke vores 

egne bøffer. 

Der blev klargjort oksefileter til velgørenhed i 

chefrækkerne. Vi kunne da lave nogle gode bøffer ud 

af det fine oksekød der blev skåret fra. Ja men det 

var jo kun når jeg var på arbejde der var en der gad, 

ellers var det dybfrosne bøffer der blev tøet op i 

frityren og vendt på toasteren. Det var lykkedes at 

få mad over disken, men ikke noget sundt. Der var et 

ønske… nok mest mit ønske fordi jeg ikke kunne holde 

ud at se et køkken stå ubrugt. I helseafdelingen var 

der juice og helsebar men der var ikke noget 

hjemmelavet. Jeg lavede en salat til ham der passede 

butikken, men der var ikke noget salg.  

Der var kæmpe planter i plantekasser i det meget stor 

højloftede rum.  

Jeg begyndte at indrette området omkring cafeen 

hyggeligt, som en palmehave.  

Ved at køre kasserne i stilling på en palleløfter, 

Det manglede ikke tungt værktøj. Der var alt hvad jeg 

skulle bruge, så jeg kunne indrette stedet om dagen.  
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Rykket var først om aftenen når folk kom fra 

arbejdet. Jeg havde for det meste dagvagter. Min 

indretning blev stående uden kommentarer, jo Jørgen 

Fredriksen den øverste chef, sagde: Det er pænt 

nydelig indretning. Så alle troede det var ham der 

havde bedt om at få det lavet. Jeg sagde ikke noget, 

jeg vidste ikke noget og jeg blev ikke spurgt.  

Alligevel havde jeg fået snuden for langt frem, nogen 

syntes jeg afslørede for meget. Tænkte for meget… De 

kørte alle i den samme model Toyota, de tjente det 

samme, havde samme ”muligheder” for sideindtægt og 

samme løn.  

Der var ikke plads til nogen der skilte sig ud. Jeg 

var i jobtræning og talte allerede venskabeligt med 

Jørgen Fredriksen, han spurgte og jeg sagde hvad jeg 

fandt rigtigt. Vi ville kunne lave en aftensmad 

forretning til glæde for dem der bruger hallen. Folk 

går for det meste til noget en eller to gange om 

ugen.  

Kunne de springe maden over der hjemme og spise her, 

ville de gøre det. Ikke engang kokken brød sig om 

ideen, så skulle han lave noget og måske arbejde om 

aftenen som alle andre kokke. Jeg havde lagt mærke 

til de onde øjne der blev sendt, parisertoast var 

fint, jeg skulle ikke komme med ideer. Det jeg bad om 

krævede fagfolk, dem der ville af med mig følte sig 

truede.  
 
Det var nok bedst jeg kom videre.  
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Jeg kunne gå efter at blive chef og lære dem der ikke vil forstå, at overforbrug og junkfood kvæler 
os. Simpel grådighed og dovenskab udrydder befolkningen, smadre økologien og gør folk syge, 
Ikke kun det Danske system, hele Europa, hele jorden. Vi lever skrub forkert. 
Gigant afsløring af svindel med landbrugsstøtten, er befolkningens fjende nr.1, co2 udslippet er 
enormt, sprøjtegifte forurener grundvandet. Alarmen bliver ikke hørt. Det skal da kunne betale sig. 
Politikerne ser ingenting, andre ser hvad jeg ser. De der bliver opdaget bliver flyttet til andre hylder, 
andre stillinger, dem der bliver hængt ud fortsætter bag lukkede døre. Svindelnumrene fortsætter, 
de gyldne håndtryks tid er i gang.  
Det her er min revolution! Mit opråb til dem der ikke ser faresignalerne. Vi er kørt for langt. Krig og 
fattigdom hærger, forureningen skaber katastrofer. Naturen vil bestå. Menneskeheden vil forgå. 
Naturkatastroferne lurer lige om hjørnet. Vi vil få det varmt, polerne smelter. Det er et opråb, for 
helvede hvor bliver jeg ked af det.        

 
Den 04-02-1994 

Jeg er blevet faglærer.  

Jeg køre frem og tilbage til konditorskolen i 

Ringsted.  

På vejen hører jeg bånd jeg har indtalt aftenen før. 

Det er min måde at have styr på det jeg skal 

undervise. 

Jeg syntes Jobbet i Ringsted falder fint i tråd med 

at lave kager og konfekt til venner og fester. Jeg må 

gerne bruge skolen til eget brug. Vi må gerne fuske, 

vi har en regel om at kuvertprisen ikke må være under 

halvdelen af hvad dem vi fusker for skulle give hos 

konditoren. Jeg laver både chokoladekonfekt og 

Kransekage og fødselsdagskager, med monogram. 

 
Mine mange kurser på Ringsted Bager og Konditorskole gjorde at de ville have mig som lærer.  
Du skal søge stillingen, det er dit job, du skal ikke tage dig af den bliver slået op.  
Når man har arbejdet som jeg har, er det her en lobbetjans. Den giver heller ikke nogen løn, i 
forhold til hvad jeg tidligere tjente. Lønnen er som dagpengene. Nu forstår jeg bedre at de ikke kan 
holde på ”ordenlige” lærere. Jeg fik det jeg gik efter, målet var at skifte forbund, hotel og 
restaurations forbundet kan ikke nå mig her. Nu er jeg skiftet til lærernes fagforening og FTFA.  
Skolen tror jeg er dygtigere end jeg er… eller også er de ligeglade med at de misbruger deres 
ansatte. Måske er det derfor der er så meget fraværd? Aftalen var at jeg skulle være ”Føl” før jeg 
underviste alene. Det skete aldrig. Jeg bliver brugt som afløser for dem der er syge.  
Når dagens arbejde er gjort, får jeg at vide hvad jeg skal undervise i neste dag. Det kunne være alt 
fra at undervise voksne A.M.U. elever som jeg selv lige havde været. Til svendeprøveklasser, eller 
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førsteårs lærlinge. Foruden det de ansatte mig til, der lød på at jeg skulle løfte deres fastfood 
kompendier. Det blev til mere hen ad vejen, jeg forstod godt at de ville forbedre skolen.  
Opgaven var ideudvikling, som jeg havde det fint med.  
Der bliver nok skrevet fornøjelige episoder længere fremme.  
 
Der er meget snobberi omkring konditor skolen, For mig er konditorfaget noget særligt, hagen ved 
fagskolen er faglærerens lave løn. Skolen er en gennemgangslejr, jeg er her for at få rutine og vise 
overfor mig selv at jeg mestre alle grene af faget. Her kan jeg gå og øve mig, også på den 
pædagogiske del. Der er frynsegoder, jeg går stille med dørene og fortæller ikke at jeg skal lave en 
bryllupskage. Misundelsen lurer lige om hjørnet, lærerne i mellem vil gerne vide hvad du kan.  
Vi må gerne fuske, det er en af frynsegoderne. Bagerne laver ikke festkager og de vil hellere 
brokke sig end bede mig lave en kage for dem.  
 
 

Den 09-02-1994  

Kinesisk Nytår i Tai Chi foreningen. Det bliver holdt 

hos Arnkjell på Jagtvejen, han supplerer sin indtægt 

med udlejning. Det er en stor lejlighed, stort køkken 

og bad, sjovt nok er badeværelset uden toilet, der er 

et lille et i gangen. Der bliver lavet et stort tags 

elv bord, vi har drikkevarer med.  

Jeg har sagt ja til en ekstra vagt på skolen, Der er 

fest for oldermænd og konditor mestre og lauget og 

bestyrelsen.  

Det giver et par fridage jeg kan bruge i 

meditationskredsen. Der fejres Basant. 

Der er møder privat og i gruppen, min nye livstil 

bære frugt. Birte har sagt til Marianne: Det er klart 

folk vil have ham, hans øjne er helt klare.  

En konditormester i Tåstrup vil have mig som svend, 

han skal overtage Henning Gallers bagerhjørne, 

Kreditorerne har bedt ham holde forretningen åben, 

Jeg takker nej, det lugter langt væk af sort arbejde 

og at komme på kant med fagforeningen. AOF er ude 

efter mig som indvandrelærer. Timelønnen er god.  



87 
 

Jeg skal selv på datalære kursus i Ringsted, det er 

en af frynsegoderne ved skolen. 

 

Den 13-02-1994  

Det kinesiske nytår var en god fest, jeg var 

nysgerrig på hvordan man gjorde det i de kredse. Der 

var optræden og oplæsning og fornuftige samtaler. Der 

var også en der var for meget… blå overals og 

andefødder. Vi andre var i festtøj, Hendes kæreste 

rettede op på hendes ”mangler” ved at være utrolig 

venlig. Han var Tai Chi lærer i Helsingør. Det var en 

god fest, Marianne tager ikke med til de fester, De 

respekterer jeg fuldt ud og hun respekterer at jeg 

går op i min interesse. Vi giver hinanden frirum og 

nyder de gode stunder sammen.  

Jeg passer min træning.  

Søndag formiddag og onsdag aften er der meditation i 

Holbergsgade. Der bliver læst op efter meditationen, 

breve fra Babuji til hans mester Lalaji. Brevene 

fortæller hvor vigtigt det er at føre dagbog. Hvordan 

skulle man ellers kunne se og følge sin udvikling.   

Tirsdag og torsdag er jeg til Tai Chi i det gamle 

Idrætshus.  

Foruden har jeg en ugedag hos Birthe. Jeg mediterer 

dagligt, Birthe siger tidspunktet er lige meget. For 

mig er det sent, der er mest ro, først rense så 

mediterer og bøn. Birthe siger jeg gør det godt, du 
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er helt ren. Vi er på bølgelængde, det spirituelle 

svinger godt for os.  

 

Den 15-02-1994 

Jeg blev syg, en knude i bryster… mareridt. Jeg gik 

ud og kastede op, lagde mig rystende af kulde. Alt 

det Basant snak tog på mig. Bliver jeg renset så 

voldsomt at jeg bliver syg? Nej! Birthe beder mig 

tage en kaffefløde med, ja! Du skal tage mod 

betaling.   Meditationsmøderne hos Birthe passer mig 

bedre end de store forsamlinger. Te og hygge og en 

kage med. Jeg lærte Birthe at lave en simpel 

æblekage, af friskreven æbler, makron og piskefløde. 

Hun er ingen ørn til mad. 

Birthe læste artikler op til en bogudgivelse, i 

forbindelse med et seminar i Tyskland. Spirituel 

tænkning er enkel som æblekagen, ordene skal passe 

sammen som smagen og oplevelsen. God og ren. Jeg er 

med på råd, Vi skal kunne høre Babuji i ordene før vi 

er tilfredse.  

Jeg gør noget for dem jeg er sammen med, altid 

chauffør, jeg har altid noget med til de andre. Jeg 

undrer mig, over det ikke smitter af, De udgiver sig 

for at være gode ordenlige mennesker. Ingen spørger 

om de skal bidrage til benzin, som tak for kørslen. 

 
Folk vil have, jamen du skal da give mig noget. Du siger vi får det godt. Hvad skulle de ellers 
komme efter? Mig, mig, mig først! Skod mennesker der sidder og lugter. Det går mig på, jeg må 
sige til mig selv at det er søgende mennesker, der vil rette sig. Jeg er selv så ydmyg overfor den 
spirituelle tilnærmelse. Jeg kan ikke klare folk der møver sig uhæmmet frem. 
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Den mindste negative tanke slår mig med en piskesnert. Opfør dig ordenligt, selv om det er 
underlige mennesker du har med at gøre. Psykiske afvigere, meget langt ude menneske, de kan jo 
ikke klare sig selv. Skal jeg beskytte Birthe, ved at være her… nej! Hun nyder rollen og hun er for 
nærig til at låne dem penge. Hende sker der ikke noget. Jeg kunne udradere dem alle sammen og 
sætte dem på plads. Men det går ikke. Jeg føler mig som Lemmy, en slå på tæven, film figur, der 
står og synger i frelser uniform. Jeg bider smerten i mig. Det er jo kun nogle få idioter… de fleste er 
ordenlige søgende mennesker.  
 

Den 16-02-1994  

Møde med forfatteren Peter Høg  

Efter formiddagens Tai Chi træning går vi over i Park 

Cafe og sidder lidt.  

I dag bliver Park Cafe brugt til prisoverrækkelse.  

Han virkede lille og spinkel, drenget, til vores blik 

mødes. Øjne der mødes og taler, som underbevidstheden 

talte til hinanden. Hvem er du der tillader dig at 

komme for sent, hvordan kan du gå igennem lokalet med 

den ro. Hvorfor er du ubekendt, når jeg har en 

fornemmelse af at kende dig? Vi læste hinandens 

tanker, jeg har læst dig og jeg beundre dig.  

Peters takketale, hvor han fortalte at for at råbe 

den såkaldte højkulturelle inderkreds op, er fine 

fornemmelser det sidste man har brug for.  

Han citerede PH for sætningen: Fri os for den gode 

smag og den rigtige mening! Jeg elsker også Pouel 

Henningsen der gjorde os opmærksom på at den gode 

smag, er et Sam kåg af bedrevidende selvbestaltede. 

Deres egoistiske interesser tvinger dem til at 

fortælle hvad andre skal mene. Rosinanteforlæggeren, 

interesserede sig ikke for en ung dreng der kaldte 

sig forfatter. Men når hun nu havde set ham i 

cykelshorts og der var veninder på besøg, Kunne det 
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da være sjovt at høre hvad han havde smidt på 

trappen,  

Hans ord og sætninger sved som pisk på mange af 

tilhørerne.  

Han vidste godt han havde fået selvtillid af at læse 

litteraturhistorie, men han vidste også han var 

blevet præget. Og at det naturlige klarsyn var blevet 

sløret for altid. Derfor var han mere glad for 

læsernes pris, end for de gyldne palmer og nogen 

anden pris han havde modtaget.  

Lise Nørgård og Peter Høg stod til fotografering, da 

vi gik. 
 
Senere opdager jeg at Peter Høg mediterer, det betyder meget. Der er stor forskel på folk der 
meditere og folk der ikke gør. Der er en helt anden ro og balance over dem der er spirituelt 
forbundne, de er klarsynede. Hvordan forklarer man klarsyn? Jeg hører Peter Høg sige: lad være 
med at lade dig præge af det sprog læreanstalterne bruger, vær naturlig, hold fast i dig selv.  
At kunne, kommer indefra, du skal tro på dig selv, så udvikler du dig. Du opdager du kan gøre det 
bedre efter hvert forsøg. Når du har brug for hjælp, spørger du inden i… Lær mig den sætning, lær 
mig den sang. Svaret er: gør det langsomt, øv dig. Hvordan skulle jeg kunne huske, hvis ikke jeg 
laver en båndsløjfe, i min bevidsthed? Er det helt håbløst, så beder jeg min mester gå ind i mig og 
vise hvordan man gør. Det er en teknik, der får dig til at tænke anderledes. Jo, jo, du kan lade dig 
inspirere i det ydre rum, men for at lære det må du være inde i dit eget rum.  
Hvor mange gange har jeg ikke siddet og skiftet akkorder, og hentet grundtonen. Lyden der slår 
akkorden an, melodistemmen skal være der, ellers stemmer melodien ikke. Du skal søge for at 
finde og du skal øve dig for at blive god.  
 

Den 19 marts 1994  

Det er meget underligt at den der giver afkald på alt 

bliver forenet med alt i samme øjeblik. Den sværeste 

del af træningen er at give slip.  

 

  

 

Søndag den 27-03-1994  
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Jeg har nyt at læse frøken Smillas fornemmelse for 

sne og Natten.  

Måske en gang i fremtiden kan jeg skrive. Nu holder 

jeg mig til dagbogsskrivning, jeg ved fra min 

spirituelle træning at det er en rense proces at 

skrive. En dag er arbejdet gjort og meningen klar. 

Som det er nu ser jeg og lære af min mesters arbejde, 

han arbejder altid. Uafhængig af tid og ønsker, han 

lære folk at mediterer, så de kan klare sig selv. Med 

ham i dig, er du ikke sur, dine svage sider bliver 

styrket. Først var jeg bange for at slippe dit gamle 

jeg, senere er det en befrielse. For det jeg får i 

stedet er meget bedre. Jeg længtes efter at gøre mit 

bedste af ren og skær kærlighed. Det er godt at være 

til, jeg længtes efter at være nyttig på en god måde. 

Vise hvordan man gør,  

 
Virkeligheden er en anden. Jeg ser så meget jeg vil rette, uden at kunne. Ringer jeg til 
sundhedsmyndighederne og beder dem lukke køkkenet, får jeg ikke løn.  Jeg forsøger at arbejde i 
kaos ud fra hvad jeg finder rigtigt Jeg er ikke helt ude af fortællingen om Grøndal Centeret endnu. 
Vi skal være glade for fagbevægelsen og den Danske model. Der er selvfølgelig altid plads til 
forbedring. Min søster kender Jørgen Fredriksen fra fagforenings arbejde, hun har siddet bagved 
når han er på talerstolen. Hun morer sig over han spænder ballerne, som en lystig komedie når 
han er på talerstolen. Jeg tænker på rodcenteret og på min fars tilråb til en ung bokser:  
Nu spænder du røvballerne sammen og går ud og vinder kampen.  
Alle der arbejder med kroppen ved at centeret i undermaven giver koncentration.   
 
 
 
 
 

Mandag den 28-03-1994  

Der er håndværkere i køkkenet… nej køkkenet er ikke 

lukket. Vi arbejder i rodet… det må man da ikke, det 

er sundhedsskadeligt! Ja! Men Jørgen Fredriksen har 
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sagt håndværkerne og deres venner får mad på husets 

regning. Han har opdaget han kan få hvad han har lyst 

til, når jeg er der. Jeg er blevet spurgt hvad der 

mangler for at køkkenet er oppe i gir. En ovn og en 

røremaskine et vandbad, en kipsteger, frityre, listen 

blev lang. Køleskabe med glasdør, så man kan se varen 

og spare strøm, blev stemt ned, med begrundelsen: Man 

vil kunne se rodet. Der er ingen smalle stæder, 

kommunen betaler. 

Ingen tager notits af at ting går i stykker, eller 

forsvinde før de er taget i brug.   

Der kom en ovn med termostat der slår ovnen fra når 

stegen er færdig, den ligner en pen… en håndværker 

smed den ud, fordi den ikke kunne skrive.  

Det går mig på der bliver svinet med offentlige 

midler. Det er vores Jord vi slider på og sviner til. 

Snyd og svindel slider også. Der kommer mange og ser 

på ombygningen, over en frokost. Luksus smørebrød. 

Jeg tror det hele bliver spolet tilbage til 

”Tornerose søvn” når jeg stopper. Jeg satte ideer i 

hovedet på dem, ideer der ikke kan indfries. Fordi 

det ville fører til indblanden fra andre fagforbund 

og det ville afsløre hvad der fåregår i fagforbundet 

lager og handel. De har kommunens støtte og jeg burde 

sige tak for at jeg fik lov til at være her.  

 

Tirsdag den 01-03-1994  
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Marianne er på kursus i Jylland, i Ry. Jeg fulgte 

hende til hovedbanegården, hun havde rejsefeber. Det 

dårlige vejr gjorde hende nervøs, bare tåget ikke 

fryser fast i skinnerne. Hun ringede da hun kom frem, 

værelset har blomster på alt. Her er telefon og 

fjernsyn og bad. Hotellet er midt i byen, der er støj 

udefra, ”gå ikke over sporet, der kommer tåg”. Det 

gør det lidt hjemligt med gadestøj. Gud hvor jeg dog 

savner hende, det gør katten også. Vi har en hvid 

Angora kat, der hedder Nette. Hun er fin, Kentias 

Vhite Serbinette, er stambogsnavnet.  

Vi er katte mennesker. Hun er det smukkeste og 

sødeste vi har, ja hun er en sofapude, ja hun er 

forkælet, Ja hun er vores barn. Hun er mest Mariannes 

kat. Marianne skulle da have en kat og hygge sig med 

når jeg var ude på sene vagter og vagter på søen.  

 
Jeg bliver helt blød om hjertet når jeg tænker på Nette. Magen til tillidsfuld kat skal man lede længe 
efter. Man tænker… sådan en fin kat kan da ingen ting? En sofapude. Men det kunne hun, den lille 
silkepude pudderkvast kunne meget mere end være fin. Hun var en trofast ven, vi talte sammen.   
Hundeelskere elsker at pisse på en fin kat, det kunne hun mærke på afstand. Hun ville ikke 
nedværdige sig til at have noget med dem at gøre. Nette rev fæ hundene i snuden så de løb 
pivende væk. De store dumme dyr. Hun lagde sig højt når vi havde gæster, hun var ikke et 
selskabsdyr. Dem der troede de kunne tage hende op og håne hende for hendes skønhed, fik en 
klo. Hun var klog og gengældte kærlighed og tillid. Hun holdt haven fri for andre katte og mus, hun 
spiste dem ikke, det var hun alligevel for fin til. Hun slog dem bare ihjel og lod dem ligge til andre.   
Overfor Marianne og jeg spandt hun og puttede sig, vi elskede hende og holdt hendes pæls så 
godt vi kunne. Hun blev 18 år. og er begravet i haven. Efterfølgeren blev en hellig Birma, deres 
pæls er nemmere at holde.  
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Kentias White Zerbinette, ”Nette” er Perser (1979-97) og  
Sir Ivor, ”Leo” er Hellig Birma rødmasket creme (2010-, han er en af de sjældne Birmaer.  
I mellemtiden har vi haft Koko der fik to killinger, Molly og Ib. Jeg lægger billeder ind når vi kommer 
til dem.  
 

   
 
 
 

Søndag den 13. marts 1994  

Mobiltelefoner er hver mands eje, vi er ikke kommet 

til hvordan man skal bruge den i det offentlige rum. 

Så brugen afspejler folks takt og tone og manglen på 

samme. De hensynsløse lader ikke til at vide andre 

hører deres ævl. Det er helt tydeligt hvem der er 
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super egoist og hvem der ikke er. Nogen kan 

simpelthen ikke lade være med at tage den, lige meget 

hvor de er, eller hvem de står og taler med.  

Om det er i køen ved kasseapparatet, eller når de 

kører i bil, eller på cykel.  

Folk er livsfarlige for deres omgivelser, de lader 

sig forstyrre,  

Mest dem der i forvejen er de mest forstyrrede. Hvad 

kan vi gøre? Gå foran med et godt eksempel. Tal om 

brugen af mobil telefoni i det offentlige rum.   

Man kan godt slå ringetonen fra, hvad mener du med at 

slå den fra? Stil din telefon på lydløs så den ikke 

forstyrrer! Så kan jeg jo ikke hører den?  

Du kan se hvem der har ringet bagefter. De funktioner 

er mange ikke kommet til endnu. Nogen har ikke evnen 

til hverken at se eller forstå hvorfor de skulle tage 

det mindste hensyn til andre. Men den ringer jo! Slå 

lyden fra! Jamen så kan jeg ikke hører den. Folk der 

ikke har haft fastnet telefontelefon, ikke har haft 

egen telefon før, går med mobiltelefon i lomme. Man 

skal da tage telefonen når den ringer! Gu skal man 

ej, man venter til et uforstyrret øjeblik. Manien er 

kun lige begyndt, det bliver meget værre. Det bliver 

også meget bedre, sådan er udvikling. Først skal de 

rige og dem der ikke kan holde ud ikke at være med på 

moden have en, hele tiden den nyeste. Det er 

udvikling, så breder markedet sig til fattigrøvene. 

Bagefter gør produktcenten alt hvad han kan for at 
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ældre og handicappede kommer med på vognen. Det giver 

et skub i den teknologiske udvikling, når alle skal 

kunne forstå at bruge telefonen. Her er vi ikke endnu 

og kommer det måske aldrig.  

Dem der fødes ind i tidsalderen har nemmest ved at 

bruge det der er en helt ny tankegang for de gamle. 

Mange bliver hægtet af, opdager de er it analfabeter, 

det er en stor skam for dem.   

Det lader til at jeg klare mig meget godt. 

 Der hænger bare en tyng ude over mig, der lader mig 

påvirket af det jeg ser, jeg tager mere ind end godt 

er. Jeg kan alligevel ikke gøre noget, folk er som de 

er, det hjælper ikke at kritisere, tværtimod. Jeg 

prøver at give det jeg ser en sjov drejning. Vi var 

ude og Bowle i Grøndalcenteret, Marianne, Jørgen W og 

mig. Jeg havde en spisebilet fra da jeg arbejdede 

her. Der var ikke nogen jeg kendte på arbejdet, så 

jeg var luft for dem. Jeg ville gerne gøre det godt 

for os. det var ikke min dag.   

Det irriterer når jeg ser personalet stå og holde 

palaver og være ligeglade med gæsterne. De vågner 

først når vi selv griber til handling, der er ingen 

service.  

Hej hej det må i ikke i skal spørge først. Nej nej 

den bane er optaget, der må i ikke sidde. Hvor vil du 

have os? Der er ingen imødekommenhed. Ja jeg ved det 

godt, de har ingen uddannelse, altså ingen dannelse. 
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De er ufaglærte lagerarbejdere. Det er nemmere for 

dem at vende røven til end at betjene gæsterne.  

Hvis du ikke stryger tåber med håret får du en dårlig 

behandling. Jeg fik et par bowlingsko der var tre 

numre for store og havde skæve hæle. Dem kan man sku 

da ikke bowle i! han havde ikke nogen i str. 42. Du 

må ikke bruge dine egne!  

Et V.I.P. gavekor med Jørgen Fredriksens underskrift 

rettede op på stemningen.  

Bagefter kunne vi grine af hvordan vi skøjtede rundt 

på et olieret gulv på skæve hæle. De sagde at hver 

gang der kom nye sko, blev de stjålet. Og der var 

også nogen det tog bowlingkugler med hjem. Vi spiste 

og sluttede af i cafeteriaet, de ville gerne se det 

kæmpe hus, jeg havde arbejdet i. Grøndalcenteret var 

ganske rigtigt tilbage i den gamle rille. Cafeteriaet 

var. Bowlingbanen har et anretter køkken, hvor de kan 

varme menuen. Det var derfor den ikke var så lækker.  

Er de alle sammen sådan? Ja! Man venner sig til det, 

jamen de laver jo ikke noget. Der er flere på 

arbejdet end der er gæster og alligevel skal man 

vente.  

Ja det er et meget specielt arbejdsmiljø. Mange er i 

jobtræning, det var jeg også. De fleste i jobtræning 

føler det er tvang og lønnen er lige som dagpengene. 

Derfor mener de at de er i deres gode ret til at 

gemme sig og undgå at arbejde. En stod altid nede i 

kælderen ved øldepotet, det vidste vi, der kan du 
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finde ham. Hvorfor gør han det? Ja hvorfor tror du? 

Han er en tørstig sjæl.  

Det er et lille hop på vejen.  

Der er også et rigtigt hop på vejen. Det skal i 

prøve, det får os til at grine, det er som at svæve i 

det fri når man kører i bil hen over det. Vi er på 

Grøndalcenterets grund, vejen ud. langs den store 

bygning. Den oplevelse skulle de lige have med.          

 
Vi er i tiden hvor trådløse mobiltelefoner og computere tager fat. Jeg kan fortælle at jeg aldrig har 
stolet fuldt og helt på det elektroniske medie, håndskriften holder hvor det andet forsvinder i det 
blå. Det meste af mit arbejde ville være gået tabt i alle de programopdateringer tiden har budt på.  
Derfor sidder jeg og skriver afskrift af dagbogs optegnelser der vil bestå, længere end filer på en 
computer. Medmindre der bliver interesse for værket. Så bliver det gemt og gengivet, med en lille 
ændring fra oversætteren eller antropologen, hver gang det bliver oversat, sådan visker tiden alt 
bort.  Det tager bare lidt længere tid hvis det er et ”NAVN” der er blevet lyttet til, kan man være 
heldig at noget af det der er blevet sagt er eviggyldigt og derved alles eje. Det er lidt sværere at 
lave om. Hvis du skriver for alle og glemmer dig selv, kommer der måske noget godt til syne?  
 
Tilbage i 1973 lavede jeg moms regnskab på computer, uden at vide jeg var forud for mange.  
Trent elektronik var drevet af Clas Thulin, hans søn hedder Niklas, vi var venner. Du kan sidde hos 
os og lave regnskab, det er nemmere på en computer end på papir. Niklas så noget hos mig han 
ikke kunne lære i skolen eller på gymnasiet. Det var på den tid jeg sad i Hugos gård og lavede 
læderarbejde. Niklas lærte at sy sko, andefødder og flette bælter og tasker. Jeg så ham blive 
voksen. Selv om han havde hoved til at blive hvad som helst, valgte han dengang håndværk. 
Måske som modvægt til alle de bøger han læste på ingen tid. Det var en befrielse for ham at 
komme ud i det fri og slå søm i og kravle på tage. Han havde set det var skide lige meget hvad han 
tog sig til, det var måden det blev gjort på der talte.  
Han havde set mig bevæge mig frit, det ene øjeblik i et moderæs, det næste som 
kunsthåndværker.  
Vi bestemmer selv farten. Han så mig køre i Jaguar, kontordamen kunne slet ikke klare at en som 
hun møjsommelig havde lært regneark, regnede den ud. Hun arbejdede fordi hendes mands 
Isenkram forretning kørte på pumperne. Jeg virkede vildt provokerende på hende.  
Sådan virker jeg desværre på mange.  
 
Med tiden fralagde jeg mig dyre vaner, jeg lærte ikke at tale om hvad jeg havde tjent og hvad jeg 
havde gemt til senere. Jeg lærte ikke at skilte overfor misundelige mennesker.  
 
Mens jeg kørte Jaguar rettede min Bar chef mig. Det går ikke sagde han! Kaptejnen kører i Skoda. 
Jaguaren provokerer. De fyre dig, måske os alle sammen, vi skal gå stille med dørene. Det er kun i 
Baren pengene sidder løst, man kan ikke sige at drikkepenge er tyveri. Men det provokere de 
faggrupper der ikke får drikkepenge.  Du har selv to Mercedes luksusbiler. Ja men jeg kører 
fandeme ikke på arbejdet i dem. Vi blev enige om at jeg holdt ind hos ham i Greve, herfra kørte vi 
sammen i en gammel Folkevogn, der hylede og raslede, speedometerkablet skreg, døren kunne 
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ikke rigtig lukke.  Nu skreg de af grin når vi kom, se de to idioter. Det vidste vi godt, vi spillede 
rollen. Hvor er Jaguaren blevet af? Hun låner den ikke ud mere, en rig kæreste, du ved.  
Det kunne de også lide at hører. Styrmandsaspiranter har vagt ved bovporten. Et skib er en 
sladdercentral. Giv dem det de elsker, alle sømænd drømmer om at skore en rig kæreste.  
På den tid havde vi ikke mobiltelefoner og mobildata. Vi havde telegraf, samtalen gik over Lyngby 
Radio, alle kunne lytte med. Der var en uskreven regel ikke at ringe uden at det var meget vigtigt. 
Dødsfald og den slags. Min Mor havde været nede på båden og spørge efter mig. ”Hvor er Lille 
Karl”? Hvem fanden er Lille Karl? Hun kunne beskrive mig så de kunne genkende mig.  
Fra den dag hed jeg Lille Karl. Jeg blev kaldt op til Kaptejnen, da vi havde lagt fra. Lille Karl skal 
møde på broen nu, lød det over højtaleranlægget, hele skibet hørte med og var nysgerrige efter at 
vide hvem Lille Karl er. Jeg fik en skideballe, vi kan ikke have min mor randende, du har bare at 
ringe hjem! Nu går du ind til telegrafisten og ringer. Nå hvad sagde hun? Hun havde ikke tid hun 
skulle til Banko. Det fik dem til at bukke under af grin. De kunne godt lide min mor. Nu var jeg 
kendt i hele rederiet. Det er Viggo der er Lille Karl?  
Det gavner at være til grin, det er bedre at holde fast i en skør fortælling end at afsløret i de 
tyvestreger alle lavede og alle vidste blev lavet. Frynsegoder ingen talte om.  
Tolderne spiste morgenmad efter bilerne var kørt fra borde. Vi havde på skift officer vagt hvor 
toldere, hovmester, kældermester og dem af officererne der ikke skulle fra borde, spiste sammen. 
De fik altid serveret en flaske Snaps, nogen gange 2 og der var altid drilagtige skænderier om 
hvem der skulle betale. En hel Rød Ålborg kostede 10 kr. Det var i det prisleje al personalet 
smulede sprut fra skibet. Alle forsynede familie og venner. Er tolderne der oppe nu? Ja! de sidder 
og spiser. Og bagefter spurgte tolderne: Er de færdige? Ja de er gået fra borde.  
Alle kendte trafikken. Men skulle være ualmindelig klodset hvis man blev taget.  
DFDS var absolut en skør arbejdsplads, Oslo ruten var fyldt med originaler.  
Jamen jeg siger dig det var et sjovt sted at være i 1975 – 76. Det var altid fest. 
 

                                       
 
 
 
Her kan du se billede fra søfartsbogen. Prinsesse Magrethe blev afløst af M/S England, da hun 
skulle på værft. England er det flotteste krydstogtskib jeg har sejlet på, messing og mahogni, 
slingrekanter så glas ikke røg på dørken i hårdt vejr. Jeg valgte at blive på den båd da den senere 
skulle på krydstogt. Ja det kaldte man det, turen gik til England, Harwich og Newcastle og Island 
og Thorshavn. Jeg nød at være på Gamle England der var flot, søgående og havde prægtige 
salonger. Jeg var oppe i Baren, med panorama ruder og indgang til konge suite i styrbord side.  
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Det var ren Agate Christi stil. Mange prominente var md på ruten, Vi nød stor glæde af Fiat 
forhandleren fra Thorshavn, Frits, han er det vi i fagsproget kalder en ”Julemand”. Han smed om 
sig med penge som Simon Spies. De unge også skal prøve at have lidt penge på lommen. 
Hovmestrene Ager og Leth vidste han kom, men ikke hvornår. Dem han valgte til at betjene sig 
året før, afmønstrede og tog til København og festede. Han sagde til mig at hvis jeg var på båden 
når han sejlede tilbage, ville han give mig en Fiat i drikkepenge. Det var jeg ikke.  
 
 
 

    

M/S England er bygget i 1964 på Helsingør skibsværk. 
  
 

Lørdag den 13 marts 1994  

Jeg har lige læst op for Marianne. 

Hun kan ikke lide min negative holdning, hun gjorde 

mig opmærksom på min skamløse holdning. Hun har set 

der sker uforklarlige hændelsen, så som kassen går i 

stå mår jeg nærmer mig. Folk bliver stressede når der 

er negativ ladning. Lad vær med at blive sur, styr 

dig! Overvind din klaustrofobi, gør det der går dig 

på til en god oplevelse. Straffen er modreaktionen, 

du må hellere få folk til at smile, end at køre ind i 

dig med en indkøbsvogn. Hadet bliver rettet mod den 

der brokker sig. Vend stemningen, du kan sagtens se 

du er omgivet af idioter, gør dem kloge. Ros dem, 

også når de laver lort i foretagenet, ellers havde vi 
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ikke opdaget hvor galt det kan gå. Det er hårdt 

arbejde at være et ordenligt menneske.  

Det er fint nok at du ser klart og tydeligt, men hold 

det for dig selv, omskriv det onde i dig. Bedre 

endnu, lær at bruge dine sanser konstruktivt.    
 
 
 
Her er vigtig viden 

Hvad sker der når du bliver renset? 

Du kommer tættere på dig selv, lag opløses, ønsker der ikke er din natur forsvinder, det der plager 

dig forsvinder. Din opfattelse forstærkes, når du ved det, lære du at styre dig. Du tordner ikke 

længere mod andre men prøver at hjælpe. Så meget had, så meget kærlighed, på samme tid.   

Det skal bearbejdes.  

Ingen kan gøre det alene.   

Det kræver stor viljestyrke at lære. 

Du ser alt tydeligere og du ved hvad du kan, forbindelsen får du gennem meditation.  
Meditation betyder forbindelse. Yoga betyder forbindelse. Tai Chi og Qi Gong betyder forbindelse.  
Derfor råder jeg alle til at træne for at opnå forbindelse.  
Du bliver stærk selv om du føler dig svag. Du lære at kontrollere din vrede. 

Nogen gange skal der fine kræfter til at opløse onde kræfter.   

 

Mandag den 14. marts 1994  

Jeg fortalte Birthe om min negative holdning… Hun 

sagde: Det er ikke ualmindeligt at blive påvirket af 

ydre påvirkninger, i negativ retning. Det er faktisk 

det der er en del af visdomslæren. Du bliver kun 

usikker og bange hvis du lader dit ego påvirke. Så 

reagerer du uforskammet, giver svar på tiltale, 

hævder dig. Sætter du din mester frem foran dig i 

spidsbelastninger, handler du i ro og kærlighed. 

Konstant i hukommelse er tilstanden jeg søger. Havde 
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jeg været i tilstanden, var jeg fri for dårlige 

oplevelser.  

Vi taler sammen før meditationen, det kalder vi 

funktion.    

Meditationen var meget let og fin, Birthe spurgte om 

jeg kunne mærke den?  

Ja, der var en fin støvregn af lys. En gylden 

energistrøm som kom langt udefra, oppe fra højre, ned 

i mig. Vi kalder det ”Grace”. Efter meditationen 

forstod jeg bedre. Men der er meget endnu, Jeg bliver 

ustandselig udfordret,  

Tai Chi træningen er lettere, jeg tror det er her jeg 

begynder at bede Babuji gå ind i mig og vise øvelsen 

jeg er i gang med.       

 

Onsdag den 16. marts 1994  

Datalære  

Computerverdenen har sit eget sprog, vi blev 

bombarderet med oplysninger hele dagen. Jeg var klar 

over der skulle bestilles noget, men jeg var ikke 

klar over jeg ville blive fysisk trat. Antennerne er 

ude, det kan gøres bedre. Selv hvor jeg ikke har lært 

det, vil jeg forbedre. Noget rører sig i mig om at 

svære opgaver, skal serveres på en let måde. Jeg 

observerer det pædagogiske værktøj, ved at se hvordan 

andre bruger det. Lad være med at gøre dig klog, ved 

at gøre andre dumme. Vis hvad der skal gøres, i 

stedet for at vise hvor dygtig du er. Glem dig selv, 
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det er de andre det handler om. Det er den lærer jeg 

stræber efter at være.  

Dæmp dit ego, så kører det.  

 

Den 19 marts 1994  

Det lyder underligt at den der giver afkald på alt, 

bliver forenet med alt.  

De fleste vil sige at det sværeste er det enkle. Tænk 

på ingenting. Det kan man sku da ikke! Hovedet er 

fyldt med tanker. Hvad hvis jeg kan få dig til at 

tænke på ingenting?  

Babujis bøger er skrevet på Engelsk, det har jeg ikke 

læst før.  

Nogen gange strømmer sætningerne gennem mig som en 

let forståelig kilde.  

Andre gange er det trægt. Jeg opdager at der hvor den 

Guddommelige kærlighed rører mig, køre det. Det er 

netop det Babuji skriver om, Raja Yoga transmission 

gør vi forstår, samtidigt med vi læser. Det vi skal 

lære bliver transmitteret ind i os. Jeg kan ikke 

forstå hvad han siger, men jeg forstår alt. Han viser 

og overfører. Når du sidder, så tænk på hjertet, 

derfra bliver du ført i stilling.  

Når du holder stillingen og bare sidder, bliver du 

bedt om at se langt.   

Udefra ligner det et stort hjul, når jeg kommer 

nærmere er det et rør. Nu er du slugt ind, i midten 

går det lynende hurtigt. Ude i siderne langsomt, helt 
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op af vægen går det næsten i stå, selve vægen er som 

velco, Du sidder fast, så længe du tænker. Lige så 

snart du slipper tankerne, flyver du.  

Du skal vide du kan.  

Du har endnu ikke fået vist hvordan de indre rejser 

virker, det kommer.  

Du er der hvor du tænker dig hen, på ingen tid. Og du 

falder ud og må begynde igen ”tusinde” af gange. 

Tankerne smider dig ud, på igen. Mediter på lys i 

hjertet, sid stille, lad vær med at tænk, mærk i 

stedet for. Derved bliver du sluset ind i 

meditationsrummet, Undervejs bliver der sendt til dig 

oppefra ned i en skrå linje mod hjertet. Det er nok, 

bliv der. Jeg skal nok hjælpe dig videre.  

Men først må du af med alle dine ønsker.  

 

Den 20 marts 1994  

Det er hård træning. Det betyder du skal af med alle 

de indtryk du har samlet gennem tiden. Derved slipper 

du for tyngden og kan rejse frit. Og samtidigt bliver 

du fyldt med det andre skal bruge gennem dig. Ja det 

lyder helt tosset, du bliver røret der bliver sendt 

igennem. Det er meningen du skal bruges til noget 

fornuftigt, troede du at du skulle fise rundt og 

kikke på stjerner?  

Marianne har læst noget af det jeg har skrevet.  
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Nogen bog er det ikke, nærmest et privat opslagsværk. 

Brædten på emner er så omfattende at hvis det bliver 

uddybet er der flere bøger. 

 
Ja der er flere bøger og jeg ved ikke hvor de føre hen?  
Jo det ved jeg, for jeg sidder i den anden ende af værket og ser til bage. Men hvordan jeg vil 
uddybe det, kan jeg ikke sige. Den del kommer til mig medens jeg skriver. Tiden ændrer sig 
positivt, opfattelse er en anden 50 år efter. Jeg har senere spurgt Babuji i meditation og han sagde: 
fremtiden er lysere nu, end den var. Det er gode tegn.  
Forudsigelserne stemmer, de rige lande synker i grus. Det største Engelske luftfartselskab er lige 
gået konkurs. Schweitz har forbudt industri landbrug, som det første land i verden. Vi bliver syge af 
industri mad. Hvis vi ikke samarbejder med naturen, dør vi. Vi er ved at drukne i plastik.  
Vi vil noget andet. Hvordan kan vi råbe verdenssamfundet op.  

Den 21. marts 1994  

Nu er jeg ved dagbog nr. to, så jeg må mene det. Der 

har været flere opstarter i alt for små dagbøger og 

løsblade. En af dagbøgerne havde jeg i bilen, når jeg 

kører alene øver jeg mig på sange. For det meste er 

det de samme sange, numre jeg gentager. Kassettebånd, 

jeg har en dobbelt kassette, her optager jeg og laver 

bånd til bilen og laver kopier til venner.  

Jeg tror jeg lære engelsk ved at lytte til musik. 

Noget skriver jeg i min eget lydskrift, som jeg 

smider væk når jeg har lært teksten. Jeg er ikke ude 

over mindreværdskomplekser, over stavefejl, de kan 

”stene” mig og gøre mig ude af stand til at skrive. 

Raseriet kommer op i mig. Jeg fordømmer 

”vinkelskriverne” der kan stave som ordbøger.  Nej 

i kan ikke skrive og i kan ikke læse. I aner ikke 

hvad der står, i går glip af skønheden fordi i kun 

ser kommafejl og stave fejl. 
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Så tænker jeg på Marianne, hun mestre begge dele. Hun 

elsker at læse, derfor ser hun tegnsætning som 

harmoni. Hun vil hellere sige: skriv så almindelige 

mennesker for står hvad du siger. Giv os tidsbillede 

og omgivelser med, så vi kan danne et billede i 

hovedet. Jeg elsker poesi, jeg elsker gode tekster, 

ikke kun fra bøger, gerne fra musik. Som barn sagde 

vennerne at jeg forstod slagerteksterne fordi jeg 

kunne spørger mine store søskende. Det er rigtigt 

nok, men tit lyttede jeg til en Dansk oversættelse.  

Jeg har et dobbelt forhold til Bob Dylan. Han håner 

og hudfletter og beder om godt vejer i næste sang. I 

Like a rolling stone, følte jeg mig hånet og svag. 

Jeg var imod at jagte berømmelse.  Vi er alle komplet 

ingen ting, i det store hele. Nashville Skyline er 

den plade jeg har spillet flest gange. Little Jack 

Horner got nothing on mi, 

Det slog så hård at tro han sang for mig I et følsomt 

sekund, hvor jeg skulle træne spirituelt på at blive 

ingen ting. Dumme skid, det er svært nok i forvejen. 

Inspirationskilden viser også hvem der har siddet ved 

den. Vi stjæler hinandens tekster fordi vi ikke ved 

vi er så tæt på at være ”et” at vi holder hinanden 

væk. 

Jeg er fascineret af ord, Den behersker ord glider i 

gennem uden besvær. Ord er som en forudsigelse for 

det læseren skal bruge. Du giver din stædige chance 

for at få rat på sin egen måde og vi kan komme 
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videre. Nej vi er her ikke for at snakke og læse. Den 

løsning der ligger forude kræver mere end tanker. Det 

var det den lille bog blev brugt til. Tænk dig der 

var en der stjal den… bilen har været forsøgt 

stjålet to gange, den sidste gang var noget værre 

rod, fordi ledningerne var klippet over.  

En af grundene til jeg er så glad for jobbet i 

Ringsted er køreturen.  

Der opstår dejlige spirituelle tanker, fornemmelsen 

af at være på vej, er rar.  

Data kurset forløb efter forventning, vi fik en 

rundvisning i hvordan tastaturet virker. Om en uge 

har vi glemt det, men vi fik manualer at slå op i, 

det er hvad en skole gør. Blandingen af skuffelse og 

irritation over ikke et mestre færdighederne med det 

samme. Det er der jo ingen der kan og jeg kommer 

aldrig til at bruge computere som ham der viste mig 

hvordan man bruger den. Vi har hver vores måde. Jo 

manualer er gode, men smid dem væk nor du har lært 

dem, Ellers kommer du til at sidde med hovedet i en 

bog uden at lære at arbejde selvstendigt.  

Mine elever skal lære at tro på sig selv. Selve 

arbejdet dygtiggør, rutine skal oparbejdes. Du lære 

at bruge computeren når du bruger den til noget du 

brander for. Hvis du forstår hvad jeg skriver, er jeg 

kommet igennem min rejse.  

Jeg var til meditation i Holdbergsgade i søndage.  
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En god sitting, Jytte gav den. Der var spænding 

mellem os, Hun vil have jeg skal være enig med hende 

i at Chai er mesteren nu. Det er mere et magtspil, et 

forsøg på at få overtag, så hun kan styre mig. Jeg er 

ikke undersot, jeg kan godt se hvad der foregår. I 

stedet for at skabe yderlig spænding, bad jeg for 

hende, Med så mange spirituelle mennesker, er der 

selvsagt kontakt til åndelige hjælpere. Jeg ved godt 

jeg blev gransket, men man fandt ikke noget der 

modsiger selve læren. Jeg beder om at Jytte skal 

forstå Babuji. Det er ham det hele kommer gennem, han 

er død ja, men han er her. Transmissionen er kraftig 

fordi han gør den kraftig. Hun peger på mig, ja jeg 

er Babuji elsker. Jytte trænger til trøst og 

forståelse, det får hun. Hun får også at vide, at det 

kun kan lade sig gøre fordi der er en der beder for 

hende. Ja ham du fordømmer, beder for dig. Nej det er 

ikke for hans skyld, det er for din skyld. Så du kan 

få de rigtige svar. Der er meget ømhed.  

Desværre ved jeg at bønnen ikke bliver taget ind og 

efterlevet den dag den bliver givet. Jeg blev ikke 

til den efterfølgende snak. Fordi det er om penge.  

Babuji vil aldrig bede om penge.  

 

Søndags gåtur uden halstørklæde… det er 3 grader. 

Det var meningen vi skulle havde været i biffen i 

Dagmer, vi var alt for tidligt på den. Det blev til 
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en kop chokolade og en sandwich. Vi elsker vores 

søndage.  

 

 

0nsdag den 23 marts 1994  

Klokken 21 pausen efter første det af Tai Chi 

træningen. Jeg sad og talte med Tina Louise Olsen, 

hun fortalte hun gik i klasse med en 68 er der 

sandsynligvis havde fået for meget syre… En meget 

klog fyr der afbrød undervisningen hele tiden og 

skiftede emne så ingen kunne følge ham. Jeg kunne 

næsten takke hende for at blive mindet om at tie og 

lytte, i stedet for at lufte de tanker en samtale 

eller et oplæg sætter i gang.  

I svømmeklubben får tankerne nogen gange frit løb, 

det jeg ser i tankerne egner sig ikke til 

hyggesludder. Det virker udflippet og er for 

fritænkende for Ulf og Marianne. Jeg bliver så 

optaget af spirituelle tanker at jeg mærker et 

Guddommeligt nærvær. Det kan ikke diskuteres med folk 

der ingenting mærker.  

Ulf læser om Gud, han mærker ikke Gud. Hvis ikke det 

jeg siger kan henvises til et helligt skrift, må det 

ikke nævnes.  

Hvis jeg holder tankerne for mig selv, er det meget 

sandsynligt at de kommer ud af munden på dem der 

taler, lidt længere fremme. Jeg opdagede det fordi 

jeg ikke ville genere eller gøre Ulf forlegen. Det er 
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bare lidt langt ude at kunne påvirke samtalen med 

tankerne. 

 

Tina var samtidigt fascineret af ”tripfyrens” 

beretning om psykedeliske oplevelser.  

Jeg fortalte hende lidt om 70 erne. Lad være med at 

eksperimentere med stoffer. Det kan være farligt, 

hvis du er meget interesseret, så gør det den 

naturlige vej. Gennem en Guru. Hvorfor tror du 

blomsterbørnene genopdagede Guruer?  

Her kan du tale om bevidsthedsudvidende metoder der 

viderebringer en tusinde år gammel metode.  

Metoden kan kun opnås gennem øvelse og disciplin. Ja 

det er rigtigt at Tai Chi rører noget i os der 

frembringer dybe tanker. Hvis du er 100 % i balance 

bliver du ikke påvirket af stoffer… jo men de skader 

dig ikke. Du kan komme tilbage igen. Du kan også 

bærer en brandert. Selvfølgelig kan du mærke optur og 

nedtur og grine og nyde rejsen, men du får ikke et 

dårligt trip. Dem der er psykisk ude af balance 

risikerer at blive tosset i hovedet. Fordi den 

sindstilstand du er i forøges. En ”normal” bliver 

temmelig normal. Skønheden forstærkes også og blegner 

igen.  

Det er derfor der kommer noget forfærdeligt vrøvl ud 

af dem der sidder fast i trip og rusoplevelsen, hvad 

enten de er narkomaner eller drankere.  



111 
 

Jeg kan også advare dig om at forelske dig på 

rusoplevelse. Den du vågner op med er ikke det 

drømmesyn du var sammen med. 

 

Jeg var bange for at Tina syntes jeg er et syrehoved. 

Hun ville bare hører mig, fordi jeg er ældre og var i 

den tid, der stadig fylder meget. Hun syntes ikke jeg 

praler af at være en 68 er. Der er bare en 

nysgerrighed, der mangler bøger om den tid.  

 

Jeg var hos Birthe. Hun skriver til Chai. 

Birthe er på en måde et meget modigt menneske, hun 

har ikke det filter der siger: Hvad tænker han om mit 

brev. Hun tror fuldt og fast på at når hun skriver 

bliver hun hørt og alt bliver godt. Hun fortæller i 

kærlige vendinger at få har råd til at deltage i de 

arrangementer der bliver afholdt. Hun skriver om 

Sister Kasturi som vi alle sammen elsker. Her er det 

kun rejsen der koster. Hos Babuji var der ikke penge 

indblandet. Birthe er oprigtig, jeg tænker at Chai 

bliver fornærmet, for det er jo sandt. Vi får se. I 

Holbergsgade er der lagt låg på al snak.  

Det er en fornærmelse at sige sandheden.  

Jeg er samtidig handy mand for Birthe, både åndeligt 

og materielt. Jeg burde sige hun vil blive dømt som 

modstands kvinde for sin udtalelse. Det vil jeg ikke, 

dem der kommer hos Birthe kan tale frit. Det værner 

vi om.  Vi elsker Babuji fordi han er det sande mål. 
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Det er et helvede at befinde sig i overgangsperioden, 

hvor den der skal videreføre, viderefører sig selv og 

ikke læren.  Vi er aspiranter til at kunne enes med 

alle. Vi bliver uddannede til at blive selvstændige 

og retfærdige.  

Vi bliver uddannede i visdommens lærerbog. 

Jeg ser Chai bygge imperium, As rammer og opkøbe 

ejendomme, det er fint nok. Jeg kører efter 

grundtanken at udbrede budskabet. Jeg vil lærer folk 

at mediterer.   

 

Onsdag den 30. marts 1994  

Mit nye job har mødt mig med retsløshed. Jeg længtes 

efter at gøre nytte.  

Vores fridage er gode. Jeg genlæser Parmahansa 

Yogananda og hører båndbogen om kilden i Provence. 

Jeg læser altid en eller flere bøger der har med det 

åndelige spirituelle at gøre. Vi er meget på landet.  

Birthe sagde jeg skulle lytte til varsler. Du må ikke 

overse varsler. Hvis Babuji prøver at advare dig, må 

du ikke overhører det, han passer på dig.   

Da jeg kørte hjem fra træning tirsdag nat, gik der et 

syn gennem mig. En advarsel, jeg satte farten ned og 

satte nærlys på. Jeg mødte rådyrene lidt længere 

fremme, di gik over vejen. Jeg kunne nå at standse og 

lade dem passere, da jeg så dem satte jeg 

advarselslys på. Det er ikke første gang Babuji 

beskytter mig. Derfor skal han være alles eje.  
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Udsholdt mandag den 4. april 1994  

Berits fødselsdag 49 år. Mariannes søster. Hun er en 

flot dame, hun har altid været beundret for sin 

skønhed. Hun har også noget andet, det man kalder 

englesind. Det vil sige hun hjælper uden tøven, 

opgave andre hellere vil brokke sig over. Hun hjælper 

til og laver orden, hun har en indbygget sans for at 

spare på resurserne. Ikke for at være nærig, men for 

at passe på vores jord. Hun taler aldrig om det, hun 

gør set bare. Berit var og besøge os sammen med 

familien:  

Bo, Lone, Lisa, Susanne, Signe og svigermor Anna 

Elisabeth som vi kalder Bette. Vi holder Påske 

frokost og går tur langs vandet, Susanne har fået 

hund, en Tibetansk tempelhund, den har samme 

størrelse som vores kat Nette. Signe er blevet 

optaget på en designskole i London, 125 ud af 600 kom 

ind. Bo har travlt, han nyder at være sammen med 

berømtheder, han bygger hus for Michael Falck. Han og 

Lisa blev inviteret til koncerter, hvor de er helt 

tæt på rockstjerner. Lone har aftenvagter. Der bliver 

talt og vi more os, der er altid en god stemning i 

Mariannes familie.  

 

Alice og Finn kom søndag formiddag, med saxofon og 

harmonika. Vi kan godt få det til at lyde nogenlunde, 

men der skal øves. Alice har for meget arbejde så hun 
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har ikke tid. Finn er blevet rigtigt god efter han er 

flyttet fra Dorthe, hun ville ikke hører ham øve. Han 

kan stadig ikke forstå hvad der gik galt, hvorfor de 

flyttede fra hinanden. Jeg tænker mit… Jeg har 

besøgt dem mange gange medens børnene Josefine og 

Camilla voksede op. Jeg savnede en seriøse ægtemand, 

det gjorde Dorthe sikkert også.  

Finn lod sig udnyttet af Dorthes familie, især 

storebroren. Han troede han ejede ham til at udføre 

sort arbejde, materialerne stjal han på Junkers 

savværk. Vi talte om det. Finn er en dygtig 

elektriker. Han har også hjulpet mig, men altid mod 

at kunne bo i mit hus i ferien, vores mor var med som 

barnepige. Der var altid godt provianteret og jeg 

kørte dem frem og tilbage. Det kostede ham stort set 

ikke en krone at holde ferie hos mig. Alligevel var 

han ikke lykkelig, det jeg ikke brød mig om i Køge 

havde gnavet sig ind i ham. Han gjorde alt for at 

børnene skulle have det godt. Det gjorde ham til et 

stort barn når han var sammen med sine børn. Der er 

en middelmådig ånd blandt nogen i Køge, en provinsiel 

eller jysk mani med hele tiden at skulle snyde og 

bondefange. De kommer afsted med det hvis ikke de 

møder modstand eller bliver truet med øretæver, De 

lider af begærlighed og misundelse. Jeg fandt ingen 

rigtige venner i Køge. Man kan højest blive 

respekteret hvis man svare igen på modstand. ”Du 

skylder mig penge” forsøgte et dumt svin sig mod 
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mig. Han trak sig da han så min fars raseri komme op 

i mig. En måtte jeg give en skalle, en pæn blød en, 

så han ikke kom til skade. Man skal være modig nok 

til at fortælle dem sandheden og smart nok til at 

hænge dem ud for deres forsøg på at tage røven på en. 

Jeg talte med Finn om ikke at lade sig udnytte. Du 

kan begynde med at tage lidt penge for alt det du 

laver. Du kan også have en handel kørende med 

modydelse. Så ser du hvem der er rigtige venner. Hach 

var også et stort problem. Han undrede sig over jeg 

ikke røg. Det er dem du omgås der ryger.  Det var 

også et problem for nevøerne Tom og Kim. Underligt 

nok var det mig der blev beskyldt for at have lært 

dem at ryge. De blev afhængelige, jeg kunne lægge det 

bag mig.  

 
Alle bliver påvirkede af det miljø de er i, jeg har skiftet for at undgå fristelser. Et sted er der for 
meget druk et sted er der for meget røg, et andet er der fanatisme. Jeg ved ikke om det er mod 
eller karakterstyrke der holder mig oppe?  
Jeg ved bare jer er i rivende udvikling, normalt vil et miljø skift være en noget nær døden 
oplevelse. Få kommer ud på den anden side, uden men. Jeg arbejder bevist på at bryde gennem, 
som mønsterbryder. Jeg står og går i drømmeboblen der omformer mig fra en tilværelse hvor jeg 
helt bevist lægger det der slog mig ihjel, bag mig. Jeg afholder fra at underkaste mig det nogen tror 
er en sekt. Jeg vil vise de rene linjer, Sahaj Marg er ikke en sekt, det er livskunst. Jeg vil vise man 
kan leve sundt og normalt. Jeg er i selvvalgt genoptræning efter et liv der nedbrød mig og sled mig 
op.  
Nu begynder jeg at forstå hvad jeg vil, selve kampen holder mig gående.  
Jeg er øm i kroppen af at træne, i det mindste ved jeg hvo smerten kommer fra.  Dem jeg træner 
med kan se jeg bliver god, man kan ikke undgå at mærke på andre at de ser forandring.  
Birthe jubler over jeg er så sund og atletisk, du må aldrig blive fed. Der er ikke noget så utroværdigt 
som en overvægtig der underviser i sundhed. Du skal leve det liv du er. Hun ser jeg udvikler mig, 
jeg er den mest stabile elev hun har haft. Det er meningen jeg skal skrive til eftertiden hvad jeg 
gjorde, uden en krone på lommen, nedbrudt af slid og misbrug. Ryggen var så slidt at der ikke er 
brusk mellem leddene i lænden og midt på ryggen. Storetåen var følelsesløs, lungerne var 
ødelagte af syntetisk støv fra aer kondition. Jeg er på vej tilbage til et normalt liv.  
 
Forude træffer jeg nogle valg der ikke er indlysende, jeg siger nej til et materielt liv. Nej til at tjene 
kassen. Jeg lever næsten som en munk i daglig meditation og mange timers træning. Det er godt, 
det er det bedste jeg har gjort. Er der noget der går mig på, henter jeg svar i meditation. Roen og 
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sikkerheden og udstrålingen er ikke normalt blandt kollegaer, ingen kan regne mig ud, medens jeg 
har regnet dem ud. Jeg ser helt klart hvor de er og hvad de vil, jeg har lagt det stade bag mig.  
Kun nogen få ser jeg som ærlige faglige kunstnere.  
 
Jeg bliver bedt om at forny faget, skolen tog mig ind, blandt andet for at få del i den voksende fast 
Food branche. Fint nok, jeg ved hvad der sælger. I dag, 2019, hvor jeg indskriver dagbogsnotater, 
er der ikke en Bager uden en sandwich bar. Dem der klare sig bedst forfiner og forædler. Der er 
altid plads til kvalitet. Konditorierne har endnu ikke genvundet det nivau som var i fortidens 
storhed. Der ligger et cafemiljø imellem. Jeg længtes efter at den forfinede kagekunst kommer 
tilbage. Jeg vil have kunsthåndværk.  

København tirsdag den 10. april 1994  

I byen igen og forhåbentlig i en god rutine. Jeg ved 

godt det er ønsketænkning, der går mindst to et halvt 

år før jeg er klar. Jeg kører på nogen andre rutiner, 

arbejdet med mennesker er mit område. Lærer 

kollegaerne er flinke, de ved ikke jeg er i lære, 

sådan føler jeg det, denne gang skal teorien læres 

udenad. Det minder lidt om dengang jeg skulle til 

svendeprøve. Det faglige var jeg ikke bange for, jeg 

vidste jeg kunne faget. Sådan er det ikke nu, denne 

gang vil jeg udvikle perfektionisme som kunstner i 

konditorkunst. Den gang var jeg bange for skriftlige 

prøver. Jeg får min første selvstendige klasse på 

onsdag, i mellemtiden er jeg observatør. Jeg bad om 

at være føl, for at se hvordan de andre bærer sig ad. 

Jo fra tidligere har jeg set læreren arbejde, men 

denne gang er jeg på hans side og skal have 

forberedelsen med.  

Det er ikke alle der bryder sig om at have en 

observatør, jeg mærker usikkerhed. Min erfaring 

glatter ud og bakker op så jeg både hjælper klasser 

og læreren.  
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Der har altid været jalousi bagere og konditorerne 

mellem. Flere af mine nye kollegaer har set mig og 

ved hvad jeg kan fra tidligere kurser. De ved også 

jeg er håndplukket til jobbet, det er jalousi nok til 

at jeg skal bryde isen, for at blive accepteret. 

Der er ikke så stor forskel på sure kollegaer og sure 

gæster, jeg går rundt og charmer for at skabe en god 

atmosfære. Du kan godt kalde det åndeligt Tai Chi. 

Det jeg gør må gerne være anderledes, men det skal 

være bedre og mere logisk end det modparten gør. De 

skal helst vindes. Min gamle bil vidner om at jeg 

ikke er en blærerøv. Batteriet var fladt, lærlingene 

skubbede mig i gang. Det gav mig mærkatet, han er god 

nok. Jeg er lidt til grin som da Peter og jeg kørte i 

hans gamle folkevogn. Det er ikke nogen dårlig 

”plan”…  

Jeg er fattig og jeg kører i en lortebil, det kan 

ingen misunde.  

 

Onsdag den 13. april 1994  

Jeg er tro mod Birthe, jeg tror hun opfatter mig som 

en god ven. Hun har lyst til en biograftur, vi ser 

lille Buddha i Palads med Marianne. Jeg har skruet en 

lampe op for Birthe.  

Bo skulle skaffe mig et batteri, det gjorde han ikke.  

Jeg læser lektier… tænk at være på et job til 

mindsteløn og lægge ekstra tid til, ved at forberede 

mig til undervisningen. Selv om jeg allerede kan se 
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sprækker af vandvid i at køre til Ringsted, når der 

er en, hotel og restaurationsskole i København. I 

hovedstaden er lønnen lidt højere, så der er 

misundelse, bare jeg snakker om det. Provinslærerne 

vil gerne skifte, men de tør ikke af angst for 

hovedstaden. Jeg skal bare koncentrere mig om at lære 

noget, det er jeg optaget af nu. Jeg bruger de 

fordele jeg kan få. Lærernes forsikring, er den 

billigste og den bedste. Den kan jeg få gennem 

lærernes fagforening.  

 

Bror Finn havde fødselsdag i torsdags, jeg havde 

kager med fra skolen. Hans naboer og Josefine og 

Camilla var der. Jeg gav også pigerne gaver, 

cowboystøvler og sølvkæde. Finn taler meget om de 

”venner” der ikke er her. Det er sku da ikke 

venner, de kommer ikke engang til din fødselsdag. 

Torben Jørgensen sælger hash og er kleptoman, han 

giver ikke noget til nogen. Peter Hofmand er af samme 

skuffe, de opfatter dig og mig som nemme ofre. De vil 

kun udnytte os, har du nogensinde fået noget af nogen 

af dem? Det har han ikke. Jeg gider ikke at have 

noget med dem at gøre. Alligevel vil jeg ikke være 

for grov overfor dem, han har ikke andre. De har 

heller ikke andre. Arne Jacobsen der handler antik og 

maler og Klaus Simonsen der laver hjemmedyrket.  

 
100 sider er godt at gemme og så gå videre i bog 2  
Tidligere skrev jeg at jeg også havde løsblade og tegninger. Tegningen er fra 28-07-1991. 
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Det er ikke meget jeg tegner, men der er da en ide om at hvis jeg øver mig kan jeg sikkert nå langt.  


